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Sak 46/08    Protokoll fra BU-møte mars 2008  
 
Arkivsak: 200800305 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.04.08 46/08  
 
PROTOKOLL FRA BU-MØTE MARS 2008  
 

Protokoll 2/08 
 

 
Møte: Bydelsutvalget  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: tirsdag 25. mars 2008 kl. 18.00     
Sekretariat: 23 47 52 10  
 

 
Møteleder: Torunn Husvik (A)  
  
Tilstede: Trude Johansen (A) 

Haakon Sandøy (A) 
Stian Oen (SV) 
Nora Fjelddalen (SV) 
Morten Drægni (SV)  
Mona Helene Grønlie (V)  
Cecilie Holtan (V) 
Rune Aale-Hansen (H)  
Lars Erik Becken (H) 
Hans Petter De Fine (R) 

  
Forfall: Gudmund Brede (A) 

Inga-Mari Ramsfjell-Kind (H) 
Helge L’orange (H)  
Cecilie Brein (F) 

  
Som vara møtte: For Gudmund Brede (A) møtte ingen vara 

For Inga-Mari Ramsfjell-Kind (H) møtte Lillian Andenæs 
For Helge L’orange (H) møtte Andreas Meeg-Benzen 
For Cecilie Brein (F) møtte Remi Padoin 

  



 iv

I tillegg møtte: Bydelsdirektør Tone Frønes 
Avdelingssjef Sveinung Lervåg 
Avdelingssjef Sven Bue Berger 

  
Møtesekretær: Kristin Kaus 
 
Åpen halvtime 
Peoples pub: 
Erik Potur og Olaf-Jacob Christiansen 
 
Marienlystutbyggingen: 
Veronica Bernstein Madsbu og Ulf Erik Madsbu 
 
Godkjenning av innkalling og sakskart 
Ny sak 42 Økonomisk status februar 
Ny sak 43 Ny oppnevning av representant til tilsynsutvalget  
Ny sak 44 Ny oppnevning av representant ungdomsrådet 
Ny sak 45 Homansbyen 
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Sak 26 /08  Protokoll fra BU-møte februar 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
 
Behandling: 
Sak 16/08 Siste punkt i vedtaket er ikke retningslinje men eget punkt. 
Endring i avstemmingen: Endringsforslag fra Fjelddalen vedtatt mot 5 stemmer H og F 
Sak 20/08 Vedtak: Bydelsutvalget godkjenner årsstatistikk 2007. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Godkjent 
Sak 16/08 Siste punkt i vedtaket er ikke retningslinje men eget punkt. 
Endring i avstemmingen: Endringsforslag fra Fjelddalen vedtatt mot 5 stemmer H og F 
Sak 20/08 Vedtak: Bydelsutvalget godkjenner årsstatistikk 2007. 
 

 Sak 27 /08  Protokoller fra råd, utvalg og komitee r 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tatt til orientering 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Tatt til orientering 

 Sak 28 /08  Søknad om bevilling, fornyelse - Lyd K onserthus, 
Møllergata 32 A 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Møllergataområdet nord for Youngstorget har de siste årene endret seg fra å være et 
sentrumsområde til å framstå som et sentrumsnært boligområde. 
 
Beboerne i området har klaget over at serveringsstedene ikke tar hensyn til at dette er et bebodd 
område med mange småbarnsfamilier. Klagerne anfører at nåværende bevillingspraksis gir 
sosiale konsekvenser og tap av livskvalitet for de som bor i området. Særlig barna utsettes for 
uheldige påvirkninger i sitt oppvekstmiljø. 
 
Omfanget av tilbakemeldinger viser at klagene handler om mer enn problemer som kan avvises 
med at de ”bråkete” utestedene ikke eksisterer lenger. Beboernes frustrasjon og klager må også 
forstås som uttrykk for at mange serveringssteder beliggende på et lite geografisk område, der 
gatene i tillegg er gjennomfartsårer til og fra sentrum, påfører folk sosiale belastninger som tap 
av nattesøvn og følelser av å være utrygge i sitt nær- og bomiljø. 
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Bydelsutvalget mener det er av prinsipiell betydning at dette området får muligheter til å 
utvikle seg til et attraktivt og trygt bomiljø for barn og voksne. Dette må anses som særlige 
grunner til at dagens praksis med åpnings- og skjenketider til kl 03.30/ kl 03.00 må reduseres 
og tilpasses drift av skjenkesteder i boligområder. 
 
Bydelsutvalget opprettholder vedtak i sak 160/06 (31.10.2006) og anbefaler fortsatt at 
Møllergata, nord for Youngstorget, blir endret fra ”sentrum” til ”utenfor sentrum”. 

”Bydelsutvalget ber Bystyret endre definisjonen av området Møllergata nord for 
Youngstorget, med sidegater, fra sone ”sentrum” til sone ”boligområde”. Eksisterende 
utesteder i det berørte området vil som følge av dette, få endret sine åpnings- og 
skjenketider fra kl 03.30/03.00 til kl 01.00/00.30.” 

 
Bydelsutvalget anbefaler derfor ikke at Lyd Konserthus, Møllergata 32A, 0179 Oslo får  
fornyet sin nåværende åpnings- og skjenketidsbevilling for servering inne med åpningstid til  
kl 03.30 og skjenketid inne til kl 03.00. 
 
Bydelsutvalget anbefaler at Lyd Konserthus, Møllergata 32A, 0179 Oslo ved fornyelse får  
åpnings- og skjenketidsbevilling etter forskriftens § 1b) for servering med åpningstid  
inne til kl 01.00 og skjenketid inne til kl 00.30. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Møllergataområdet nord for Youngstorget har de siste årene endret seg fra å være et 
sentrumsområde til å framstå som et sentrumsnært boligområde. 
 
Beboerne i området har klaget over at serveringsstedene ikke tar hensyn til at dette er et 
bebodd område med mange småbarnsfamilier. Klagerne anfører at nåværende 
bevillingspraksis gir sosiale konsekvenser og tap av livskvalitet for de som bor i området. 
Særlig barna utsettes for uheldige påvirkninger i sitt oppvekstmiljø. 
 
Omfanget av tilbakemeldinger viser at klagene handler om mer enn problemer som kan avvises 
med at de ”bråkete” utestedene ikke eksisterer lenger. Beboernes frustrasjon og klager må 
også forstås som uttrykk for at mange serveringssteder beliggende på et lite geografisk område, 
der gatene i tillegg er gjennomfartsårer til og fra sentrum, påfører folk sosiale belastninger 
som tap av nattesøvn og følelser av å være utrygge i sitt nær- og bomiljø. 
 
Bydelsutvalget mener det er av prinsipiell betydning at dette området får muligheter til å 
utvikle seg til et attraktivt og trygt bomiljø for barn og voksne. Dette må anses som særlige 
grunner til at dagens praksis med åpnings- og skjenketider til kl 03.30/ kl 03.00 må reduseres 
og tilpasses drift av skjenkesteder i boligområder. 
 
Bydelsutvalget opprettholder vedtak i sak 160/06 (31.10.2006) og anbefaler fortsatt at 
Møllergata, nord for Youngstorget, blir endret fra ”sentrum” til ”utenfor sentrum”. 

”Bydelsutvalget ber Bystyret endre definisjonen av området Møllergata nord for 
Youngstorget, med sidegater, fra sone ”sentrum” til sone ”boligområde”. Eksisterende 
utesteder i det berørte området vil som følge av dette, få endret sine åpnings- og 
skjenketider fra kl 03.30/03.00 til kl 01.00/00.30.” 

 
Bydelsutvalget anbefaler derfor ikke at Lyd Konserthus, Møllergata 32A, 0179 Oslo får  
fornyet sin nåværende åpnings- og skjenketidsbevilling for servering inne med åpningstid til  



   3

kl 03.30 og skjenketid inne til kl 03.00. 
 
Bydelsutvalget anbefaler at Lyd Konserthus, Møllergata 32A, 0179 Oslo ved fornyelse får  
åpnings- og skjenketidsbevilling etter forskriftens § 1b) for servering med åpningstid  
inne til kl 01.00 og skjenketid inne til kl 00.30. 
 

 Sak 29 /08  Søknad om bevilling, uteservering med utvidet åpnings- 
og skjenketid - Cafe Stredet 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget vil at nye boligområder skal utvikle seg til å bli attraktive, stabile og trygge 
miljø som har fokus på barn og ungdoms oppvekstvilkår. Hensynet til beboerne og deres rett til 
hvile, rekreasjon og nattesøvn der de bor, veier tyngre enn hensynet til utelivsnæringens ønske 
om utvidete åpnings- og skjenketider.   
 

Bydelsutvalget anbefaler ikke at Cafe Stredet, Pilestredet Park 18, 0176 Oslo får bevilling for 
utvidet åpnings- og skjenketid for uteservering til kl 23.00 – kl 22.30. 
 
Bydelsutvalget anbefaler at Cafe Stredet, Pilestredet Park 18, 0176 Oslo fortsatt får  
åpningstid- og skjenkebevilling for servering av alkohol ute med åpningstid ute til kl 22.00 og 
skjenketid ute til kl 21.30. 
Det forutsettes at bevillingen utøves etter gjeldende lover og reelverk, og for øvrig på en 
forsvarlig måte. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget vil at nye boligområder skal utvikle seg til å bli attraktive, stabile og trygge 
miljø som har fokus på barn og ungdoms oppvekstvilkår. Hensynet til beboerne og deres rett til 
hvile, rekreasjon og nattesøvn der de bor, veier tyngre enn hensynet til utelivsnæringens ønske 
om utvidete åpnings- og skjenketider.   
 

Bydelsutvalget anbefaler ikke at Cafe Stredet, Pilestredet Park 18, 0176 Oslo får bevilling for 
utvidet åpnings- og skjenketid for uteservering til kl 23.00 – kl 22.30. 
 
Bydelsutvalget anbefaler at Cafe Stredet, Pilestredet Park 18, 0176 Oslo fortsatt får  
åpningstid- og skjenkebevilling for servering av alkohol ute med åpningstid ute til kl 22.00 og 
skjenketid ute til kl 21.30. 
Det forutsettes at bevillingen utøves etter gjeldende lover og reelverk, og for øvrig på en 
forsvarlig måte. 
 

 Sak 30 /08  Søknad om bevilling, utvidet åpnings- og skjenketid ute - 
Peoples, Arbeidersamfunnets plass 1 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Nærhet til ”indre del av sentrum” kan i seg selv ikke regnes som særlig grunn til å gjøre unntak 
fra åpningstidene slik de er fastsatt i forskriftens § 1a) – d). 
Det er byrådet som fastsetter hvilke gater og områder som skal regnes som ”indre del av 
sentrum. Arbeidersamfunnets plass omfattes ikke av byrådets vedtak.  
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Bydelsutvalget opprettholder derfor tidligere vedtak om høringssvar, for på den måten bidra til 
å forebygge og begrense utviklingen av de sosiale problemer som relateres til utelivsnæringens 
åpnings- og skjenketider.   
 
Bydelsutvalget anbefaler ikke at Peoples, Arbeidersamfunnets plass 1, 0181 Oslo gis utvidet 
åpnings- og skjenketidsbevilling for servering ute, med åpningstid til kl 03.30 og skjenketid ute 
til kl 03.00. 
 
Behandling: 
Endringsforslag fra Mona Grønlie (V) for (H) og (V): 
Nærhet til ”indre del av sentrum” kan i seg selv ikke regnes som særlig grunn til å gjøre unntak 
fra åpningstidene slik de er fastsatt i forskriftens § 1a)-d).  
 
Bydelsutvalget vil imidlertid peke på at det ikke finnes boliger i nabogårder eller med utsikt til 
angjeldende område definert som sentrum.  
 
Bydelutvalget anbefaler derfor at Peoples, Arbeidersamfunnets plass 1, 0181 Oslo gis utvidet 
åpnings- og skjenketidsbevilling for servering ute, med åpningstid til 03:30 og skjenketid ute til 
03:00.     
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag satt opp mot Grønlies og falt mot 2 stemmer (1 A-Sandøy og R) 
 
Vedtak: 
Nærhet til ”indre del av sentrum” kan i seg selv ikke regnes som særlig grunn til å gjøre 
unntak fra åpningstidene slik de er fastsatt i forskriftens § 1a)-d).  
 
Bydelsutvalget vil imidlertid peke på at det ikke finnes boliger i nabogårder eller med utsikt til 
angjeldende område definert som sentrum.  
 
Bydelutvalget anbefaler derfor at Peoples, Arbeidersamfunnets plass 1, 0181 Oslo gis utvidet 
åpnings- og skjenketidsbevilling for servering ute, med åpningstid til 03:30 og skjenketid ute til 
03:00.     
 

 Sak 31 /08  Søknad om bevilling, utvidet åpnings- og skjenketid i 
bakgård - Posthallen 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget anbefaler at Posthallen, Prinsens gate 8, 00152 Oslo  gis utvidet åpnings- og 
skjenketidsbevilling for servering ute i bakgård, med åpningstid ute til kl 24.00 og skjenketid 
ute i bakgården til kl 23.30. Det forutsettes at bevillingen utøves etter gjeldende lover og 
regelverk, og for øvrig på en forsvarlig måte. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget anbefaler at Posthallen, Prinsens gate 8, 00152 Oslo  gis utvidet åpnings- og 
skjenketidsbevilling for servering ute i bakgård, med åpningstid ute til kl 24.00 og skjenketid 
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ute i bakgården til kl 23.30. Det forutsettes at bevillingen utøves etter gjeldende lover og 
regelverk, og for øvrig på en forsvarlig måte. 
 

 Sak 32 /08  Søknad om bevilling, utvidet åpnings- og skjenketid ute - 
Store Stå Pub, Thereses gate 51 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Hensynet til beboernes trygghet, deres rett til hvile og nattero der de bor skal prioriteres til 
fordel for utelivnæringens ønske om utvidete åpnings- og skjenketider. Slike hensyn vil ha en 
forebyggende effekt på utviklingen av sosiale problemer og bidra til at området framstår som et 
trygt og attraktivt bomiljø. 
 
1. Bydelsutvalget anbefaler ikke at Store Stå Pub, Thereses gate 51, 0354 Oslo gis utvidet 

åpnings- og skjenketidsbevilling for uteservering med åpningstid ute til kl 24.00 og 
skjenketid ute til kl 23.30. 

2. Bydelsutvalget anbefaler at Store Stå Pub, Thereses gate 51, 0354 Oslo gis åpnings- og 
skjenketidsbevilling etter forskriftens § 1b) Utenfor sentrum, med åpningstid ute til kl 
22.00 og skjenketid ute til kl 21.30. 

 
Behandling: 
Endringsforslag fra Mona Grønlie (V):  
Nærhet til ”indre del av sentrum” kan i seg selv ikke regnes som særlig grunn til å gjøre unntak 
fra åpningstidene slik de er fastsatt i forskriftens § 1a)-d). 
 
Bydelsutvalget vil imidlertid peke på at det ikke finnes boliger i nabogården og at angjeldende 
område vender ut mot en rundkjøring, samt at trikken går forbi Theresegate. Altså, med det 
støynivået som allerede eksisterer i den umiddelbare nærhet av det angjeldende området frem 
til kl. 24:00, vil det ikke være ytterligere sjenanse for omgivelsene at Store Stå får utvidet sin 
åpningstid ute til kl. 24:00, og sin skjenketid ute til 23:30.  
 
Bydelsutvalget anbefaler derfor at Store Stå, Theresegate 51, 0354 Oslo, gis utvidet åpnings- og 
skjenketidsbevilling for servering ute, med åpningstid til kl. 24:00 og skjenketid ute til kl. 
23:30.     
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag satt opp mot Grønlies og vedtatt mot 6 stemmer (V, F og 3 H – 
Andenæs, Meeg-Benzen og Becken) 
 
Vedtak: 
Hensynet til beboernes trygghet, deres rett til hvile og nattero der de bor skal prioriteres til 
fordel for utelivnæringens ønske om utvidete åpnings- og skjenketider. Slike hensyn vil ha en 
forebyggende effekt på utviklingen av sosiale problemer og bidra til at området framstår som et 
trygt og attraktivt bomiljø. 
 
1. Bydelsutvalget anbefaler ikke at Store Stå Pub, Thereses gate 51, 0354 Oslo gis utvidet 

åpnings- og skjenketidsbevilling for uteservering med åpningstid ute til kl 24.00 og 
skjenketid ute til kl 23.30. 
 

2. Bydelsutvalget anbefaler at Store Stå Pub, Thereses gate 51, 0354 Oslo gis åpnings- og 
skjenketidsbevilling etter forskriftens § 1b) Utenfor sentrum, med åpningstid ute til kl 
22.00 og skjenketid ute til kl 21.30. 
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 Sak 33 /08  Orientering om bydelens plastprosjekt og status for 
Renovasjonsetatens arbeid med innføring av 
kildesortering av plast og matavfall 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget tar sak om bydelens plastprosjekt og status for Renovasjonsetatens 
arbeid med innføring av kildesortering av plast og matavfall til orientering.  

2. Bydelsutvalget minner om tidligere vedtak og ønske om at bydelen blir prøvebydel for 
innsamling av både plast og våtorganisk avfall i Oslo. 

 
Behandling: 
Nytt forslag fra Hans-Petter de Fine (R) for A, SV og R: 
Nytt pkt 3. Bydelsutvalget ønsker at det etableres flere minigjenbruksstasjoner i bydelen sett i 
lys av at prosjektet i Pilestredet Park har vært vellykket. 
Nytt pkt 4. Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren se på mulighetene for å igangsette 
kildesortering av plast og matavfall dersom renholdsetaten ikke finner rom for Bydel St. 
Hanshaugen i sitt pilotprosjekt 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt 
De Fines 2 nye punkter enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 

1. Bydelsutvalget tar sak om bydelens plastprosjekt og status for Renovasjonsetatens 
arbeid med innføring av kildesortering av plast og matavfall til orientering.  

2. Bydelsutvalget minner om tidligere vedtak og ønske om at bydelen blir prøvebydel for 
innsamling av både plast og våtorganisk avfall i Oslo. 

3. Bydelsutvalget ønsker at det etableres flere minigjenbruksstasjoner i bydelen sett i lys 
av at prosjektet i Pilestredet Park har vært vellykket. 

4. Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren se på mulighetene for å igangsette kildesortering 
av plast og våtorganisk avfall dersom renholdsetaten ikke finner rom for Bydel St. 
Hanshaugen i sitt pilotprosjekt 

 

 Sak 34 /08  Trygg by - Oslo sentrum og Bydel St. H anshaugen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 

1. Bydelsutvalget tar fremleggelsen om sentrumssamarbeidet til orientering. 
 
2. Bydelsutvalget ber administrasjonen i Bydel St. Hanshaugen, på bakgrunn av 

erfaringene fra sentrumssamarbeidet, om å utarbeide en handlingsplan for økt trygghet 
innenfor det geografiske området Bydel St. Hanshaugen. 

 
3. Bydelsutvalget mener Samferdselsetaten /Hafslund i samarbeid med bydelen bør foreta 

en gjennomgang av offentlig belysning i bydelen. Formålet er  å avklare om det er 
områder som bør få bedret belysningen av trygghetsmessige årsaker eller for å legge til 
rette for mer aktivitet og opphold. Bedret belysning vil også kunne bidra til å skape 
større trygghet for bydelens befolkning. 
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4. Det arrangeres et framtidsverksted med ungdom, voksne og eldre med formål å få frem 
gode ideer for en ”Trygg bydel”. 

 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Morten Drægni (SV) for A, SV og R 
Tilføyelse punkt 3: Gjennomfartsveiene i gravlundene bør også inkluderes i dette arbeidet. 
Nytt punkt 5: Bydelsutvalget ber bydelsadministrasjonen om å samordne trygghetsarbeidet og 
også oppmuntre Natteravnvirksomhet i bydelen.  
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt 
Tilføyelse til pkt 3 enstemmig vedtatt. 
Nytt punkt 5 enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 

1. Bydelsutvalget tar fremleggelsen om sentrumssamarbeidet til orientering. 
 
2. Bydelsutvalget ber administrasjonen i Bydel St. Hanshaugen, på bakgrunn av 

erfaringene fra sentrumssamarbeidet, om å utarbeide en handlingsplan for økt trygghet 
innenfor det geografiske området Bydel St. Hanshaugen. 

 
3. Bydelsutvalget mener Samferdselsetaten /Hafslund i samarbeid med bydelen bør foreta 

en gjennomgang av offentlig belysning i bydelen. Formålet er  å avklare om det er 
områder som bør få bedret belysningen av trygghetsmessige årsaker eller for å legge til 
rette for mer aktivitet og opphold. Bedret belysning vil også kunne bidra til å skape 
større trygghet for bydelens befolkning. Gjennomfartsveiene i gravlundene bør også 
inkluderes i dette arbeidet. 

 
4. Det arrangeres et framtidsverksted med ungdom, voksne og eldre med formål å få frem 

gode ideer for en ”Trygg bydel”. 
 

5. Bydelsutvalget ber bydelsadministrasjonen om å samordne trygghetsarbeidet og også 
oppmuntre Natteravnvirksomhet i bydelen.  

 

 Sak 35 /08  Graffitivegg i Bydel St. Hanshaugen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

- Bydelsutvalget ber bydelen om å kartlegge behovet for en graffitivegg, og hvilke 
positive og negative konsekvenser en etablering kan medføre. 

- Bydelsutvalget ber bydelen se på en mulig plassering av en slik vegg i bydelen.  
 
Behandling: 
Endringsforslag fra Remi Padoin (F): 

1. Bydelsutvalget ber ikke administrasjonen om ytterligere utredelse av graffitivegger i 
bydelen 

2. Bydelsutvalget tar ikke stilling til definisjonen av graffiti som kunst eller ikke kunst. 
3. Bydelsutvalget gir ikke økonomisk støtte, ei heller direkte eller indirekte godkjennelse 

av graffitivegger i bydelen 
 

Tilleggsforslag fra Lars Erik Becken (H): 
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1. Bydelen vil henvende seg til politiet, velforeninger, handelsstanden og elever ved 
ungdoms- og videregående skoler for å ta deres vurderinger inn i saken. 

2. Bydelsutvalget minner om ”strategi 6” under Hovedutfordring 1 i Strategisk plan 
2008-2011 der ”bydelen skal bidra til en renere by og til at tagging og graffiti ikke skal 
utøves på private og offentlige bygninger”. 
 

Tilleggsforslag fra Torunn Husvik (A): 
Bydelsutvalget ber bydelen om å arrangere et folkemøte i forbindelse med en eventuell 
graffitivegg. 
 
Tilleggsforslag fra Stian Oen (SV) for A, SV og R: 
Nytt pkt 3: Bydelsutvalget ber om at Ungdomsrådet får en sentral rolle i prosessen. 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag vedtatt mot 5 stemmer (F og H) 
Endringsforslag fra Padoin falt mot 5 stemmer (F og H) 
Tilleggsforslag 1 fra Becken enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag 2 fra Becken vedtatt mot 4 stemmer (SV og R) 
Tilleggsforslag fra Husvik vedtatt mot 4 stemmer (H) 
Tilleggsforslag fra Oen vedtatt mot 5 stemmer (H og F)  
 
Vedtak: 

1. Bydelsutvalget ber bydelen om å kartlegge behovet for en graffitivegg, og hvilke 
positive og negative konsekvenser en etablering kan medføre. 

2. Bydelsutvalget ber bydelen se på en mulig plassering av en slik vegg i bydelen.  
3. Bydelen vil henvende seg til politiet, velforeninger, handelsstanden og elever ved 

ungdoms- og videregående skoler for å ta deres vurderinger inn i saken. 
4. Bydelsutvalget minner om ”strategi 6” under Hovedutfordring 1 i Strategisk plan 2008-

2011 der ”bydelen skal bidra til en renere by og til at tagging og graffiti ikke skal 
utøves på private og offentlige bygninger”. 

5. Bydelsutvalget ber bydelen om å arrangere et folkemøte i forbindelse med en eventuell 
graffitivegg. 

6. Bydelsutvalget ber om at Ungdomsrådet får en sentral rolle i prosessen. 
 
 
Stemmeforklaring fra H og F: 
Høyre og Fremskrittspartiet  viser til de erfaringene bydelen har hatt med taggeveggen som var 
satt opp ved Hammersborg ungdomsklubb for om lag 7 år siden, taggeveggen som senere er 
satt opp ved Hausmania, samt erfaringer fra andre byer i Europa på størrelse med Oslo. I alle 
tilfeller er det dokumentert at taggeveggene bidrar til økt tagging, forsøpling og ramponering av 
både offentlig og privat eiendom. Dette er erfaringer som også politiet dokumenterer og som 
Bystyret i tidligere perioder er blitt grundig gjort kjent med.  
 
Høyre viser til Strategisk plan Hovedutfordring 1 strategi 6: ”Bydelen skal bidra til en ren by 
og til at tagging og graffiti ikke utøves på private eller offentlige bygninger”. 
 
På bakgrunn av erfaringer i egen bydel, Oslo by og en rekke andre sammenliknbare byer i 
Europa, samt strategisk plan er Høyre primært i mot at det på nytt settes opp taggevegg i bydel 
St Hanshaugen. 
 
Høyre tar imidlertid til etterretning at et flertall av partiene i bydelsutvalget, til tross for 
erfaringer, likevel vil sette opp nye taggevegger. Høyre stemmer derfor for forslag som bidrar 
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til at alle parter som berøres av taggingen blir trukket inn i dette arbeidet og får anledning til å 
utale seg. 

 Sak 36 /08  Høring - forslag til nye sokne- og pro stigrenser i Oslo 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget i Bydel St. Hanshaugen vil med dette gi følgende høringsuttalelse til forslag til 
nye sokne og prostigrenser i Oslo: 
 
- Bydelsutvalget i Bydel St. Hanshaugen er enig i at sokne og prostigrensene i Oslo bør endres. 
Dette er viktig for å utvikle samarbeidet med øvrige instanser i Oslo og bidra til et felles 
grunnlag for å arbeide med en storby i endring og med stort mangfold. 
 
- Bydelsutvalget anser at større sokn vil bidra til at en lettere når målsettingene om et 
fullskalatilbud til byens befolkning. Det er imidlertid viktig at soknene ikke blir for store, siden 
kirken bør ha en lokal tilhørighet. 
 
- Om soknene blir større og dekker flere menigheter, anser bydelsutvalget at det bør være en 
administrasjon/råd med representanter fra menighetene som samordner samarbeidet med det 
offentlige/bydelene. 
 
- Et skille mellom menighetsråd, folkevalgt styre, og menighetsutvalg, frivillig arbeid, anses 
som en god løsning. Bydelsutvalget vil her påpeke viktigheten av at menighetsrådet gir føringer 
til det frivillige arbeidet og er den instans for eksempel bydelen kan inngå samarbeid med. 
 
- Bydelsutvalget i Bydel St. Hanshaugen anser at av de tre modellene er den eneste 
hensiktsmessige størrelsen på soknene lik grensene på bydelene dersom samarbeidet mellom 
kirken og bydelene skal bli best mulig. De andre forslagene vil ikke bedre samarbeidet. 
 
- Bydelutvalget er enig i at antall prostier reduseres til fire, men har ingen tungtveiende 
synspunkt på dette. 
 
Vedlagt ligger også avkryssingsskjemaet som gjenspeiler høringsuttalelsen ovenfor. 
 
Behandling: 
Nytt forslag fra Rune Aale-Hansen (H) for H og V: 
Bydelsutvalget ser den norske kirken som en viktig samarbeidspartner for bydelen. Dette 
gjelder både innen omsorg, velferd og frivillighetsarbeidet i bydelen. En rekke 
samarbeidsprosjekter er eksempler på det viktige arbeidet kirken gjør, og den viktige 
samarbeidspartneren den norske kirken er for bydel St. Hanshaugen. 
 
Bydelen har også andre trossamfunn, og enkelte av disse er i sterk vekst, både med hensyn til 
antallet medlemmer fra bydel St. Hanshaugen og med hensyn til bruk av gudshus, 
forsamlingshus, og for å bidra til viktige oppgaver omsorg, velferd og frivillighetsarbeid. 
 
Bydel St. Hanshaugen er en inkluderende bydel, og vi samarbeider med ulike aktører og 
trossamfunn uansett hvorledes de er administrativt organisert. Bydelen kan ikke se at ulike 
samarbeidsprosjekter og nærmiljøtiltak utformes eller skapes ut i fra hvorledes trossamfunnet 
administrativt er organisert. Derfor ønsker ikke bydelsutvalget å ta stilling til den norske kirkes, 
eller andre trossamfunns, administrative organisering. 
 
Votering:  
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Bydelsdirektørens forslag satt opp mot Aale-Hansens og falt mot 5 stemmer (2 A – Sandøy og 
Husvik og SV) 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget ser den norske kirken som en viktig samarbeidspartner for bydelen. Dette 
gjelder både innen omsorg, velferd og frivillighetsarbeidet i bydelen. En rekke 
samarbeidsprosjekter er eksempler på det viktige arbeidet kirken gjør, og den viktige 
samarbeidspartneren den norske kirken er for bydel St. Hanshaugen. 
 
Bydelen har også andre trossamfunn, og enkelte av disse er i sterk vekst, både med hensyn til 
antallet medlemmer fra bydel St. Hanshaugen og med hensyn til bruk av gudshus, 
forsamlingshus, og for å bidra til viktige oppgaver omsorg, velferd og frivillighetsarbeid. 
 
Bydel St. Hanshaugen er en inkluderende bydel, og vi samarbeider med ulike aktører og 
trossamfunn uansett hvorledes de er administrativt organisert. Bydelen kan ikke se at ulike 
samarbeidsprosjekter og nærmiljøtiltak utformes eller skapes ut i fra hvorledes trossamfunnet 
administrativt er organisert. Derfor ønsker ikke bydelsutvalget å ta stilling til den norske 
kirkes, eller andre trossamfunns, administrative organisering. 
 

 Sak 37 /08  Barnehage - Lille Bislett 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering 
 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Mona Grønlie (V): 
Bydelsutvalget påpeker viktigheten av at det ikke bygges på friområdet Lille Bislett, men er 
positive til at det utredes mulighet for barnehage i tilknytning til området. 
 
Nytt forslag fra Nora Fjelddalen til pkt. 2 fra SV, A og R: 
Bydelsutvalget er positive til dialogen om idrettsbarnehage ved Bislett som pågår, men vil be 
bydelen om uansett å arbeide videre med å få realisert idrettsbarnehage ved Bislett, dersom den 
pågående dialogen ikke skulle føre fram. 
 
Tilleggsforslag fra Torunn Husvik (A): 
Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren komme tilbake til bydelsutvalget med en sak om 
Idrettsbarnehage ved Bislett. 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag Mona Enstemmig vedtatt. 
Tilleggsforslag Fjelddalen Enstemmig vedtatt. 
Tilleggsforslag fra Husvik Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar saken til orientering 
Bydelsutvalget påpeker viktigheten av at det ikke bygges på friområdet Lille Bislett, men er 
positive til at det utredes mulighet for barnehage i tilknytning til området. 
Bydelsutvalget er positive til dialogen om idrettsbarnehage ved Bislett som pågår, men vil be 
bydelen om uansett å arbeide videre med å få realisert idrettsbarnehage ved Bislett, dersom 
den pågående dialogen ikke skulle føre fram. 
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Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren komme tilbake til bydelsutvalget med en sak om 
Idrettsbarnehage ved Bislett. 
 

 Sak 38 /08  Årsrapportering 2007 - handlingsplan f or psykisk 
helsearbeid 2004-2008 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak:  
Bydelsutvalget tar årsrapportering 2007 psykisk helsearbeid – Handlingsplan for psykisk 
helsearbeid 2004-2008 til orientering.   
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar årsrapportering 2007 psykisk helsearbeid – Handlingsplan for psykisk 
helsearbeid 2004-2008 til orientering.   
 

 Sak 39 /08  Brukerundersøkelse beboere ved sykehje m i Oslo 
kommune 2007 - orienteringssak 

 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken brukerundersøkelse beboere ved sykehjem i Oslo kommune 2007, til 
orientering. 
 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Haakon Sandøy (A) for A og SV:  
Forslag til nytt punkt 2: Bydelsutvalget påpeker at der er få svar og ber bydelsadministrasjonen 
tilstrebe å få flere svar fra pårørende og beboere.  
Tilleggsforslag fra Rune Aale-Hansen (H) for H og V:  
Bydelsutvalget vil presisere at det er viktig at tilsynsutvalget nå følger opp det som kom frem 
som mangler i denne undersøkelsen.     
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag fra Sandøy enstemmig vedtatt. 
Tilleggsforslag fra Aale-Hansen enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 

1. Bydelsutvalget tar saken brukerundersøkelse beboere ved sykehjem i Oslo kommune 
2007, til orientering. 

2. Forslag til nytt punkt 2: Bydelsutvalget påpeker at der er få svar og ber 
bydelsadministrasjonen tilstrebe å få flere svar fra pårørende og beboere.  

3. Bydelsutvalget vil presisere at det er viktig at tilsynsutvalget nå følger opp det som kom 
frem som mangler i denne undersøkelsen.     

 

 Sak 40 /08  Årsrapport 2007 Kvalifiseringssenteret  
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar årsmelding for Kvalifiseringssenteret med resultater for 2007 med 
delrapporter fra Jobbsenter/tiltaksteam, Psykiatriprosjektet, Ny Sjanse, Rusken 2, Rusteam, 
Helseavklaring/ HUSK, Introduksjonsprogrammet til orientering.  
 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Haakon Sandøy (A): 

1. Bydelsutvalget imøteser en undersøkelse med tilbakemelding fra brukerne.  
2. Bydelsutvalget ber om at kommende årsstatistikker også omfatter de som er i jobb ett 

og to år senere.   
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt. 
Tilleggsforslag fra Sandøy enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 

1. Bydelsutvalget tar årsmelding for Kvalifiseringssenteret med resultater for 2007 med 
delrapporter fra Jobbsenter/tiltaksteam, Psykiatriprosjektet, Ny Sjanse, Rusken 2, 
Rusteam, Helseavklaring/ HUSK, Introduksjonsprogrammet til orientering.  

2. Bydelsutvalget imøteser en undersøkelse med tilbakemelding fra brukerne.  
3. Bydelsutvalget ber om at kommende årsstatistikker også omfatter de som er i jobb ett og 

to år senere.   
 

 Sak 41 /08  Budsjett 2009 - deltagende budsjetteri ng 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om deltakende budsjettering til orientering. Det opprettes en 
prosjektgruppe bestående av AU og representanter for administrasjonen (bydelsdirektør, 
avdelingssjef Administrasjonsavdelingen, seksjonsleder Økonomiseksjonen) som får i mandat å 
utarbeide et konkret forslag til hvordan budsjettprosessen legges opp for budsjettåret 2009. 
Økonom fra VST inviteres med som ekstern representant/rådgiver. Konklusjon legges fram for 
Bydelsutvalget i egen sak i mai. 
 
Behandling: 
Forslag fra Rune Aale-Hansen (H): 
Saken utsettes 
 
Votering:  
Falt med 7 stemmer (H, V og F) og med leders dobbeltstemme 
 
Behandling: 
Endringsforslag fra Stian Oen (SV): 
Bydelsutvalget tar sak om deltakende budsjettering til orientering. Bydelsutvalget ber 
bydelsdirektøren arrangere en egen budsjettkonferanse for bydelsutvalget før sommeren, som 
skal ha som siktemål å bringe bydelsutvalget tidligere inn i budsjettprosessen enn det som før 
har vært vanlig. 
Bydelsutvalget viser for øvrig til ny BU-sak om deltakende budsjettering som fremmes for 
bydelsutvalget på aprilmøtet 
 
Tilleggsforslag fra Rune Aale-Hansen (H): 
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Bydelsutvalget  understreker at som folkevalgte organ har bydelsutvalget et suverent ansvar for 
å vedta et helhetlig budsjett for bydelen. 
 
Budsjettprosessen skal fortsatt være åpen og gi god adgang for beboere i bydelen til å komme 
med synspunkter på enkeltposter i budsjettet; både gjennom åpne budsjettkonferanser, åpen 
halvtime, e-post og annet kontakt med bydelsutvalgets medlemmer. 
 
Bydelsutvalget har et særlig ansvar for å ivareta hensyn til dem som ikke har ressurser til på 
egen hånd fremføre synspunkter om konsekvenser som ulike budsjettvedtak kan ha. Derfor må 
bydelsutvalget holde fast på sitt helhetlige ansvar, slik at hensyn til enkelte grupper ikke 
overdøver behovene til andre. 
 
Bydelsutvalget mener at bydelsutvalgets medlemmer i sterkere grad kan involveres mer og 
tidligere i selve budsjettprosessen.  
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag satt opp mot Oens og vedtatt mot 3 stemmer (SV) 
Tilleggsforslaget fra Aale-Hansen enstemmig vedtatt.  
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar sak om deltakende budsjettering til orientering. Det opprettes en 
prosjektgruppe bestående av AU og representanter for administrasjonen (bydelsdirektør, 
avdelingssjef Administrasjonsavdelingen, seksjonsleder Økonomiseksjonen) som får i mandat å 
utarbeide et konkret forslag til hvordan budsjettprosessen legges opp for budsjettåret 2009. 
Økonom fra VST inviteres med som ekstern representant/rådgiver. Konklusjon legges fram for 
Bydelsutvalget i egen sak i mai. 
Bydelsutvalget  understreker at som folkevalgte organ har bydelsutvalget et suverent ansvar for 
å vedta et helhetlig budsjett for bydelen. 
 
Budsjettprosessen skal fortsatt være åpen og gi god adgang for beboere i bydelen til å komme 
med synspunkter på enkeltposter i budsjettet; både gjennom åpne budsjettkonferanser, åpen 
halvtime, e-post og annet kontakt med bydelsutvalgets medlemmer. 
 
Bydelsutvalget har et særlig ansvar for å ivareta hensyn til dem som ikke har ressurser til på 
egen hånd fremføre synspunkter om konsekvenser som ulike budsjettvedtak kan ha. Derfor må 
bydelsutvalget holde fast på sitt helhetlige ansvar, slik at hensyn til enkelte grupper ikke 
overdøver behovene til andre. 
 
Bydelsutvalget mener at bydelsutvalgets medlemmer i sterkere grad kan involveres mer og 
tidligere i selve budsjettprosessen.  
 

 Sak 42 /08  Bydel St. Hanshaugen - økonomisk statu s pr. februar 
2008 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om økonomisk status pr. februar 2008 til orientering. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
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Bydelsutvalget tar sak om økonomisk status pr. februar 2008 til orientering. 
 

 Sak 43 /08  Endring av medlemmer i Tilsynsutvalg f or institusjoner 
mv. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget oppnevner nytt medlem i stedet for Anne Herseth 
 
Behandling: 
Forslag fra Høyre: Kari Haug Warberg 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Nytt medlem i tilsynsutvalget Kari Haug Warberg 

 Sak 44 /08  Nytt politisk medlem til Ungdomsrådet fra Arbeiderpartiet 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Arbeiderpartiet forslag til ny politisk representant i ungdomsrådet er Sigrid-Sofia Kleiva 
Gramstad 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Ny politisk representant i ungdomsrådet er Sigrid-Sofia Kleiva Gramstad 
 
 

 Sak 45 /08  Homansbyen T-banestasjon 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsdirektøren bes snarest legge frem en redegjørelse for Bydelsutvalget om status i arbeidet 
med Oslo-pakke 3, særlig hva gjelder Homansbyen T-banestasjon. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Bydelsdirektøren bes snarest legge frem en redegjørelse for Bydelsutvalget om status i arbeidet 
med Oslo-pakke 3, særlig hva gjelder Homansbyen T-banestasjon. 
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Referatsaker 
 
Periode: 26. februar 2008 - 25. mars 2008   
   
Sak nr. Arkivsak Tittel 
   
17/08 200402490-12 Ønske om snarlig tilbakemelding om videre prosess i saken 
   
18/08 200700650-9 Cafe Stredet, Pilestredet Park 18: Søknad om skjenkebevilling for 

servering av alkohol ute 
   
19/08 200800426-2 Taste It, Storgata 45: Søknad om fornyelse av skjenkebevilling 
   
20/08 200800338-2 Søknad fra Skovsen Import AS om Serverings- og alminnelig 

skjenkebevilling for all alkoholholdig drikk / Ny bevilling ved 
Kafe Grosch, Bankplassen 3 

   
21/08 200800387-2 Søknad om bevilling, fornyelse - Håndverkeren restaurant, 

Rosenkrantz gate 7 
   
22/08 200800389-2 Søknad om bevilling, fornyelse - Cafe Tenerife, Youngstorget 6 
   
23/08 200701099-4 Søknad fra Noraktiv AS om serverings- og alminnelig 

skjenkebevilling for all alkoholholdig drikk / ny bevilling ved 
Kafe Falsen, Kongens gate 4 

   
24/08 200800404-2 Søknad om bevilling, ny - Big Bowl, Stortingsgata 20 
   
25/08 200702261-10 Søknad fra Posthallen Servering AS om Serverings- og alminnelig 

skjenkebevilling for all alkoholholdig drikk, ny bevilling  med 
fornyelse til 2012 

   
33/08 200400114-98 Svar på forespørsel om framdrift i opparbeidelsen av Bislettgata 
   
34/08 200500151-59 Bebyggelsesplan for Voldeløkken Gård - Geitmyrsveien 33, GNR 

219 BNR 96 - forslag til endret reguleringsplan - varsling av nytt 
alternativ 3 

   
35/08 200500151-60 Inngivelse av bemerkninger til varsling av alternativer etter 

politisk behandling 
   
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
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Sak 47/08    Protokoller fra råd, utvalg og komitee r  
 
Arkivsak: 200800316 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.04.08 47/08  
 
 
 
PROTOKOLLER FRA RÅD, UTVALG OG KOMITEER  
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tatt til orientering 
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Sak 48/08    Bislettgata 1 - varsel om mindre vesen tlig 
reguleringsendring- Nytt tribunetak på Bislett stad ion  

 
Arkivsak: 200702827 
Arkivkode: 512.1 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Miljø- og byutviklingskomiteen 24.04.08 11/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 48/08  
 
 
BISLETTGATA 1 - VARSEL OM MINDRE VESENTLIG REGULERI NGSENDRING- 
NYTT TRIBUNETAK PÅ BISLETT STADION  
 
Saksbehandling 
På grunn av tidsfristen er bydelsdirektøens forslag til vedtak i saken oversendt Plan- og 
bygningsetaten. Det vises her til vedtatt rutine i arbeidsutvalget 13.mars 2008. Bydelsutvalgets 
vedtak vil bli ettersendt.  
 
Tidligere vedtak i saken 
Planiniativ til høring i desember 2007. Planiniativ Ref. nr. 200713150 -Bislettgata 1, gnr 217 
bnr 30 - mindre vesentlig reguleringsendring -Byggeområde for offentlig bygning - Nytt 
tribunetak på Bislett stadion - invitasjon til innspill 
Bydelens uttalelse: "Ingen kjente forhold som har betydning for planinitiativ i dette området".  
 
Bakgrunn for saken 
Nye Bislett Stadion sto ferdig til åpningen av Bisltt Games i juli 2005 kun med tribunetak over 
”Store Stå”. Oslo kommune, ved idrettsetaten, ønsker nå å oppføre tribunetak også over 
hovedtribunen, mot Sofies gate (vedlegg 1). 
Tribunetaket over hovedtribunen var innlemmet i det opprinnelige prosjektet , men etter 
innsigelse fra Riksantikvaren ble det ikke oppført. I 2007 godkjente Riksantikvaren søknaden 
om nytt tribunetak, med det forbeholdet at det ikke overstiger byggets høyeste kotehøyde.  
Ettersom taket ikke var tatt med i den opprinnelige reguleringsplanen, er det nå behov for å 
søke om mindre vesentlig reguleringsendring for dette tiltaket. 
 
Saksopplysninger 
Nytt tribunetak er planlagt plassert over kommentator- og VIP-arealene på stadions nordøstre 
hjørne. Taket vil ha en lengde på 115meter og en bredde på det bredeste på 16 meter og få et 
areal på 1680m2. Det nye taket vil få tilnærmet samme estetikk som taket over ”Store Stå” og 
høyden vil ikke overstige ringmurens høyde.  
 
Saken har vært i kommunalt samråd.  
Helse- og velferdsetaten opplyser at et tak i dette området vil kunne redusere støy og 
lydoverføringen fra høytalere fra denne delen av stadion. For ytterligere å minimere støyplager 
for naboene forslår etaten i tillegg lydreduserende tiltak på gitterporter samt at høytalere på 
stadionanlegget skjermes i forhold til omliggende boliger. 
Hafslund nett As har kabelanlegg og stasjonsanlegg i det aktuelle området som det må tas 
hensyn til. 
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Forslagsstiller opplyser at det er utført beregninger som viser endringer i lydnivåer som følge 
av tiltaket. Beregninger viser at det ikke blir noen vesentlige endringer/bedringer i lydnivået fra 
stadion som følge av tiltaket. 
 

Bydelsdirektørens vurderinger  
Bydelsdirektøren kan ikke se at tiltaket vil få særlige negative følger for naboene, da taket ikke 
vil overstige høyden på dagens ringmur. Trolig vil tiltaket redusere støy fra stadion for naboer i 
nordøst. Taket vil ikke være synlig fra gateplan, men vil selvfølgelig redusere innsyn på stadion 
for naboer i nordøst.  
Bydelsdirektøren mener at det må tilstrebes å iverksette de tiltak som er nødvendige for 
ytterligere å redusere støyplager for naboene rundt stadion. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget anbefaler tiltaket.  
Bydelsutvalget mener at det må tilstrebes å iverksette de tiltak som er nødvendige for 
ytterligere å redusere støyplager for naboene rundt stadion. 
 
 
 
Tone Frønes  
bydelsdirektør 
 
Vedlegg: Bislettgate 1, Varsel om mindre vesentlig  endring av reguleringsplan  
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Sak 49/08    Oslopakke 3 - Homansbyen T-banestasjon   
 
Arkivsak: 200800720 
Arkivkode: 00 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Miljø- og byutviklingskomiteen 24.04.08 12/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 49/08  
 
 
OSLOPAKKE 3 - HOMANSBYEN T-BANESTASJON  
Tidligere vedtak i saken 
BUsak 5/2004 Nye Bislett Stadion- reguleringssak til offentlig ettersyn 
Bydelsutvalgets vedtak: ”Bydelsutvalget understreker behovet for åpning av ny T-banestasjon i 
Homansbyen”. 
BUvedtak 45/08 Homansbyen T-banestasjon 
Bydelsutvalgets vedtak: ”Bydelsdirektøren bes snarlig legge frem en redegjørelse for 
bydelsutvalget om status i arbeidet med Oslo-pakke 3, særlig hva gjelder Homansbyen T-
banestasjon”.  
 
Bakgrunn for saken 
Det vises til uttalelse referert på et møte i Polyteknisk forening, om at Homansbyen T-
banestasjon skal være trukket ut av den fremforhandlede Oslopakke 3 – samferdselspakken for 
Oslo og Akershus. 
 
Bydelsutvalget har i tidligere vedtak, blant annet ved utbygging av Nye Bislett Stadion, BUsak 
5/2004, støttet opp om etablering av Homansbyen T-banestasjon, som en riktig utvikling av 
kollektivtilbudet for deler av bydelens befolkning, samt reisende til Bislett Stadion og 
Høyskolesenteret. 
 
Saksframstilling 
Fakta om Oslopakke 3:  
Oslopakke 3 er en samferdselspakke bestående av nye veiutbygginger, kollektivsatsning og 
miljøtiltak. En tverrpolitisk gruppe fra Oslo og Akershus har utarbeidet forslag til Oslopakke 3. 
Forslaget til Oslopakke 3 ble sendt Samferdselsdepartementet 17.11.2006. 
 

• Oslopakke 3 skal gå over 20 år, har en økonomisk ramme på 53.4 milliarder 
kroner og er historiens største investering i samferdsel i Norge.  

• Den økonomiske rammen fordeler seg på 30,5 milliarder kroner til prosjekter i Oslo 
og 21,7 milliarder kroner til prosjekter i Akershus.  

• 45 prosent går til kollektivtiltak og 55 prosent til veiprosjekter.  

• Trafikantene i regionen finansierer omtrent 80 prosent av utgiftene, mens staten 
bevilger øvrige midler over statsbudsjettet.  

• I Oslopakke 3 vil det bli brukt vel 400 millioner kr i året til drift av kollektivtrafikk.  
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Oslopakke 3 er en plan for videre utbygging av vegnett og kollektivtrafikk finansiert med 
bompenger, dagens billettavgift og statlige bevilgninger. Oslopakke 3 vil sørge for at 
kapasiteten på vegnettet og kollektivtrafikken i Oslo og Akershus holder tritt med 
trafikkveksten. Økt kollektivandel er et sentralt mål for transportutviklingen. Med forslaget 
til Oslopakke 3 (inkludert bompenger) ser imidlertid kollektivandelen i Oslo og Akershus ut 
til å bli omtrent som i dag og noe høyere enn i alternativet uten bompenger. Statens 
vegvesen mener at vi ikke blir kvitt køene og at andelen som reiser kollektivt vil være 
omtrent som i dag.                                                                                              

Statens vegvesen mener at Oslopakke 3 styrker bilen i konkurranse med buss, tog og bane 
sammenlignet med referansealternativet. 
Gjennomsnittlig reisetid med bil går noe opp, mens reisetid fra dør-til-dør for kollektivreiser 
går noe raskere. Det er imidlertid betydelige lokale variasjoner. I Vest- og Sørkorridoren vil vi 
ha reisetider som i dag til tross for stor trafikkvekst. Fra nord vil kjøretiden med bil øke 
merkbart. 
I sentrum/indre by vil trafikken i 2025 med Oslopakke 3 øke med 25 prosent sammenlignet 
med i dag. Veksten på lokalgatene ser dessuten ut til å bli større enn på hovedvegene. 
  
For prosjekter i hele regionen i Oslopakke 3 vises til vedlegg 1. 
I følge Oslopakke 3 inngår Homansbyen stasjon som et av kollektivtransporttiltakene i 
planperioden (hele tiltaksoversikten vedlegg 2):  
”Jf. 1.1.4 Homansbyen stasjon: 700 mill. kr. Stasjonen vil iflg. Oslo Sporveier få ca. 10 000 
av/påstigninger pr. virkedøgn, og innebærer blant annet en sikkerhetsmessig oppgradering 
av tunnelstrekningen mellom Majorstuen og Nationaltheatret. Lånefinansieres”. 
For prosjekter med kostnader og utbyggingsrekkefølge vises til vedlegg 3. Kort beskrivelse av 
tiltaksporteføljen for Oslo og Akershus vedlegg 4. 
Homansbyen foreslås i Oslopakke 3 utbygget i perioden 2014- 2017.    
 
Stortinget behandlet Oslopakke 3, trinn 1, den 13.mars 2008, og gikk inn for at bompenger skal 
finansiere kollektivtrafikken i Oslo og Akershus. Dermed er første del av Oslopakke 3 vedtatt 
og  alle i og rundt Oslo kan merke endringene allerede etter sommeren. Selve utbyggingsplanen 
for Oslopakke 3 vil først bli lagt frem for Stortinget sammen med Nasjonal transportplan 2010-
2019 høsten 2008. 
 
Nasjonal Transportplan 2010 - 2019 
Oslopakke 3 er altså Oslo og Akershus’ bidrag og innspill til Nasjonal transportplan 2010-
2019. 
  

I Stortingsmeldinger om Nasjonal transportplan (NTP) presenteres Regjeringens strategi for 
transportpolitikken. Transportplanen har en planperiode på 10 år, men revideres hvert 4. år. 
Transportetatene Statens vegvesen, Kystverket, Jernbaneverket og Avinor utarbeider forslag 
til Nasjonal transportplan. 
 
Nasjonal transportplan 2010-2019 er nå i perioden 17.01 - 30.04.2008 på høring til 
fylkeskommunene og de fire største byene (utrykket vedlegg 1* eller kan lastes ned fra : 
http://www.regjeringen.no/nb/dep/sd/Kampanjer. Planforslaget og høringsuttalelsene er 
grunnlag for Regjeringens arbeid med stortingsmelding om Nasjonal transportplan som skal 
foreligge ved årsskiftet 2008/09.  

 

Som grunnlag for planforslaget er det de siste årene utarbeidet en rekke grunnlagsdokumenter. 
Disse kan lastes ned fra denne siden: http://www.ntp.dep.no/2010-
2019/arbeidsdokumenter.html 
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Homansbyen T-banestasjon 

Jernbaneverket og Statens Vegvesen har på oppdrag fra Samferdselsdepartementet gjennomført 
en analyse av et alternativt konsept for Oslopakke 3, (Konseptvalgutredning for Oslopakke av 
desember 2007, utdrag, vedlegg 5. Hele dokumentet foreligger som utrykket vedlegg 2) i 
forbindelse med kvalitetssikring av tiltakspakken i Oslopakke 3. I dette alternative konseptet 
vris ressursbruken i en enda mer kostnytte- effektiv retning. Blant annet er det foreslått at 
enkelte vegprosjekter utgår eller modifiseres, det er foreslått flere nye kollektivprosjekter og en 
styrking av blant annet sykkelvegutbyggingen. Noen prosjekter er altså foreslått tatt ut for å 
finansiere andre tiltak som vurderes å ha større kostnytteverdi. Alternativt konsept vil for 
eksempel gi 10 prosent lavere vekst i biltrafikken i regionen, tilnærmet nullvekst i indre by, 
samt større reisetidsforkortelser for kollektivtrafikken og noe mer kollektivtrafikk enn ”det 
lokale forslaget”(Oslo og Akershusforslaget). Også trafikksikkerheten er best i alternativt 
konsept. Jernbaneverket og Statens Vegvesen anbefaler at ”det lokale forslaget” utvikles og 
optimaliseres både på konsept og prosjektnivå. Det alternative konsept er også sendt på høring 
og tenkes også behandlet i forbindelse med behandling av Nasjonal transportplan. 
 
Byrådsavdeling for miljø- og samferdsel uttaler at de har registrert at 
Konseptvalgutredningen foreslår å ta ut Homansbyen T-banestasjon. Oslo kommune har 
behandlet Konseptvalgutredningen, men valgte i den forbindelse ikke å gå inn å kommentere 
enkeltprosjekter i alternativ pakke. Bystyret holder fast ved Oslopakke 3, lokalt forslag, og de 
prosjektene som er nevnt i Styringsgruppens innstilling. 
 

Statens Vegvesen opplyser at årsaken til at Homansbyen T-banestasjon foreslås tatt ut av 
Konseptvalgutredningen, er at kostnadene blir for høye i forhold til nytten. Blant annet blir det 
lange gangavstander under jorden for de reisende, fordi stasjonen må legges svært dypt. De sier 

at forslaget er i overensstemmelse med anbefalinger fra Ruter As (tidligere Sporveien), som 
anbefaler andre prosjekt med høyere kostnyttefaktor.  

 
Ruter AS opplyser at Homansbyen T-banestasjon er utredet mange ganger. De viser til brev 
m/vedlegg sendt Byrådsavdelingen for miljø- og samferdsel 30.6.2006. I brevet anbefales  
Homansbyen T-banestasjon ikke prioritert, og at planarbeidet ikke videreføres (vedlegg 6). 
Prosjektet er mer komplisert og kostbart enn tidligere antatt, samtidig som nytten er begrenset.  
De viser til også til Konseptvalgutredningen og at undersøkelser viser at grunnforholdene i det 
aktuelle stasjonsområdet er vanskelige og gjør at stasjonen må legges dypt. Dette medfører 
lange gangavstander for reisende, både på opp og nedtur. Tiden dette tar gjør det like aktuelt å 
benytte Majorstuen eller Nationaltheateret stasjon (opp/nedgang Slottsparken). Reiseruten vil 
dessuten med Homansbyen stasjon forlenges med 2 min. i hver retning. Ruter AS viser også til 
K2008, Sporveien strategiske kollektivtrafikkplan for Oslo 2008 –2025 (utdrag vedlegg 7. Hele 
planen følger som utrykket vedlegg 3). På side 41 i planen stiller de seg noe mer åpne til 
Homansbyen stasjon: ”Som ledd i planarbeidet med Majorstuen stasjon og fellestunnelen med 
Nationaltheateret stasjon skal spørsmålet om eventuell Homansbyen stasjon avklares”.  

 
Bydelsdirektørens vurdering 

Bydelsdirektøren støtter i utgangspunktet bydelsutvalgets tidligere synspunkter på den positive 
effekten av en ny Homansbyen T-banestasjon. I tillegg vil en ny Homansbyen stasjon være en 
viktig sikkerhetsmessig forbedring på strekningen mellom Majorstuen og Nationaltheateret. 
Som det går frem av ulike vedlegg til saken, spesielt brev til byrådsavdelingen i 2006 med 
vedlagt notat samt utdrag fra rapporten: Homansbyen stasjon- Trafikale virkninger – 
sluttrapport desember 2005, så er saken om Homansbyen stasjon svært kompleks.  



 22

Bydelsdirektøren mener at det er forhold som taler både for og mot bygging av Homansbyen T-
banestasjon. Bydelsdirektøren innehar imidlertid ikke kompetanse til å vurdere eller overprøve 
Konseptvalgutredningens vurderinger i denne saken.    
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar informasjon om Oslopakke 3 og Homansbyen T-banestasjon til orientering.  
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør  
 
 
 
 
Trykket vedlegg  

1. Oslopakke 3 - prosjekter i hele regionen  
2. Oslopakke 3 – Prosjekter i Oslo  
3. Prosjektoversikt med kostnader og utbyggingsrekkefølge 
4. Oslopakke 3 Prosjektporteføljene (Statens Vegvesen) 
5. Konseptvalgutredning Oslopakke 3 , utdrag 

      6.   Brev m/vedlegg sendt fra AS Oslo Sporveier til Byrådsavdelingen for miljø- og 
samferdsel 30.6.2006.  

7.   K2008, Sporveien strategiske kollektivtrafikkplan for Oslo 2008 –2025, utdrag  
 
Utrykket vedlegg 

1. Nasjonal transportplan 2010-2019 – høringsdokument 
2. Konseptvalgutredning Oslopakke 3 
3. K2008, Sporveien strategiske kollektivtrafikkplan for Oslo 2008 –2025 
4. Oslopakke 3 – Foreløpig vurdering av virkninger 
5. Byanalyse for Oslo og Akershus 

 
 
 



   23

 

Sak 50/08    Høring av byøkologisk program 2008-202 4 - utvikling av 
lokale miljøhandlingsplaner  

 
Arkivsak: 200601279 
Arkivkode: 930 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 22.04.08 15/08  
Helse- og sosialkomiteen 22.04.08 27/08  
Råd for funksjonshemmede 22.04.08 16/08  
Ungdomsrådet 22.04.08 15/08  
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.04.08 18/08  
Miljø- og byutviklingskomiteen 24.04.08 10/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 50/08  
 
 
HØRING AV BYØKOLOGISK PROGRAM 2008-2024 - UTVIKLING  AV LOKALE 
MILJØHANDLINGSPLANER  
 
Sammendrag 
Oslos strategi for bærekraftig utvikling ble vedtatt i 2003 og inneholder Miljø- og 
bærekraftstatus 2002 og Byøkologisk program 2002 – 2014. Dokumentet er førende for Oslo 
kommunes miljøpolitikk. Politikken revideres en gang hver bystyreperiode. Nå er forslag til 
nytt Byøkologisk program 2008–2024 ute til høring hos interesseorganisasjoner, offentlige 
instanser og næringsliv (vedlegg 1). Det nye forslaget bygger videre på dagens Byøkologiske 
program og dets visjoner.  
Høringsfristen er satt til 1. mai 2008. 
 
Bakgrunn for saken 
I dag er det Byøkologisk program 2002-2014 som sammenfatter Oslos miljøpolitikk 
(utrykket vedlegg 1 
http://www.friluftsetaten.oslo.kommune.no/forurensning_forsoepling/miljoepolitikk/. 
Programmet beskriver mål, innsatsområder, strategier og tiltak som Oslo kommune har valgt å 
arbeide etter for å nå sine mål for Oslomiljøet. Når politikken nå skal revideres tar en 
utgangspunkt i hvordan miljøsituasjonen i Oslo er nå, og i hvilken retning utviklingen går. Det 
ble i 2006 laget en rapport om miljø- og bærekraftstatus (sammendrag vedlegg 2, hele 
rapporten utrykket vedlegg 2, el. 
http://www.friluftsetaten.oslo.kommune.no/publikasjoner/# 
Styringsdokumenter). Ut fra denne statusrapporten, gjeldende politikk og innspill fra 
virksomheter som jobber med miljø i Oslo kommune, har Friluftsetaten nå utarbeidet et forslag 
til revidert Byøkologisk program. 
 
Saksframstilling 
Visjoner for Oslo som bærekraftig by 
Da forrige Byøkologisk program ble vedtatt fastsatte bystyret følgende tre visjoner for 
Oslomiljøet og utvikling av byen: 

• Oslo skal være en by i bærekraftig utvikling preget av økonomisk, sosial 
og kulturell vekst innenfor naturens økologiske bæreevne.  
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• Vi skal overlevere byen til neste generasjon i en bedre miljøtilstand enn 
vi selv overtok den.  

• Oslo skal være en av verdens mest bærekraftige og miljøvennlige 
hovedsteder.  

 
Åtte innsatsområder 
Programmet skal fortsatt ivareta de tre visjonene ved å sammenfatte og synliggjøre prioriterte 
satsingsområder. Oslo har valgt å dele opp programmet i åtte innsatsområder (tidligere 6). 
Under hvert område er det angitt mål, strategier og tiltak. Det er en forutsetning at disse legges 
til grunn ved utarbeidelse, ajourføring og gjennomføring av alle kommunale planer, 
programmer og budsjetter innenfor kommunens økonomiske rammer.  
 
De åtte satsingsområdene med tilhørende mål: 

 
1. Oslo skal redusere klimagassutslippene og bedre luftkvaliteten 
1.1 Oslo skal redusere sine klimagassutslipp med 50 % innen 2030, og bli   
      klimagassnøytral innen 2050 
1.2 Oslo skal arbeide aktivt for å møte kommende klimaendringer 
1.3 Oslo skal forbedre den lokale luftkvaliteten 
1.4 Oslo skal redusere innbyggernes støybelastning 

 

 

2. Banebyen Oslo skal arbeide for miljøeffektiv mobilitet og transport 
2.1 Oslo kommune skal tilrettelegge for å kunne bo og arbeide i byen uten bruk 
av    
      bil 
2.2 Oslo skal legge til rette for sine myke trafikanter 

2.3 Oslo skal øke andelen kollektivreiser 
                      2.4 Biltrafikken i indre by skal begrenses og parkering på gategrunn reduseres 
 

 

3. Oslo skal ha en bærekraftig byutvikling, og miljøvennlige bygningsmiljøer 
og byrom 
3.1 Oslos arealplanlegging og -forvaltning skal fremme en miljøeffektiv 
byutvikling      
      i samsvar med gode byøkologiske prinsipper 

3.2 Nybygg i Oslo skal være energi- og miljøeffektive 
                      3.3 Oslos byrom skal bevares, videreutvikles og gjøres grønnere 
                      3.4 Oslo skal rydde opp forurenset grunn 
 

 

4. Oslo skal ha kretsløpsbasert avfallshåndtering 
4.1 Oslo skal forebygge at avfall oppstår og bidra til økt ombruk 
4.2 Oslo skal arbeide for økt materialgjenvinning 
 
 

 

5. Oslo skal bevare og styrke sin blågrønne struktur 
5.1 Oslo skal bevare og utvikle det biologiske mangfoldet 
5.2 Oslo skal bevare og videreutvikle grønnstrukturen med fokus på sammenheng     
      og kvalitet 
5.3 Elver og bekker skal gjenåpnes og behandles som blågrønne korridorer 
5.4 Forvaltningen av Oslos vannressurser med drikkevannsforsyning, vassdrag,      

                            grunnvann og fjord skal være miljøeffektiv 
                      5.5 Friluftsliv og uteundervisning skal ha høy grad av prioritet 
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6. Oslo skal ha en miljøeffektiv kommuneforvaltning 
6.1 Oslo skal sikre sine innbyggere og omverden tilgang til god informasjon om     
      miljøstatus og sitt miljøarbeid 
6.2 Miljøledelse med sertifisering skal brukes for å fremme en miljøeffektiv     
      kommunal forvaltning 
6.3 Det sikres god faglig koordinering og kvalitetssikring av Oslos miljøarbeid 
6.4 Oslo kommune skal praktisere miljøeffektive anskaffelser i kommunen 
6.5 Forvaltning av Oslos eiendommer skal være miljøeffektiv 
 
7. Oslo skal samarbeide med innbyggerne og næringslivet for et bedre miljø 
7.1 Oslo skal arbeide for et bedre miljø og redusert økologisk fotavtrykk i samarbeid    
      med staten, frivillige organisasjoner og næringslivet 
7.2 Oslo skal profilere seg som en internasjonalt anerkjent miljøby 
 

8. Oslo skal bidra til og samarbeide for et bedre miljø regionalt, nasjonalt og globalt 
8.1 Oslo vil samarbeide om bedre miljø og bærekraftig utvikling i regionen 
8.2 Oslo vil samarbeide med staten for et bedre miljø og bærekraftig utvikling i     
      hovedstaden 
8.3 Oslo skal ta sin del av ansvaret for et bedre miljø og bærekraftig utvikling i    
      samarbeid med andre storbyer og organisasjoner. Herunder foreslås at Oslo    
      slutter seg til Aalborg Commitments. 
 
  
Hovedinnsatsområdene i forslaget er en videreføring av dagens satsningsområder. I 
byøkologisk program 2008- 2024, som er oversendt kommunens ulike etater og bydeler, er det 
angitt hvilke virksomheter som bør være ansvarlig for gjennomføring, oppfølging og 
rapportering på de ulike mål og tiltakene. I høringsforslaget som gjennomføres eksternt er 
kolonnen ansvar tatt ut.  
Forslag til Byøkologisk program 2008-2024 favner vidt og omfatter mange fagområder. Ikke 
alle miljø- og bærekrafttema er tatt med. Dette for å sette fokus på de viktigste tiltakene i hvert 
av de prioriterte innsatsområdene.  
Ved høringen bes kommunenes etater, virksomheter og bydeler spesielt se på forslag til hvem 
som er foreslått som ansvarlige for indikatorene og oppfølging/gjennomføring.  
 
Innsatsområder hvor bydelene eller alle foreslås som delansvarlig 
  

1.1      Oslo skal redusere sine klimagassutslipp med 50 % innen 2030, og bli   
           klimagassnøytral innen 2050 
1.1.3   Oslo kommune skal øke andelen biler i sin tjeneste med lite eller ingen utslipp av CO2 
til     
           90%.Ved anbudskonkurranser i kollektivtransporten skal det stilles krav til fornybart    
          drivstoff med lave utslipp som for eksempel biometan.     ALLE, UKE, Ruter  
 
1.1.4.  For å måle fremskrittet med å redusere klimagassutslipp innføres CO2 regnskap i 
forhold til 

      vesentlige utslippskilder fra Oslo kommunes virksomheter.   MOS, FRI, ALLE 

1.2 Oslo skal arbeide aktivt for å møte de kommende klimaendringer 
1.2.1 Utarbeide sektorvise handlingsplaner for tilpasning til endrede klimaforhold i     
           Osloregionen. Tiltakene nedfelles i aktuelle saker og delplaner.   ALLE 
 

2.1 Oslo kommune skal tilrettelegge for å kunne bo og arbeide i byen uten bruk av 
bil. 
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2.1.2   Oslo kommunes virksomheter skal gjennomføre mobilitetsplanlegging i egen 
virksomhet. (som Göteborg). Oslo kommune skal stimulere staten og næringslivet 
til å gjennomføre  mobilitetsplanlegging i egne virksomheter og eventuelt delta i 
prosjektet Mobility Oslo. Informasjon om prinsippene for bildeling vil være en 
naturlig del av mobilitetsrådgiving.  

                ALLE, SAM v/Mobility Oslo 
 

2.2    Oslo skal legge tilrette for sine myke trafikanter 
2.2.4  Oslo kommune skal fortsette å stimulere til økt bruk av sykkel i egen tjeneste. 

Sykkelgodtgjørelsen for bruk av egen sykkel i Oslo kommunens tjeneste videreføres 
og     gjøres bedre kjent.    FIU, ALLE  

2.2.5 Det utarbeides en egen plan for universell utforming basert på en vurdering av 
forholdene for fotgjengere i de ulike bydelene med forslag til kart og andre tiltak for 
å gjøre det enklere og tryggere å ta seg frem i Oslo. Utforming av det offentlige 
uterom, inklusive gater, veier og plasser skal være inkluderende for alle mennesker, 
uavhengig av alder og ferdigheter. PBE, SAM, Bydelene 

 
3.1 Oslos arealplanlegging og -forvaltning skal fremme en miljøeffektiv byutvikling i 

samsvar med gode byøkologiske prinsipper 
3.1.3 Oslo kommune skal prioritere opprusting av miljøforholdene i de mest utsatte 

bydeler, bo- og nærmiljøer. Intensjonsavtalen mellom stat og kommune om 
Groruddalssatsingen over 10 år prioriteres med vekt på bærekraftig utvikling, bedre 
livskvalitet og samlet sett bedre levekår gjennom fire handlingsprogrammer: 

    Miljøvennlig transport i Groruddalen, 
    Alna, grønnstruktur, idrett og kulturmiljø, 
    Bolig-, by, og stedsutvikling og 

      Oppvekst, utdanning, levekår, kulturaktiviteter og inkludering.    
        Bydelene, PBE, SAM, FRI, HEV, IDE, KUE 

 
5.2 Oslo skal bevare og videreutvikle grønnstrukturen med fokus på sammenheng og     
            kvalitet 
5.2.4 Sikre arealer til skolehager og parsellhager. Økt bruk av disse skal forankres i    
            kommunal forvaltning      PBE/BYDELENE 

 
5.3    Elver og bekker skal gjenåpnes og behandles som blågrønne korridorer 
5.3.1 Rørlagte elve- og bekkestrekninger skal åpnes der det er mulig. Gjenåpnet trasé skal 

om mulig følge vassdragets historiske løp. Det skal være en oppdatert oversikt over 
prioriterte åpningsprosjekter og forventet fremdriftsplan for disse. Elver og bekker 
renses. 
Vassdragenes selvrensningsevne evne til å forbygge forurensningskader skal 
forbedres ved å gjenåpne gamle elve- og bekkelukkinger, infiltrere og fordrøye 
forurenset  overvann før det ledes til elv og bekk.        VAV,FRI,bydelene 

 
6.4 Oslo kommune skal praktisere miljøeffektive anskaffelser 
6.4.1 Stille relevante miljøkrav ved alle anskaffelser til kommunen, med integrering av 

hensyn til miljømessige konsekvenser og livssykluskostnader i planleggingsfasen av 
innkjøp. Rettferdig og etisk handel skal også vektlegges. Ved opprettelse av 
anskaffelseskomiteer skal nødvendig miljøkompetanse sikres.    UKE,ALLE 

 
6.4.3 Følgende tiltak gjennomføres som viktige ledd i arbeidet for miljøeffektive innkjøp. 
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• Prosjektet ”Økologisk mat i Oslo kommunes virksomheter” søkes videreført 
med  støtte fra Statens landbruksforvaltning. Innen 2015 skal 15 % av 
matinnkjøp til bruk i kommunal tjeneste være økologisk. 

• strøm til bruk i Oslo kommunes tjeneste skal være sertifisert som fornybar 
• innkjøp av produkter som inneholder stoffer på SFTs obs- og stofflister skal i 

hovedsak ikke forekomme. 
• Ved innkjøp skal det velges miljømerkede produkter (Svanen eller EUblomsten) 

der det er mulig. 
• Ved innkjøp av transporttjenester skal det stilles krav om at tilbyder leverer 

tjeneste med miljøtilpassede biler, der det er mulig. 
• Leverandører av produkter som omfattes av returselskapenes ordninger 
                 UKE, MOS, ALLE 

 
7.1 Oslo skal arbeide for et bedre miljø og redusert økologisk fotavtrykk i samarbeid med            

staten, frivillige organisasjoner og næringslivet 

7.1.2   Lokal Agenda 21 arbeidet i bydelene styrkes for å oppnå for bedre miljø og bærekraftig 
lokalsamfunnsutvikling i bydelene. Bydelenes deltagelse i KS programmet Livskraftige 
lokalsamfunn vil kunne være en viktig stimulans i denne sammenheng. Det søkes 
videreutviklet LA 21/medvirkningsfora med deltagelse fra kommunen, skolene, 
næringslivet, lokale organisasjoner og evt. aktuelle kompetansemiljøer i de bydeler som 
ikke har dette.    Bydelene 
 

Bydelsdirektørens vurdering 
Av ovennevnte går frem at bydelene tenkes ha en rolle innen flere av innsatsområdene også i 
det reviderte Byøkologisk program 2008-2024. Bydelsdirektøren ser at bydelen vil kunne ha en 
rolle innenfor de områder hvor det er skissert i planen; klimavennlige biler i egen virksomhet, 
CO2 regnskap i egen virksomhet, utvikling av sektorvise klimahandlingsplaner, bildeling i 
kommunal virksomhet, stimulere til økt bruk av sykkel i kommunal tjeneste, plan for universell 
utforming, miljøkrav ved alle anskaffelser/miljøeffektive innkjøp i egen virksomhet og et vitalt 
LA21 Forum. 
 
Bydelsdirektøren ser av planen at det er ett nytt område hvor bydelen forventes å ha en rolle.  
Bydelen har for eksempel i dag ikke noe ansvar for verken skolehager eller parsellhager. ”Økt 
bruk av disse skal forankres i kommunal forvaltning”. Mulig tenkes det at bydelen kan ha en 
mer aktiv rolle i forvaltning av disse områdene. Bydelsdirektøren ser at dette vil være 
interessant, men at det vil utgjøre et ekstraarbeid innenfor et område som bydelen vil mangle 
kompetanse.  
 
Bydelsdirektøren mener at bydelene vil ha en rolle innenfor flere av innsatsområdene i planen 
og også vil være delansvarlig for gjennomføring av tiltak ut over det som går frem av forslaget. 
Bydelsdirektøren tenker her spesielt på delansvar innenfor områder og arealer som forvaltes av 
bydelen, for eksempel parkene.  
Bydelsdirektøren mener at bydelen derfor har en klar rolle og medansvar innenfor delmål 3.3 – 
”Oslos byrom skal bevares, videreutvikles og gjøres grønnere” , tiltakene 3.3.1 – 3.3.5. Bydelen 
har overtatt forvaltning og drift av parker og plasser i bydelen fra Friluftsetaten og mener at 
dette må gå frem her.  
Bydelsdirektøren mener videre at bydelene har en rolle og medansvar også innenfor delmål 5.5 
– ”Friluftsliv og uteundervisning skal ha høy grad av prioritet ”,  tiltakene 5.5.1 – 5.5.3. 
Bydelene har som forvalter av lokalparkene en rolle som ansvarlig for vedlikehold og 
tilrettelegging for fysisk aktivitet i nærområdene. Barnehagene forvaltes forøvrig  av bydelene 
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og ved miljøsertifisering av barnehager er det i dag krav om miljøundervisning og 100-
metersskog.  
 
Bydelsdirektøren mener videre at bydelene også har en rolle og medansvar innenfor delmål 6.1 
– ”Oslo skal sikre sine innbyggere og omverden tilgang til god informasjon om miljøstatus og 
sitt miljøarbeid”, tiltakene 6.1.1 og 6.1.3. Bydelen har en unik mulighet til å komme i direkte 
kontakt med sine beboere, både gjennom kontakten med befolkningen i egne virksomheter, 
egne internettsider, via lokalavis og gjennom arrangementer, ulike møter og ”stunts” i bydelens 
regi.    
 
Bydelene har også en rolle i arbeidet med innføring av miljøledelse i kommunen. Bydelene 
legger ned et betydelig arbeid ved sertifiseringen av kommunens virksomheter, både som 
konsulenter og som sertifisører. Innføring av miljøledelse i Oslo kommunes virksomheter 
gjennom miljøsertifisering er i dag avhengig av bydelenes medvirkning. Det bør derfor under 
delmål 6.2 presiseres bydelens rolle/medansvar.  
 
Under delmål 6.3 , ”Det sikres god faglig koordinering og kvalitetssikring av Oslos 
miljøarbeid” er det skissert i tiltak 6.3.3 at miljøkompetansen og - kapasiteten i bydelene skal 
styrkes for å kunne ivareta arbeidet med miljø og bærekraftig utvikling (LA21) i bydelen 
generelt, og til å kunne miljøsertifisere små og mellomstore bedrifter og virksomheter i bydelen 
i samsvar med Miljøfyrtårnordningen. Som ansvarlig for gjennomføring er oppført MOS 
(Byrådsavdeling for miljø- og samferdsel ). Bydelsdirektøren synes forslaget er viktig, men tror 
ikke at dette kan gjennomføres uten at også Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester 
gjøres medansvarlig. Dersom bydelene skal ha økt fokus og en større rolle innen arbeid med 
miljøspørsmål og -tiltak, må svært mange av bydelene tilføres ressurser til dette. 
 
Bydelens miljøarbeid og -handlingsplaner 
Med bakgrunn i høringsdokumentet, hovedutfordringer i bydelens Strategiske plan, vedtak om 
å utarbeide både lokal klimahandlingsplan og Lokal Agenda 21plan for miljø og bærekraftig 
utvikling, ser bydelsdirektøren at det kan være behov for en samordning av bydelens 
miljøarbeid og avklaring av hvilke oppgaver som hører inn under miljøarbeidet i en bydel og 
hvilke områder og oppgaver det er pålagt andre ansvarlige etater å iverksette tiltak. 
Bydelsdirektøren ser at forslaget til revisjon av Byøkologisk program klargjør dette noe. 
Ansvaret for mange strategier/tiltak må naturlig ligge på de fagetater som har ansvaret for de 
ulike områder. Det kan imidlertid også være områder hvor bydelen bør ha en medspillerolle og 
som deltager i prosjekter ledet av andre.  
Bydelsdirektøren vil nedenfor belyse dette noe mer. 
 
Strategisk plan 
Bydelsutvalget vedtok i desember 2008 Strategisk plan for perioden 2008- 2011. 
Hovedutfordring 1 i bydelens strategiske plan for denne perioden er : Nærmiljøarbeid: 
folkehelse, bærekraftig utvikling, trygghet og aktivitet, med hovedmål at bydelen skal være en 
trygg og god plass å bo og oppholde seg i. 
Strategiene for å nå dette målet er at bydelen skal:  
1: Skape og utvikle sosiale møteplasser og lokale nettverk for innbyggere i bydelen. 
2: Bidra til å redusere helseforskjeller ved å bedre helsen til utsatte grupper. 
3: Legge til rette for frivillig engasjement i nærmiljøet. 
4: Videreføre bydelens miljøkompetanse og fortsatt være en foregangsbydel for bærekraftig    
    utvikling. 
5: Utarbeide en egen klimahandlingsplan for bydelen, og innføre kildesortering og    
    materialgjenvinning av plast og matavfall i tillegg til glass og papir. 
6: Bidra til en ren by, og til at tagging og graffiti ikke utøves på private eller offentlige    
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    bygninger. 
 
Som det går frem over har bydelen vedtatt strategier for perioden 2008-2011 innen miljø, klima 
og bærekraft. Bydelen har for 2008, i de ulike avdelingers årsplaner, tatt inn tiltak som vil bidra 
til å nå hovedutfordringen i strategisk plan.   
 
Lokal klimahandlingsplan  
En av strategiene i bydelens strategiske plan er utarbeidelse av lokal klimahandlingsplan. 
Strategien kan delvis inndekkes under forslag til tiltak i nytt Byøkologisk program; ”utvikling 
av sektorvise klimahandlingsplaner”.  
Bydelsdirektøren mener at føringer for lokale klimahandlingsplaner vil være ulike sentrale 
styringsdokumenter på området. 
Byøkologisk program vil være et førende dokument, sammen med Miljøstatus for 2007, som 
gir en oppdatert oversikt over miljøtilstanden i Oslo. Den gir også en god oversikt over utførte 
miljøtiltak i perioden 2002- 2006, samt nyttig kunnskap om hva som gir størst nytteeffekt av 
igangsatte miljøtiltak.  
Senere i vår vil komme på høring revisjon av Klima- og energihandlingspakken for 
Osloområdet, med sikte på bystyrebehandling til høsten. Denne planen vil også være et viktig 
førende dokument for bydelens arbeid med lokal klimahandlingsplan.  
CIENS rapport 1- 2007, Tilpassninger til klimaendringer i Osloregionen, vil også kunne være 
et nyttig bakgrunnsdokument for utvikling av lokale planer innen dette området (utrykket 
vedlegg 3).  
 
Lokal Agenda 21 handlingsplan 
Bydelen etablerte i år 2000 et Lokal Agenda 21 forum. Opprettelse av lokale LA 21 forum har 
sin bakgrunn i miljøtoppmøtet i Rio de Janeiro i 1992, hvor det ble vedtatt et sett prinsipper 
som skulle være retningslinjer for framtidig utvikling, Agenda 21. I kap. 28 i Agenda 21 
oppfordres alle lokale myndigheter til å gå i dialog med sine innbyggere, organisasjoner og 
næringsliv for å utvikle lokale handlingsplaner for bærekraftig utvikling i lokalsamfunnet. 
Lokal Agenda 21 – Tenke globalt, handle lokalt. 
Bydelen har siden 2000 hatt et LA21 forum, med representanter fra beboere i bydelen, 
bydelsutvalget, administrasjonen og representanter fra enkelte oppnevnte råd og organisasjoner 
i bydelen som er interessert i en lokal, bærekraftig utvikling. Mandatet for LA21 forum:  Lokal 
Agenda skal være et samarbeidsforum som tar initiativ for en lokal bærekraftig utvikling”. I 
april 2001 vedtok bydelsutvalget den første handlingsplan for bydelens arbeid med  bærekraftig 
utvikling i bydelen(vedlegg 2, eksempel på handlingsplan for Lokal Agenda 21, hovedmål 
2004 – 2007, årsmål 2004). 
 
Forumet har imidlertidig ikke fungert helt tilfredsstillende de senere år, da dets arbeid har vært 
mye styrt av tiltak som har vært igangsatt gjennom bydelens virksomhet. Da bydelsutvalget i 
mars 2006 behandlet sak om organisering av Lokal Agenda 21-arbeidet i bydelen, var dette for 
å endre organiseringen med tanke på å aktivisere befolkningen mer direkte i arbeidet. Lokal 
Agenda 21 forum skal i større grad enn før invitere til åpne temamøter, slik at bydelens 
befolkning kan delta i møter og bidra innenfor det tema/ tiltak som er i den enkeltes interesse. 
Forumet skal imidlertid fortsatt lage en handlingsplan og informere bydelsutvalget om sitt 
arbeid.  
 
Bydelsdirektøren ser at det i forslaget til det reviderte Byøkologisk program er tatt inn at 
bydelenes arbeid med Lokal Agenda 21 skal styrkes. Et godt fungerende Lokal Agenda 21 
forum  vil kunne være en viktig medspiller i å nå Strategisk plans hovedutfordring 1, strategi 
1,3, 4 og 5. Å skape gode møteplasser, initiere og bidra til å legge til rette for forbedringer av 
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det fysiske og sosiale miljøet, samt å bidra til å skape en bevisst holdning til forbruk og 
miljøarbeid blant bydelens innbyggere er aktuelle tiltaksområder for beboermedvirkning. 
 
Med bakgrunn i ansvar og oppgaver som pålegges bydelen i Byøkologisk program samt statlige 
og sentrale klimahandlingsplaner ser bydelsdirektøren at de sentrale planene må bli føringer for 
de lokale strategiene og det lokale miljøarbeidet. I denne sammenheng vil bydelsdirektøren 
foreslå for bydelsutvalget at det arrangeres et miljøstrategiseminar for bydelsutvalget/bydelens 
politikere, Lokal Agenda forum og bydelens administrasjon. Bydelsdirektøren viser her til at 
det også tidligere, i 2000, ble avholdt et slikt seminar for å avklare retningen i miljøarbeidet i 
bydelen og for Lokal Agenda 21. Bydelsdirektøren vil foreslå at seminaret også denne gang 
ledes av Stiftelsen Idebanken, som innehar stor erfaring i bidra til lokale utviklingsprosesser 
ved blant annet å formidle eksempler og erfaringer fra lokalt bærekraftsarbeid andre steder. 
Bydelsdirektøren mener at seminaret også bør inneholde innspill fra miljøvernleder i Oslo. 
Bydelsdirektøren vil anbefale at seminaret avholdes i juni måned, alternativt ultimo august 
måned.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1.   Av forslaget til Byøkologisk program 2008-2024 går frem at bydelene tenkes ha en rolle 

innen flere av innsatsområdene i programmet. Bydelsutvalget ser at bydelen forventes å ha 
en rolle særlig innen mange områder innenfor egen virksomhet som ; innføring av 
klimavennlige biler i egen virksomhet, CO2 regnskap i egen virksomhet, utvikling av 
sektorvise klimahandlingsplaner, bildeling i kommunal virksomhet, stimulere til økt bruk 
av sykkel i kommunal tjeneste, plan for universell utforming, miljøkrav ved alle 
anskaffelser/ miljøeffektive innkjøp i egen virksomhet og å ha et vitalt LA21 Forum. 
De fleste av de ovennevnte tiltak vil være en naturlig del av innføring av miljøledelse i all 
kommunal virksomhet, og hvor bydelen vil følge opp sentrale føringer og krav.  

  
2.    Bydelsutvalget ser av planen at det er ett nytt område hvor bydelen forventes å ha en rolle.  

Bydelen har for eksempel i dag ikke noe ansvar for verken skolehager eller parsellhager. 
Mulig tenkes det at bydelen kan ha en mer aktiv rolle i forvaltning av disse områdene. 
Bydelsutvalget ser at dette vil være interessant, men at det også vil være innenfor et 
område som bydelen i dag ikke har kompetanse.  

 
3.   Bydelsutvalget mener at bydelene vil ha en rolle innenfor flere av innsatsområdene i planen 

og også være delansvarlige for gjennomføring av tiltak ut over det som går frem av 
forslaget. Bydelsutvalget vil her spesielt peke på at bydelen må ha delansvar innenfor 
områder og arealer som forvaltes av bydelen, for eksempel parkene.  

       Bydelsutvalget mener at bydelen har en klar rolle og medansvar innenfor delmål 3.3 – 
”Oslos byrom skal bevares, videreutvikles og gjøres grønnere” , tiltakene 3.3.1 – 3.3.5. 
Bydelen har overtatt forvaltning og drift av parker og plasser i bydelen fra Friluftsetaten og 
mener at dette må gå frem her. 

  
Bydelsutvalget mener videre at bydelene har en rolle og medansvar også innenfor delmål 
5.5 – ”Friluftsliv og uteundervisning skal ha høy grad av prioritet ”,  tiltakene 5.5.1 – 5.5.3. 
Bydelene har som forvalter av lokalparkene en rolle som ansvarlig for vedlikehold og 
tilrettelegging for fysisk aktivitet i nærområdene. Barnehagene forvaltes forøvrig  av 
bydelene og ved miljøsertifisering av barnehager er det i dag krav om miljøundervisning 
og 100-metersskog.  

 
4.   Bydelsutvalget mener videre at bydelene også har en rolle og medansvar innenfor delmål 

6.1 – ”Oslo skal sikre sine innbyggere og omverden tilgang til god informasjon om 
miljøstatus og sitt miljøarbeid”, tiltakene 6.1.1 og 6.1.3. Bydelen har en unik mulighet til å 
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komme i direkte kontakt med sine beboere, både gjennom kontakten med befolkningen 
gjennom egne virksomheter, egne internettsider, via lokalavis og gjennom arrangementer, 
ulike møter og ”stunts” i bydelens regi.    

 
5.   Bydelene har også en rolle i arbeidet med innføring av miljøledelse i kommunen. Bydelene 

legger ned et betydelig arbeid ved sertifiseringen av kommunens virksomheter, både som 
konsulenter for egne virksomheter og som sertifisører for andre bydelers og etaters 
virksomheter. Innføring av miljøledelse i Oslo kommunes virksomheter gjennom 
miljøsertifisering er i dag avhengig av bydelenes medvirkning. Det bør derfor under delmål 
6.2 presiseres bydelens rolle/medansvar.  

 
6.   Under delmål 6.3 , ”Det sikres god faglig koordinering og kvalitetssikring av Oslos 

miljøarbeid” er det skissert i tiltak 6.3.3 at miljøkompetansen og - kapasiteten i bydelene 
skal styrkes for å kunne ivareta arbeidet med miljø og bærekraftig utvikling (LA21) i 
bydelen generelt, og til å kunne miljøsertifisere små og mellomstore bedrifter og 
virksomheter i bydelen i samsvar med Miljøfyrtårnordningen. Som ansvarlig for 
gjennomføring er oppført Byrådsavdeling for miljø- og samferdsel. Bydelsutvalget synes 
forslaget er viktig, men tror ikke at dette kan gjennomføres uten at også Byrådsavdeling for 
velferd og sosiale tjenester gjøres medansvarlig. Dersom bydelene skal ha økt fokus og en 
større rolle innen arbeid med miljøspørsmål og - tiltak, må svært mange av bydelene 
tilføres ressurser til dette. 

 
7.   Bydelsutvalget ser at det kan være behov for en samordning av bydelens miljøarbeid og 

avklaring av hvilke oppgaver som hører inn under miljøarbeidet i en bydel og hvilke 
områder og oppgaver det er pålagt andre ansvarlige etater å iverksette tiltak.  
Med bakgrunn i høringsdokumentet, hovedutfordringer i bydelens Strategiske plan, vedtak om å 
utarbeide både lokal klimahandlingsplan og Lokal Agenda 21plan for miljø og bærekraftig 
utvikling ber bydelsutvalget om at bydelen arrangerer et miljøstrategiseminar for bydelens 
politikere, Lokal Agenda forum og bydelens administrasjon.  

 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
  
 
 
Vedlegg: 
Høringsdokument  - Byøkologisk program 2008-2024 
Sammendrag av Miljø- og bærekraftstatus for Oslo 2006 
Handlingsplan for Lokal Agenda 21, hovedmål 2004-2007, Årsmål 2004 
 
Utrykket vedlegg: 
Byøkologisk program 2002-2014 
Miljø- og bærekraftstatus for Oslo 2006 
CIENS rapport 1- 2007, Tilpassninger til klimaendringer i Osloregionen 
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Sak 51/08    Høring - forslag til alkoholpolitisk h andlingsplan for Oslo 
kommune  

 
Arkivsak: 200800737 
Arkivkode: 944 
Saksbehandler: Milla M. Søvik Dokka 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 22.04.08 26/08  
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.04.08 25/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 51/08  
 
 
HØRING - FORSLAG TIL ALKOHOLPOLITISK HANDLINGSPLAN FOR OSLO 
KOMMUNE  
 
Bydelsadministrasjonen mottok ”Forslag til alkoholpolitisk handlingsplan for Oslo kommune” 
den 31.03.08. Byrådsavdelingen har satt høringsfristen til 23.04.2008, noe som innebærer at 
bydelsutvalget får saken til behandling etter at fristen har gått ut. Byråden er orientert om dette, 
det er sendt en henvendelse fra bydelsdirektøren med forespørsel om at høringsfristen forlenges 
av hensyn til politikernes behandling av saken. 
 
Sammendrag: 
I henhold til krav i Alkoholloven har Byrådsavdeling for næring og idrett utarbeidet et utkast til 
alkoholpolitisk handlingsplan for Oslo kommune.  
 
Handlingsplanen skal være et sentralt instrument for å sikre helhetlig behandling av 
alkoholpolitiske spørsmål i kommunen. 
 
I et notat, datert 14.03.2008, til bystyrets organer skriver byråden for næring og idrett :  

” Handlingsplanen innebærer i seg selv ikke nye rettigheter eller plikter. Byrådet vil derfor,  

når planen er vedtatt, og i tråd med den, legge opp til en revisjon av forskrift om serverings-,  

salgs- og skjenkebevillinger”. 

 
Avslutningsvis i notatet skriver byråden: 

” Forøvrig vil byråden tillegge at planen først og fremst vil rette seg mot 
næringspolitiske spørsmål i tilknytning  til alkoholomsetning, og vil derfor vise til 
sosial- og helsedepartementets anbefaling om at kommuner / bydeler også utformer  en 
helhetlig rusmiddelpolitisk plan. Rusmiddeletatens kompetansesenter kan bistå bydelene 
i dette arbeidet”. 

 
 
Det fremlagte utkastet til alkoholpolitisk handlingsplan har et næringspolitisk fokus der forslag 
til strategier og tiltak skal relateres til følgende delmål : 
 

1. Sørge for at byen kan fremstå som en trivelig og trygg hovedstad 
2. Fremme seriøs drift av serverings- og skjenkesteder 
3. Hindre salg og skjenking til mindreårige 
4. Sikre alkoholfrie arenaer. 
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Saksframstilling: 
 
I utkastet til alkoholpolitisk handlingsplan legges det fram forslag til strategier og tiltak, blant 
annet om å skape en større fleksibilitet i åpningstidene utenfor sentrum i den hensikt å unngå at 
(sitat) ”veldig mange mennesker samles i et lite sentrumsområde ved serveringsstedenes 
stengetid” (sitat slutt). 
 
Videre fremheves det i følgebrevet at (sitat): ”Alkoholfrie soner skal sikres ved at 
skjenkebevilling i hovedsak ikke tildeles butikker” (sitat slutt). Forslaget foreslår en lemping på 
regelverket rundt skjenking ved større idrettsarrangementer, men skriver at andre arrangement 
for barn og ungdom fremdeles skal være alkoholfrie. 
 
Det er byrådssak 141/07 – Sak om vilkår for kontroll av skjenkebevillinger (21.06.2007) og 
vedtak i bystyresak 306/07 (29.08.2007) som legger føringer for utforming og innhold i 
”Alkoholpolitisk handlingsplan for Oslo kommune. 
 
I bystyrets vedtak i sak 306/07 blir byrådet bedt om å fremme egen sak 
• om hvordan man kan reduserer antallet skjenkebevillinger i de områder av sentrum  

som er mest belastet med vold. 
• der byrådet bes vurdere om det kan stilles som vilkår for alle skjenkebevillinger om at 

alkoholkjøp ikke skal betales med kontanter. 
• om å sette i gang med forsøk delegert myndighet til bydelsnivå om tildeling og  

inndraging av skjenkebevillinger. 
• om å revidere de kommunale skjenkeforskriftene i forbindelse med behandling av 

alkoholpolitisk handlingsplan der saken skal inneholde: 
- differensiering av skjenketidene i indre by 
- maksimal skjenketid til kl 02.00. 

 
Bydelsdirektøren  mener at høringsutkastet til handlingsplan er mangelfull og framstår som noe 
ubalansert med sitt hovedfokus på næringsinteresser. 
 
Bydelsdirektøren  mener at en alkoholpolitisk handlingsplan må tydeliggjøre ansvaret for å 
ivareta helsemessige og sosiale områder og særlig de interesser som er knyttet opp mot barn og 
unges behov for et trygt oppvekstmiljø, både for de som bor i sentrum og de som bor utenfor 
sentrum.  
 
Det næringspolitiske fokuset kan ikke gå på bekostning av kommunens lovpålagte 
forebyggende arbeid. Planen må være balansert og vise næringspolitiske hensyn så vel som 
hensyn til ordensmessige forhold, beliggenhet for boligområder, oppvekstmiljø og nærmiljøene 
for øvrig.  
 
Kommentarene til høringsforslaget speiler bydelenes lovpålagte ansvar som sosialtjeneste når 
de skal  uttale seg i høringssvar til søknader om skjenkebevilling.  
  
 
Det vises til Lov om sosiale tjenester § 3 – 1, 1. ledd: 

 
”Sosialtjenesten skal gjøre seg kjent med levekårene i kommunen, vie spesiell 
oppmerksomhet til trekk ved utviklingen som kan skape eller opprettholde sosiale 
problemer, og søke å finne tiltak som kan forebygge slike problemer”. 
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Bydeldirektørens forslag til vedtak om høringsuttalelse inneholder derfor kommentarer til de 
delmål, strategier og tiltak som bør vies større plass i planen i forhold  til kommunens ansvar 
for sosiale forhold, folkehelsespørsmål og samfunnsmedisinske områder.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak:  
Bydelsutvalg St. Hanshaugens kommentarer:  
 
HØRING - UTKAST TIL ALKOHOLPOLITISK HANDLINGSPLAN FOR OSLO KOMMUNE 
 
1.  Bakgrunn 
 
Bydelsutvalget mener at kommunens ansvar for sosiale forhold, folkehelsespørsmål og 
samfunnsmedisin  må beskrives i kapittelet på lik linje med de næringspolitiske spørsmål i  
tilknytning til alkoholomsetningen. 
 
En handlingsplan må fungere på flere områder, det være seg for næringslivet, beboere i Oslo, 
interesseorganisasjoner eller for ansatte i kommunen. Planen må synliggjøre at den involverer 
alle  
aktuelle parter på et tidlig tidspunkt. 
 
For at planen skal gi næringen og befolkningen en opplevelse av forutsigbarhet og transparens 
må den forankres i kommunens øvrige vedtatte planverk og vise kommunens overordnede 
bestemmelser for helhetlig behandling av alkoholpolitiske spørsmål.   
 
2. Gjeldende alkoholpolitiske planer i kommunen 
 
Her bør planen ta inn det alkoholpolitiske regelverk og de kommunale vedtak som er gjeldende  
for hele planens virkeperiode. 
 
3. Statistikkgrunnlag 
 
Statistikker fra  ”Voldsundersøkelsen 2007 v/ Oslo politidistrikt bør presenteres her.  
Likeså oppdatert statistikk  fra Næringsetatens årsberetning 2007.  
Statistikkene oppdateres årlig i sammenheng med rullering av planen. 
 
4.  Helsemessige og sosiale konsekvenser 
 
Det vises til høringsutkastets side 3, siste avsnitt (sitat):  

”Foreliggende handlingsplan retter seg først og fremst mot næringspolitiske spørsmål i 
tilknytning til omsetning av alkohol. Byrådet understreker imidlertid alvoret med 
hensyn til de helsemessige og sosiale konsekvensene av alkoholmisbruk. Byrådet finner 
det likevel ikke hensiktsmessig å ta dette opp i full bredde i planen”. 

 
 
 
Bydelsutvalget mener at alkoholpolitisk handlingsplan må tydeliggjøre ansvaret for å forebygge  
helsemessige og sosiale konsekvenser. Handlingsplanen skal være en overordnet plan for hele 
Oslo kommune. Den må derfor gi klare retningslinjer til bydelene slik at de kan utvikle 
lokale ruspolitiske handlingsplaner, som er forankret i kommunens overordnede handlingsplan.  
 
Bydelsutvalget mener at det næringspolitiske fokuset ikke kan gå på bekostning av kommunens 
lovpålagte forebyggende arbeid. Planen må være balansert og vise næringspolitiske hensyn så 
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vel som  hensyn til ordensmessige forhold,  behov i befolkningen, barn og unges oppvekstmiljø 
og nærmiljøene for øvrig.   
 
I alkohollovens formålsparagraf, § 1-1 pålegges kommunene å regulere innførsel og omsetning 
av alkoholholdig drikk i den hensikt  å begrense de samfunnsmessige og individuelle skader 
som alkoholbruk kan innebære. Loven sikter mot å begrense forbruket av alkoholholdige 
drikkevarer. 
 
Det er dokumenterte sammenhenger mellom stort forbruk av alkohol /misbruk av alkohol og 
omkostninger i form av alvorlige samfunnsmessige og individuelle skadevirkninger. 
 
Ved vurdering av en skjenkebevillingssøknad uttaler bydelene seg som sosialtjeneste og  
det er de helsemessige og sosiale konsekvensene ved utøvelse av en bevilling det skal avgis 
høringsuttalelse om.  
 
 Bydelsutvalget  mener at dette kapittelet må styrkes slik at det beskrivelsen gir en balansert  
fremstilling mellom næringsinteresser, kommunens ansvar og befolkningens interesser. 
 
5. Alkoholpolitiske målsetninger 
 
Bydelsutvalget støtter målet om at Oslo skal ha et variert og trygt uteliv med mange kvaliteter, 
at et variert uteliv er en berikelse for byen og at utelivet skal være til berikelse for beboere og 
tilreisende. 
 
Bydelsutvalget støtter også målsettingen om at både serveringsnæringen og handelsnæringen 
skal gis gode og forutsigbare rammebetingelser, men mener det er viktig å finne en balanse 
mellom befolkningens behov og rettigheter og serverings- og handelsnæringens 
rammebetingelser. 
 
Kommunens alkoholpolitiske  hovedmål, med delmål og strategier, bør presenteres i sin helhet . 
 
Delmål 1: Sørge for at byen fremstår som en trivelig og trygg hovedstad.  
 
Bydelsutvalget støtter forslaget til tekst, men mener den med fordel kan beskrive mer 
utfyllende hva kommunen mener med ”trivelig” og ”trygg”, i tilknytning til  ”en pulserende by 
med et variert utelivstilbud rettet mot mange ulike grupper”. Dette er av hensyn til planens 
ulike brukergrupper og lesere. 
 
Strategi 1.1  Tilrettelegge for åpningstider som gjør byen mer attraktiv for fastboende  

og tilreisende. 
 
Det vises til forskrift nr 490 – Forskrift om serverings-, salgs- og skjenkebevillinger, Oslo 
kommune, Oslo som fastsetter maksimale åpningstider for ulike områder i byen, §1) I sentrum, 
§2) Utenfor sentrum (i boligområder og utenfor boligområder), særlige regler for uteservering i 
bakgård (§ 1c) og fjordcruiseskip (§ 1d). 
 
Som det redegjøres for i utkast til plan har utviklingen gått i retning av utbygging av flere 
boliger i områder som tidligere har fremstått som entydige næringsområder. Skillet mellom  
(§1a) sentrum og  (§1b) boligområder er ikke lenger så tydelige.  
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Bydelsutvalget mener at alkoholpolitisk plan må synliggjøre endringer i boligmønsteret og at 
endringene skaper behov for ny regulering av åpnings- og skjenketider i områder som til nå har 
blitt  
sett på som næringsområder. 
 
Bydelsutvalget mener det er viktig at planen understreker at befolkningens velferd, livskvalitet 
og  
trivsel er avhengig av trygghet (Budsjett 2008, kap. 4 – Hovedutfordringer og overordnede mål 
–  
Trygg by). Trivsel og trygghet er for eksempel retten til ro, hvile og uforstyrret søvn der man 
bor. 
 
Det vises til byrådssak 310/02 ”Endring av Oslo kommunes forskrift av 19.11.1997om 
åpningstider  
for serveringssteder og om salgs- og skjenketider for alkoholholdige drikker M.V.”, 
Sammendrag, 7.avsnitt: 
 

”Hensynet til beboerne og deres behov for nattero og hensynet til serveringsnæringens 
ønske om gode rammebetingelser står i en viss utstrekning i konflikt. Etter en grundig 
avveining av de motstridende interesser mener byrådet at det er beboernes interesser i ” 
trafikkområdene” som må veie tyngst.” 

  
 ”En følge av å fjerne ”trafikkområde” er at man i større grad vil kunne åpne for å 
tillegge bydelsutvalgenes uttalelser større vekt. Ved behandling av de fremtidige 
søknader vil  
bydelsutvalgenes uttalelser kunne få sterkere vekt ved den skjønnsutøvelsen som skal 
foretas.” 

 
Helse- og sosialpolitiske hensyn og næringspolitiske hensyn skal ivaretas best mulig.  
En alkoholpolitisk plan skal vise kommunens alkoholpolitikk på en helhetlig og balansert måte,  
legge opp til en enhetlig og forutsigbar saksbehandling fra kommunens side og være et 
retningsgivende og veiledende dokument når bydelene skal utarbeide egne lokale ruspolitiske 
handlingsplaner. 
 
Bydelsutvalget mener handlingsplanen må konkretisere dette gjennom  
• å legge opp til innføring av differensierte åpningstider  
• å tillegge bydelsutvalgenes vurderinger avgjørende vekt i høringssvar der de ikke anbefaler 

utvidede åpningstider. 
• at revidering av åpningstidsforskriftene må synliggjøre at det bor voksne, familier og barn  

i sentrum. Disse har også krav på å trygghet og trivsel i sitt bomiljø. 
 

Tiltak 1.1.1. Skape større fleksibilitet i åpningstidene utenfor sentrum: 
  
Bydelsutvalget støtter ikke forslaget om at det skal åpnes for at serveringssteder i 
sentrumslignende boligområder kan holde åpent innendørs til kl 03.30, for å hindre opphoping 
av folk i sentrum om natten, og mener dette bryter med vedtak i bystyresak 306/07, den 
29.08.07.  
Det vises til bystyresak 306/07, bystyrets vedtak, punkt 7: 
 

” Byrådet bes fremme sak for bystyret om revidering av åpningstidsforskriften tidsnok 
til at den  
kan gjøres gjeldende for neste bevillingsperiode. Saken skal inneholde: 
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- differensiering av skjenketidene i indre by 
- maksimal skjenketid til kl 02.00. 

 
Kommentar til å gjeninnføre begrepet ”trafikkområde”: 
Byrådet foreslår at ordningen med utvidet åpnings- og skjenketid inne for serveringssteder  
beliggende i ”trafikkområder” skal gjeninnføres .  
Det vises til byrådssak 151/00 – om ”trafikkområde”:  
 

”Med beliggenhet i trafikkområde menes en beliggenhet hvor serveringssteder har 
inngangsparti  
og deler av sin fasade ut mot en gate hvor gatebildet er preget av tett trafikk av kjøretøy, 
og hvor  
innslaget  av boliger på gateplan er lite”. 

 
Det vises til vedtak i byrådssak 320/02,sak om endring av åpningstidsforskriftene av 
19.11.1997,  
4.1 Trafikkområde. I saksfremstillingen argumenterte byrådet for å avvikle begrepet 
”trafikkområde”.  
 
Bakgrunnen for avgjørelsen var at det hadde vist seg vanskelig å praktisere regelen fordi det i 
disse ”trafikkområdene ” også befant seg mange boliger. Daværende åpningstider til kl 03.00 
forstyrret natteroen til de som bodde her (sitat) ” – i form av støy fra musikk, gjester og 
biltrafikk til og fra stedene”. 
 
Et flertall av høringsinstansene støttet forslaget om å oppheve begrepet ”trafikkområde”, blant 
annet  
de sentrumsnære bydelene (Uranienborg–Majorstuen, Gamle Oslo, Bygdøy-Frogner, St. 
Hanshaugen-Ullevål), Oslo Politidistrikt, LO, Hotell- og Restaurantarbeiderforbundet, 
Helsevernetaten, Norsk forening mot støy og de ruspolitiske organisasjonene. 
 
Begrepet ”trafikkområde” ble avviklet etter en grundig avveining, ordningen ble vurdert som 
lite hensiktsmessig og uegnet til å ivareta beboernes interesser.  
 
Bydelsutvalget støtter derfor ikke forslaget om å gjeninnføre ”trafikkområde”. 
Bydelsutvalget foreslår at det ved revidering av åpnings- og skjenketidsforskriften tas inn en  
paragraf om åpnings- og skjenketider i sentrumsnære boligområder. 
 
Bydelsutvalgene må få større innflytelse på å definere hvilke områder i bydelene som er 
sentrumsnære boligområder (gjelder sentrumsbydelene) og de må få innflytelse og myndighet 
til å fastsette åpnings- og skjenketider i disse områdene. 
 

Tiltak 1.1.2 Åpne for utvidet åpningstid i helgene. 
 
Byrådet foreslår å åpne for at serveringssteder utenfor sentrum kan holde åpent innendørs til  
kl 03.30 natt til lørdag og søndag. 
 
Bydelsutvalget er uenig i at fleksibilitet og differensiering av åpningstidene fremstilles som det 
er synonymt med utvidete åpnings- og skjenketider. 
 
Bydelsutvalget mener at høringsforslaget bryter med vedtak i bystyresak 307/02 om maksimal 
skjenketid til kl 02.00. Forslaget bryter dessuten med tidligere vedtatte prinsipper om at 



 38

beboernes interesser må veie tyngst der det er interessekonflikter mellom næringen og 
beboerne.  
 
De som bor, og har bodd lenge, i sentrumsnære områder i Oslo opplever at de lange åpnings- 
og skjenketidene fører til økt utrygghet, økt stressnivå og dermed tap av livskvalitet. Særlig 
alvorlig er  
dette i områder som også er oppvekstmiljø, skolemiljø eller på annen måte er sentrale arenaer 
for 
barna, ungdommen og deres familier. 
 
Bydelsutvalget mener at en overordnet alkoholpolitisk handlingsplan må vise at den 
ivaretar beboernes interesser og skjermer boligområder mot utvidet åpningstid, parallelt med at  
planen gir svar på næringspolitiske spørsmål. 
 
En alkoholpolitisk  handlingsplan bør vise at selv om det er motstridende interesser mellom  
”beboersiden” og ”skjenkestedsiden” – så vil begge ”sider”  få god nytte av en plan  
som trekker opp retningslinjer, gir en bred forståelse av sammenhenger i alkoholpolitikken og 
samordner kommunens arbeid med bevillingssaker. 
 
Bydelsutvalget foreslår at åpnings- og skjenketidene i bebodde områder differensieres  
på følgende måte: 
 
1. Åpningstid inne fra søndag til og med torsdag:   kl 01.00 
 Skjenketid inne fra søndag til og med torsdag:  kl 00.30 
 Åpningstid ute fra søndag til og med torsdag: kl 22.00 
 Skjenketid ute fra søndag til og med torsdag: kl 21.30 
 
2. Åpningstid inne fra fredag til natt til søndag: kl 01.30 
 Skjenketid inne fra fredag til natt til søndag:  kl 01.00 
 Åpningstid ute fra fredag til natt til søndag:  kl 23.30 
 Skjenketid ute fra fredag til natt til søndag:  kl 23.00 

 
Tiltak 1.1.3 Tilpasse åpningstidene for uteserveringer  

 
Det forelås å åpne for at sentrumsnære områder, uten beboere, kan defineres som indre del av 
sentrum og dermed holde åpent ute til kl 03.30. 
 
Bydelsutvalget støtter ikke forslaget om å utvide indre del av sentrum ytterligere.  
 
Etter vedtak i byrådssak 1196/07 – ”Nye grenser for indre del av sentrum” (18.12.2007) har 
området definert som  ”indre del av sentrum” blitt så stort at det berører mange beboere i 
sentrumsnære områder.   
 
Bydelsutvalget foreslår at området definert som indre sentrum ”fryses” i kommende 
bevillingsperiode og at det ikke fattes flere endringsvedtak som har til hensikt å utvide indre del 
av sentrum ytterligere. 
 
Bydelsutvalget foreslår også at maksimal skjenketid i indre del av sentrum, settes til kl 02.00, 
både  
for skjenking av alkohol inne og ute.  
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Bydelsutvalget støtter forslaget om generell utvidelse av åpnings- og skjenketid ute i de 
bakgårder hvor ingen boliger, naboer eller overnattingssteder, har soveromsvindu, balkong eller 
dør mot bakgården. 
 
Bydelsutvalget forutsetter at åpnings- og skjenketider for bakgårder i boligområder fastsettes 
etter tidene som gjøres gjeldende for uteservering. Tilsvarende for bakgårder i indre del av 
sentrum - med maksimal skjenketid ute i bakgård til kl 02.00 og maksimal skjenketid ute i 
bakgårder i sentrum til kl. 23.30. 
 
Bydelsutvalget støtter ikke forslaget om en generell utvidelse av åpnings- og skjenketid for 
uteservering i boligområder til kl 23.00 /22.30.  
 
Bydelsutvalget foreslår at åpningstidene differensieres slik at det er kortere åpnings- og 
skjenketid mellom søndag og fredag og noe lengre åpnings- og skjenketid ute fredag og lørdag. 
 
Strategi 1.2 Tilrettelegge for et variert utelivstilbud i alle deler av byen. 
 

Tiltak 1.2.1  Redusere skjenkegebyret for mindre enkeltarrangementer  
            med  beskjeden alkoholomsetning. 

 
Bydelsutvalget støtter forslaget om å redusere skjenkegebyret for mindre enkeltarrangementer   
med beskjeden alkoholomsetning, som avholdes i regi av ikke-kommersielle aktører, lokale 
organisasjoner, klubber og lignende. 
 
Bydelsutvalget foreslår at en definisjon av  ”Mindre enkeltarrangementer” skrives inn i  
handlingsplanen. Den må avklare hvilket tidsrom som avgjør om det er snakk om  
”mindre enkeltarrangementet (1 dag, 1 natt, 1 – 3 dager?), eventuelt grenser for størrelse og  
antall deltakere. 
 
Strategi 1.3 Skape forutsigbarhet for serveringsnæringen. 
  

Tiltak 1.3.1 Gi næringen forutsigbare rammebetingelser 
 

Bydelsutvalget støtter forslaget og er enig i at kommunen skal legge fram et stabilt regelverk, 
med  
en virketid på 4 år, tilsvarende virketiden for andre strategiske periodeplaner.  
 
Bydelsutvalget ønsker likevel å presisere at handlingsplanen , med strategier og tiltak, også skal 
gi beboere og tilreisende forutsigbarhet i forhold til å se og oppleve at kommunen ivaretar deres 
rettigheter og behov for trygghet, hvile, rekreasjon og nattesøvn i eget hjem eller på 
overnattingssted. 

 
Tiltak 1.3.2 Videreføre kontrollvirksomheten. 

 
Bydelsutvalget støtter forslaget om videreføring av arbeidet med hyppige kontroller.  
 
Handlingsplanen bør inneholde en beskrivelse av de områdene som prioriteres i 
kontrollvirksomheten. Det vises til tilleggsprotokoll til byrådserklæringen ”Samarbeid for 
byen”, kapittel 5. Sosial- og ruspolitikk, siste avsnitt: 
 

”Byrådet vil føre en restriktiv alkoholpolitikk, Skjenkebevillinger skal være lette å få og 
lette og miste. Byrådet vil slå ned på overskjenking og salg av alkohol til mindreårige. 
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Ved alvorlige eller gjentatte overtredelser  skal skjenkebevillingen inndras for hele 
perioden. Byrådet vil skjerpe kontrollen med salg av rusbrus til ungdom og vil arbeide 
for strengere regler når det gjelder plassering av alkohol i butikklokalene”. 

 
Bydelsutvalget mener det er viktig alkoholpolitisk handlingsplan synliggjør hva kommunen 
mener  
med ”restriktiv alkoholpolitikk”. Dette kan gjøres blant annet ved å beskrive de områder for 
kontrollvirksomheten som det settes særlig fokus på :  
 

• Nulltoleranse for salg- og skjenking av alkohol til mindreårige. 
• Særlig fokus på skjenkesteder som retter seg  mot yngre publikum, lange åpningstider  

og med hovedinntekt fra skjenking av alkohol. 
• Salg og skjenking til åpenbart berusede gjester. 
• Kontrollere at aldersgrenser, salgs- og skjenketider overholdes. 
• Salg og skjenking utenom fastsatte salgs- og skjenketider. 
• Omsetning av narkotika eller smuglervarer. 
• Vold, bråk, hærverk og fyll relatert til skjenkestedene.   
• Hyppige kontroller i problemområder og gater i sentrum og sentrumsnære områder. 
• Kontrollere at bevillingshaver har et godkjent internkontrollsystem 
• Brudd på alkohollovens vandelskrav i bevillingsperioden. 
• Kontrollere at det ikke forekommer diskriminering eller rasisme rettet mot gjester  

eller ansatte. 
• Kontrollere av bevillingshaver har innmeldt sine ansatte i Arbeidstakerregisteret. 

 
Strategi 1.4 Vurdere egne tiltak for problemgater i sentrum. 
 
Bydelsutvalget støtter forslaget om at det skal iverksettes egne tiltak for problemområder i 
sentrum,  
basert på kunnskap og erfaringer slik disse er dokumentert i Bystyremelding nr 2/2007  
Trygg By – kriminalitetsforebygging i Oslo (Bystyresak 174/07) og Oslo politidistrikts 
voldsundersøkelse 2007. 
 
Det vises til Bystyremelding 2/2007, 4.1 Vold i sentrum: 
 ” Voldsundersøkelsen (2007) viser at en høy andel av voldsanmeldelsene har 
gjerningssted i  

sentrum og i sentrumsnære bydeler som Gamle Oslo, Grünerløkka, St. Hanshaugen og 
Frogner.” 

  
”Av volden i sentrum skjer 40,8 % på offentlig sted / gate og 33,8 % på eller i 
tilknytning til  
restaurant/utested. 67,2 % av sentrumsvolden skjer mellom kl 00.00 – 06.00, hvor 
hovedtyngden av anmeldelsene gjelder vold natt til lørdag og natt til søndag”. 

 
Bydelsutvalget støtter ikke påstanden om at det (sitat) ”neppe er grunnlag for å tro at vold, bråk 
og uro i sentrum enkelt kan løses ved å fjerne noen skjenkesteder” (sitat slutt).  
 
Bydelsutvalget mener det er en logisk konklusjon at reduksjon i antall skjenkesteder vil føre til  
mindre opphopning av mennesker  og dermed gi grunnlag for å tro at vold, bråk og uro i 
sentrum vil minke i omfang. 
 
Bydelsutvalget viser til at det er godt dokumentert, både i Oslo kommunes rapporter og 
meldinger, i Rusfeltets dokumenter (Sirus, Actis) og i Oslo politidistrikts analyser at det er 
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sammenhenger mellom lange åpnings- og skjenketider, stor tetthet av skjenkesteder på et lite 
geografisk område og den sentrumsvolden som skjer om nettene. 
 
I Oslo politidistrikt sin rapport ”Vold i Oslo 2006” – en analyse av voldsanmeldelser  
2. halvår 2006”  kommer det fram at områder med mye vold kjennetegnes av stor 
publikumsgjennomstrømning, flere sentrale trafikknutepunkt og stor tetthet av utesteder og  
andre underholdningstilbud. 
 
Analysen peker videre på at mye av volden kan knyttes til rus og at den største konsentrasjonen  
av utelivsrelatert vold skjer i sentrale bygater med mange restauranter, skjenkesteder og høy 
utelivsaktivitet. 
 

Voldsstatistikk (Kilde. Oslo politidistrikts voldsundersøkelse 2007) 
• 35% av volden i sentrum er relatert til serveringssteder  
• En stor del av ordensforstyrrelsene skjer når de siste utestedene stenger 

alkoholserveringen  
kl 03.00 natt til lørdag og natt til søndag. 

• Den høyeste konsentrasjonen av voldssaker finner vi i begrensede geografiske områder 
i Oslo sentrum. 

• I alle områdene hvor det er høy konsentrasjon av voldssaker er det også høy 
konsentrasjon av skjenkebevillinger. 

• Utesteder med 18-årsgrense er å regne blant de stedene som byr på størst utfordringer 
når det gjelder voldshendelser og ordensforstyrrelser. 

 
Actis (Rusfeltets samarbeidsorgan) peker på forskning som viser at det blir fem - til seks ganger  
mer vold av alkohol som skjenkes, enn av alkohol som selges fra butikk eller vinmonopol. 
Lange åpnings- og skjenketider øker problemene med vold, alkoholrelaterte skader og 
fyllekjøring.  
 
Reduksjon av åpnings- og skjenketiden med 1 – 2 timer vil gi effekt både på volden og fylla og  
dermed bidra til at sentrum i Oslo fremstår som tryggere og triveligere, både for fastboende og 
for tilreisende. (Kilde: www.actis.no v/  Kjersti Aastad 31.03.2008) 
 
 Tiltak 1.4.1  Øke tilsynet med belastede områder 
Bydelsutvalget mener det er viktig at handlingsplanen setter konkrete tiltak i forhold til 
dokumenterte problemer i sentrum og støtter forslagene til tilsyn og kontroll slik de står 
beskrevet. 
 
 Bydelsutvalget foreslår i tillegg følgende tiltak  
• Maksimal skjenketid til kl 02.00. 
• Høyere aldersgrense for utvalgte skjenkesteder i problemområder 
• ”Tak” på antall bevillinger pr bevillingshaver.  
• Sette særlige vilkår i bevillingen. 
 

Tiltak 1.4.2 Fullføre avviklingen av leiekontrakter for mobile nattsalgsvogner. 
 
Bydelsutvalget støtter forslaget og mener tiltaket vil bidra til å forebygge ordensproblemer som  
er relatert til rus og fyll.  

 
Delmål 2:  Fremme seriøs drift av serverings- og skjenkesteder 

 
Bydelsutvalget støtter forslaget. 



 42

 
Strategi 2.1 Medvirke til at serveringsstedene kan gi sine kunder et tilbud av 

tilfresstilende kvalitet. 
 
Bydelsutvalget foreslår at teksten gir informasjon om hvilke absolutte krav til kvalitet som 
gjelder,  hvordan serveringsstedet må fremlegge dokumentasjon på at minimumskravene er 
tilfredstilt, krav til bevillingshaver om å holde seg informert og oppdatert i de lover og 
regelverk om til en hver tid gjelder og hvem som bistår serveringsstedet med kurs / 
kompetanseheving, veiledning og rådgivning. 
 

Tiltak 2.1.1 Tilrettelegge for at utestedene får tilgang til tilfredstillende 
informasjon om de krav som stilles til et seriøst serveringssted. 

 
Bydelsutvalget støtter forslaget. 
 

Tiltak 2.1.2 Tildele vertskapsbevis. 
 
”Oslo, en attraktiv, trygg og ansvarlig utelivsby”  (Erling Lae, byrådsleder) 
 
Vertskapsbevis er et viktig kvalitetssikringstiltak som fremhever og roser de seriøse 
virksomhetene. Oppfordringen til å velge steder med vertskapsbevis bør for øvrig gå til alle; til 
tilreisende, beboere, alle Oslo kommunes virksomheter og deres samarbeidspartnere. 
 
Bydelsutvalget støtter forslaget. 
 

Strategi 2.2 Videreføre kommunens kontrollvirksomhet 
 
Bydelsutvalget støtter forslaget. Det er viktig at teksten informerer leserne om hva som 
kontrolleres og hvor mange kontroller alkoholloven krever gjennomført pr år, pr bevillingssted. 
  
Bydelsutvalget stiller spørsmål ved grunnen til å vurdere om kontrollvirksomheten skal 
konkurranseutsettes er at man ikke ønsker sammenblanding av roller, for eksempel roller som  
kontrollør og dørvakt.  
 
Bydelsutvalget foreslår at det stilles som betingelse at de som ansettes som kontrollører ikke 
arbeider som dørvakt i utelivsnæringen. 
 
Bydelsutvalget mener det er viktig at kommunen beholder – og utvikler kompetansen for 
kontrollvirksomheten og sikrer dette gjennom å ansette egne kontrollører, utvikle egne opplegg  
for utdanning av kontrollør og gjennomfører oppleggene med samarbeidspartnere internt og 
eksternt.  
   

Tiltak 2.2.1  Kontroller på steder med salgs- og skjenkebevilling. 
  
Bydelsutvalget foreslår at tiltaket beskriver prioriterte områder det foretas kontroller på,  hva 
som regnes om alvorlige overtredelser og gir informasjon om sanksjoner som settes i kraft ved 
brudd på bestemmelsene.  

  
 Tiltak 2.2.2 Utføre vandelskontroll i forbindelse med søknad om 
skjenkebevilling. 
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Bydelsutvalget støtter tiltaket, men ønsker at teksten utdypes slik at det blir tydelig hvilke krav 
til vandel som stilles ved søknad om salgs- og skjenkebevilling. 
 

Tiltak 2.2.3 Opprettholde effektive rutiner for løpende kontakt med 
høringsinstansene  
i skjenkesaker. 

 
Høringsinstansene har lovpålagt meldeplikt om det framkommer uregelmessigheter eller  
klanderverdige forhold knyttet til utøvelsen av en salgs- eller skjenkebevilling.  
Bydelene har rollen som sosialtjeneste når de vurderer en søknad om skjenkebevilling og 
uttaler seg om det er grunn til å anta at bevillingen vil føre til utvikling av – eller segmentering 
av alvorlige sosiale problemer. 
 
Det er i de fire sentrumsbydelene det er registrert flest serverings, salgs- og skjenkebevillinger.  
I Bydel St. Hanshaugen, som har et utvidet sentrumsansvar, blant annet som høringsinstans ved 
behandling av bevillingssaker fra sentrum, er det registrert flest bevillinger. 
 
Bydelsutvalget foreslår en grundig gjennomgang av eksisterende rutiner for utveksling av 
informasjon, saksopplysninger og annen kontakt mellom høringsinstansene og Næringsetaten i 
den hensikt å undersøke hvordan man kan sikre at saksbehandlingen, i alle ledd, 
• kvalitetssikres gjennom at nødvendig informasjon følger søknaden som skal behandles 
• gjøres ut fra prinsipp om lik behandling av like søknader 
• blir mer effektiv 
 
Bydelsutvalget foreslår også å vurdere samordning og koordinering av befaringer som skal 
gjennomføres ved behandling av nye bevillingssøknader. 

 
Tiltak 2.2.4 Motvirke konkurransevridning gjennom å bekjempe økonomisk 
kriminalitet. 

 
Bydelsutvalget støtter forslaget i teksten og mener dette taler for at vandelskravet bør bli 
strengere. 
 
 Tiltak 2.2.5 Delta i samarbeidsprosjekter 
 
Bydelsutvalget støtter forslaget om å delta i samarbeidsprosjekter. Det er ønskelig at teksten 
også fremhever kommunens samarbeid med andre organisasjoner som har som mål å forebygge 
utviklingen av rus og kriminalitet. Det er særlig viktig å fokusere på samarbeidsprosjekter som 
styrker fremveksten av alkoholfrie / rusfrie arenaer. 
 

Delmål 3: Hindre salg og skjenking til mindreårige   
 
Bydelsutvalget mener at teksten bør være mer utfyllende og beskrive kommunens mål for å 
redusere og regulere tilgjengeligheten av alkohol til mindreårige, hvilke delmål, strategier og 
tiltak som skal være retningsgivende for kommunen totalt og hvilke tiltak skal bydelene utvikle 
og ha ansvar for lokalt. 
 
En beskrivelse av samarbeid om forebyggende arbeid med barn og unge, blant annet en 
beskrivelse av SaLTOs mandat og arbeidsområder i Oslo sentralt (og i bydelene lokalt). 
 
Strategi 3.1  Praktisere nulltoleranse overfor salgs-  og skjenkesteder ved salg og 

skjenking  
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til mindreårige.   
 
Bydelsutvalget er enig i at forslaget  er et viktig forebyggende tiltak for å redusere skjenking av 
mindreårige. 
 

Tiltak 3.1.1 Foreta målrettede kontroller 
 
Bydelsutvalget støtter forslaget om å foreta målrettede kontroller mot steder som retter seg  mot 
 yngre publikum, har lange åpningstider og som har hovedinntekten fra skjenking av alkohol. 
 
Bydelsutvalget foreslår at det settes et ”tak” for hvor mange ganger en bevilling kan inndras for 
en kortere periode – før bevillingen blir permanent inndratt. 
   

Tiltak 3.1.2 Delta i det forebyggende arbeidet. 
 
Bydelsutvalget støtter tiltaket og mener at flere må få anledning til å delta i  konferanser,  
seminarer og prosjekter som driver med forebyggende arbeid. 
 
Bydelsutvalget foreslår at ansatte som arbeider med saksbehandling av høringssvar også må få 
anledning til å delta i slike fora. 
 

Delmål 4: Sikre alkoholfrie arenaer 
 
Bydelsutvalget støtter forslaget slik det presenteres under ”Generelt” , ”Skjenking ” og ”salg”. 
  
Strategi 4.1 Vurdere hvilke steder og arealer som kan få salgs- og skjenkebevilling i 

henhold til nåværende retningslinjer og praksis. 
 
Bydelsutvalget støtter ikke at vurderinger skal gjøres i henhold til nåværende retningslinjer og 
praksis. 
 
Bydelsutvalget mener at det må gjøres rede for hvilke virksomheter og arealer som kan få 
salgs- og skjenkebevillinger i henhold til de retningslinjer som vedtas i handlingsplanen, med 
oppfølging gjennom  revidering av åpnings- og skjenktidsforskriften.  
 

Tiltak 4.1.1 Det foreslås en justering av regelverket for idrettsarrangementer. 
 
Bydelsutvalget mener det er viktig å fastholde hovedregelen om at det ikke skal gis 
skjenkebevilling i tilknytning til idrettsarrangement og idrettsarenaer. 
 
Bydelsutvalget mener at en justering i regelverket for idrettsarrangementer vil gi uønskede 
signaler som at det er greit å koble alkohol og idrett.  
 
Dette er en uheldig utvikling, særlig med tanke på hvordan slike ”voksenholdninger” vil 
påvirke barn og unges forhold til deltakelse i idrett, og på idrettsarrangement. 
 
Serveringssteder som selger og skjenker alkohol bør være atskilt fra idrettsarenaene. 
 
6.  Varighet for kommunal alkoholpolitiske handlingsplan 
 
Bydelsutvalget støtter forslaget. 
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7.  Videre oppfølging av planen 
 
Bydelsutvalget støtter forslaget. I tillegg må det komme fram hvordan den enkelte bydel skal 
implementere innholdet i planen til sine egne, lokale ruspolitiske handlingsplaner. 
 
Tone Frønes 
Bydeldirektør 
 
 
Trykt vedlegg 
Høring – Forslag til alkoholpolitisk handlingsplan for Oslo kommune,  
fra Byrådsavdeling for næring og idrett. 
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Sak 52/08    Orientering vedrørende antall behandle de saker om 
alkoholpolitiske områder, salgs- og skjenkebevillin ger: 
Status for 2007.  

 
Arkivsak: 200800769 
Arkivkode: 944.0 
Saksbehandler: Milla M. Søvik Dokka 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 22.04.08 28/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 52/08  
 
 
ORIENTERING VEDRØRENDE ANTALL BEHANDLEDE SAKER OM 
ALKOHOLPOLITISKE OMRÅDER, SALGS- OG SKJENKEBEVILLIN GER: 
STATUS FOR 2007.  
 
1. Sammendrag: 
 
Bydelsutvalget har ansvar som lovpålagt høringsinstans ved behandling av søknader om salgs-  
og skjenkebevillinger fra Bydel St. Hanshaugen og fra Sentrum. 
 
Høringsinstansansvaret er hjemlet i Alkoholloven § 1 – 7:  ”Kommunen skal innhente uttalelse  
fra sosialtjenesten før søknaden avgjøres”. I Oslo kommune har bydelsutvalgene rollen som 
sosialtjeneste og de skal vurdere - og uttale seg om mulige sosiale konsekvenser ved utøvelse 
av  salgs- og skjenkebevillinger.  
 
1.1 Antall behandlede saker i 2007: 
Totalt har bydelen behandlet  630 saker relatert til alkoholpolitiske områder, salgs- og 
skjenkebevillinger i 2007. I tillegg har det vært utstrakt kommunikasjon  mellom Næringsetaten 
og administrasjonen i arbeidet med sakene. Det er registrert 117 slike henvendelser. 
 
2. Saksframstilling: 
 

Bydelens særskilte ansvar for forvaltningsoppgaver i sentrum gir blant annet utslag i et større 
volum hva gjelder saksbehandling av høringssvar om salgs- og skjenkebevillingssøknader. 
Bydelsutvalget har dermed ansvar for å uttale seg om et høyere antall salgs- og 
skjenkebevillinger enn det som er tilfellet i andre bydeler.  
 
2.1 Antall salgs- og skjenkebevillinger i 2007: 
I følge Næringsetatens årsberetning 2007 var det utstedt 1453 salgs- og skjenkebevillinger i 
Oslo i 2007. Bydel St. Hanshaugen er lovpålagt høringsinstans for 760 av disse bevillingene. 
 
2.2 Arbeid med fornyelse av skjenkebevillinger: 
Det var første gang at bydelen hadde ansvar som høringsinstans i prosessen med fornyelse av 
skjenkebevillinger fra Sentrum. Totalt ble det behandlet 539 høringssvar i oktober  
og november 2007. Av disse var 92 av bevillingssøknadene fra Bydel St. Hanshaugen og  
447 søknader fra Sentrum. 
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2.3 Statusrapport 2007: 
Framstillingen, som viser antall behandlede saker, er delt inn i tre områder (Se vedlegg): 

A) Høringssvar – ordinære søknader  
B) Høringssvar – søknader om fornyelse av skjenkebevillinger 
C) Antall salgs- og skjenkebevillinger pr desember 2007. 

 
2.3.1 A) Behandling av ordinære høringssvar og saker om andre alkoholpolitiske områder: 
Det første området  i ”Statusrapport 2007” viser statistikk over avgitte høringssvar til ordinære 
bevillingssøknader, både de som er behandlet administrativt av bydelsdirektøren og saker som 
er politisk behandlet av bydelsutvalget. 
 
Rubrikken *1) Diverse saker til BU viser behandlede saker om delegasjon av myndighet til 
bydeldirektøren, arbeidsprosessen ved behandling av høringssvar, søknad til bystyret om å bli 
prøvebydel for å tildele - og trekke inn salgs- og skjenkebevillinger, åpningstidproblematikk i 
Møllergataområdet og saker om lokal alkoholpolitisk handlingsplan / skjenkestrategi for 
bydelen. 
 
Rubrikken *2) Diverse henvendelser til Næringsetaten viser til registrert e-
postkorrespondanse mellom administrasjonen og fagetaten om saksinformasjon, avtaler om 
møter og befaringer, rådgivning og faglig veiledning. Kommunikasjonen har vært relevant for å 
avgi best mulig saksfremstillinger til bydelsutvalget og er derfor tatt med i statusrapporten, selv 
om henvendelsene ikke er registrert som behandlede saker.  
 
2.3.2 B) Behandling av høringssvar ved  søknader om fornyelse av bevilling: 
Området viser statistikk med fordeling av saker som er administrativt behandlet av 
bydelsdirektøren og høringssvar som er behandlet politisk av bydelsutvalget. 
 
Bydelsdirektøren behandlet  413 søknader om fornyelse av bevillinger fra Sentrum og  
55 søknader fra bydelen. Høringssvarene ble lagt fram for bydelsutvalget som referatsaker 
(arkivsak 200701166) i novembermøtet 2007. 
 
Bydelsutvalget har hatt 4 bevillingssøknader fra sentrum til politisk behandling og 11 saker om 
fornyelse av bevillinger fra bydelen. I tillegg er det behandlet søknader om fornyelse av 
salgsbevillinger fra vinmonopolutsalg og ølsalgsbevillinger fra butikker. 
 
2.3.3 C) Salgs- og skjenkebevillinger  i Oslo pr desember 2007: 
Fremstillingen viser antall bevillinger for hele Oslo, for Sentrum og  
Bydel St. Hanshaugen  og er tatt med for å illustrere volumet i bevillinger bydelen har 
høringsinstansansvar for.  Til sammenligning er det i nabobydelene registret: 
  
• 217 salgs- og skjenkebevillinger i Bydel Grünerløkka 
• 167 salgs- og skjenkebevillinger i Bydel Gamle Oslo 
• 350 salgs- og skjenkebevillinger i Bydel Frogner 
•  93 salgs- og skjenkebevillinger i Bydel Sagene 
•  68 salgs- og skjenkebevillinger i Bydel Vestre Aker 
• 104 salgs- og skjenkebevillinger i Bydel Nordre Aker 
• 761 salgs- og skjenkebevillinger i Bydel St. Hanshaugen med Sentrum. 

(Kilde: Næringsetatens bevillingsoversikt for mars 2008) 
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3. Oppsummering: 
 
Bydelsdirektørens mål med denne saken er å orientere bydelsutvalget om arbeidet med  
behandling av ordinære bevillingssaker og vise status for arbeidet med saker om fornyelse av 
skjenkebevillinger.   
 
På grunn av arbeidet med fornyelse av bevillinger er antall behandlede saker uvanlig høyt i 
2007. Statusrapporten framstiller likevel en nyttig oversikt over omfanget av de bevillinger 
bydelsutvalget er lovpålagt høringsinstans for og gir innblikk i et ressurskrevende 
arbeidsområde. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar saken ”Antall behandlede saker om alkoholpolitiske områder, 
salgs- og skjenkebevillinger, status for 2007” -  til orientering. 
 
 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
 
Trykt vedlegg: 
Statusrapport 2007 – Antall behandlede salgs- og skjenkebevillingssaker  
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Sak 53/08    Status barnehageutbygging  
 
Arkivsak: 200800758 
Arkivkode: 323.0 
Saksbehandler: Gøril Pedersen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.04.08 21/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 53/08  
 
 
STATUS BARNEHAGEUTBYGGING  
 
Sammendrag: 
 
Bydelen arbeider mot full barnehagedekning i 2009. Med full dekning regner man en 
dekningsgrad på ca. 90%. En benytter ekvivalenter i en slik utregning. Barn under 3 år teller to 
ekvivalenter, og barn over 3 år teller en. Dette da Lov om barnehager opererer med to ulike 
areal og personalnormer, en for under 3 år og en for over 3 år. 
 
Bydelen og Omsorgsbygg Oslo KF har jevnlige møter der alle prosjekter blir vurdert og fulgt 
opp. 
 
Prognose for antall barn som vil ha behov for barnehageplass fremover er utarbeidet i henhold 
til befolkningsstatistikk ( Oslo statistikken): 
 
                                                     Befolkning 
 1-2 år 3-5 år totalt ekvivalenter 
2008 711 647 1358 2069 
2009 729 679 1408 2137 
2010 741 700 1441 2182 
2011 746 717 1436 2209 
 
 
Status for bydel St. Hanshaugen – april 2008: 
 
Søkertall 2008:  355.  
Barn over 3 år:    49 
Barn under 3 år: 306 
 
Antall barnehageplasser pr. april 2008: 1089 plasser 
 
Nye barnehageplasser i 2008/ 2009: 
Over 3 år  : ca 200 
Under 3 år: ca 100 
 
Når en ser på søkerlisten for barn over og under 3år, så ser en at bydelen har et stort behov for 
flere småbarnsplasser. Det jobbes mot å endre ”storebarnsplasser” til ”småbarnsplasser, der det 
bl.a. arealmessig er mulighet til å gjøre det. Utfordringen med å tilby kun småbarnsplasser – 
eller lage rene småbarnsbarnehager - er flere. I og med at småbarnsplasser utløser en større 



 50

personaltetthet enn for barn over 3 år, så vil bydelen få en stor utfordring når barna fyller 3 år i 
og med at personaltettheten i barnehagen blir for stor.  Å drive en ren småbarnsbarnehage 
hindrer den naturlige ”flyten” i barnehagen der 3-åringer flytter over i en annen gruppe, 
samtidig som det utløser to nye småbarnsplasser. En annen utfordring er tilpasset lekemateriell 
og utstyr.  Å ”bytte ut” og gå til innkjøp av aldersadekvat lekemateriale får konsekvenser på det 
økonomiske plan. 
 
En barnehage der de fleste plassene er for småbarn, men som har en base/ gruppe med større 
barn unngår de utfordringene som er skissert ovenfor. 
 
 
Saksframstilling:  
 

1. Pilestredet 56 – Langgårdskvartalet ( Olav Thon). 
Er ferdigstilt. Åpnet januar 2008. 72 ekvivalenter.  

 
2. Katta barnehage. 

Er ferdigstilt. Åpnet januar 2008. 48 ekvivalenter. 

 
3. Midlertidig barnehage – Marienlyst skole. 

Marienlyst barnehage i midlertidige lokaler vil starte opp 01.08.2008, som en ren 
småbarnsbarnehage. Barnehagen vil kunne tilby plass til 48 barn under 3 år. Den 
midlertidige barnehagen skal flyttes inn i Marienlyst skole når denne står klar i 2010, 
økes da til 108 ekvivalenter. 

      
4. Fagerborggaten barnehage. 

           Forprosjektet ble godkjent den 03.03.08. 

I følge fremdriftsplanen vil utvidelsen av barnehagen være ferdigstilt innen utgangen av 2008. 
Fremdriften er i henhold til planen. Kapasitetsøkningen tilsvarer  54 ekvivalenter. Barnehagen 
flyttes inn i midlertidige lokaler ved Adamstuen under byggeperioden. 

 
5. Møllergata skole. 

Omsorgsbygg Oslo KF avventer møtetidspunkt for særmøte med Utdanningsetaten. 
Etablering av barnehage med et tilbud kun for barn over 3 år er uaktuelt for bydelen pr. dags 
dato jmf. søkermassen som primært består av barn under 3 år. Bydelens behov er derfor 
etablering av småbarnsplasser. Dette prosjektet vil ses i sammenheng med sak nr. 15 
(Osterhausgaten), og Omsorgsbygg Oslo KF melder om dette til Undervisningsbygg Oslo 
KF i koordineringsmøte. 

 
6. Bredtvedt. 

Aktuell baselokale for mottak og levering av barn er Stensparken barnepark. Prosjektet kan 
gi 72 ekvivalenter. Bydelen vil gi tilbud til barn under 3 år hvis det viser seg vanskelig å 
”fylle opp” med barn over 3 år. Å gi tilbud til barn under 3 år betyr at foreldre må hente og 
bringe til Utforskeren barnehage. 

 

7. Sognsveien 8. 

Mulighetsstudie fra Omsorgsbygg Oslo KF  skal etter planen foreligge i midten av april 
2008. 
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8. Marienlyst gård barnehage. 

Bydelen ønsker å utvide eksisterende Marienlyst gård barnehage med 72 ekvivalenter. 
Nabotomten må da bli søkt omregulert og innlemmet i eksisterende barnehage. Det er 
Friluftsetaten som eier tomten. Omsorgsbygg Oslo KF har skissert prosjektet tverretatelig. 
Tilbakemeldingen er negativ, men både bydel og Omsorgsbygg Oslo KF jobber videre med 
prosjektet for å se på hvordan det kan satses videre.  

 

9. Hammersborg barnehage. 

Forprosjektet er utarbeidet, men ikke formelt godkjent. Det jobbes mot at rehabiliteringen  
ferdigstilles i løpet av 2008, og ved å flytte ut barnehagen til midlertidige lokaler ved 
Adamstuen så kan prosjektet ferdigstilles innen tidsfristen. Utvides med ny 
småbarnsavdeling med plass til 9 barn under 3 år.  

 

10. Akersveien 26. 

Omsorgsbygg Oslo KF meddeler at det vil bli forsinkelser, da Plan- og bygningsetaten har 
forlangt full behandling. Det jobbes mot å få en forenklet behandling av 
reguleringsplanforslag. Prosjektet vil ikke kunne ferdigstilles i 2008. Omsorgsbygg Oslo KF 
vil komme tilbake med en dato for ferdigstillelse når reguleringsplanen er vedtatt, 
etterfølgende tillatelser i byggesaken foreligger og utførende er kontrahert. Konsekvensen 
ved en forinkelse er at Fryd barnehages midlertidighet på Collettløkka må forlenges. 
Ansvarlig for midlertidighet ved Omsorgsbygg Oslo KF besørger iverksettelse av 
nødvendige tiltak i forholdt til dette. 

 

11. Blindernveien. 

En privat utbygger som arbeider med etablering av barnehage. Plan- og bygningsetaten er 
inne i bildet. Arbeidet med prosjektet pågår. 

 

12. Geitmyra gård. 

Se egen saksfremstilling. 

 

13. Lille Bislett idrettsbarnehage. 

Bydelen bestilte utarbeidelse av mulighetsstudie i brev av 04.12.2007. Omsorgsbygg Oslo 
KF jobber med prosjektet og avholder nødvendig møtevirksomhet for å få et tilfredsstillende 
barnehagekonsept. Bydel og Omsorgsbygg Oslo KF jobber med konseptavklaring innenfor 
gjeldende regulering. 

 

14. Marienlyst skole. 

Ferdigstilles i 2010. ( se pkt. 3) 

 

15. Osterhausgaten (tidligere Elvebakken skole). 

Undervisningsbygg forestår utarbeidelse av reguleringsplanforslag. Det skal utarbeides en 
mulighetsstudie for etablering av barnehage, samt diverse undervisningsformål. 
Mulighetsstudiet vil foreligge i løpet av juli 2008. Estimert 162 ekvivalenter. 
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16. Fredensborgveien 24. (Westerdals skole). 

Prosjektet er behandlet tverretatelig, og tilbakemeldingen er negativ grunnet for lite uteareal. 
Omsorgsbygg Oslo KF vurderer om det skal satses videre på prosjektet. Hvis videre satsning 
– et 2011 prosjekt. 

 

17. General Birchs gate 16 

Bydelen har tatt initiativ til en utredningsgruppe, der ulike interesser tilknyttet området  
inviteres til å utrede og avklare hvorvidt bygging av barnehage ved området kan 
gjennomføres. Første møte i denne gruppen ble avholdt den 10.03.08. Det er berammet et 
møte til den 09.04.08. På bakgrunn av materialet som så foreligger vil Bydelen ved 
Barnehageseksjonen presentere dette i et eget saksfremlegg til bydelsutvalget. 

 

18. Adamstuen. Kirkeveien 161. 

Bydelen bestiller mulighetsstudie fra Omsorgsbygg Oslo KF. 

 

Under saksframstillingen er det gitt status så langt. Det jobbes kontinuerlig med alle 
barnehageprosjekter, og å se på muligheten av å finne kommunale boliger som kommunen 
kan kjøpe og benytte for barnehageformål.     

 

 

 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Status barnehageutbygging tas til orientering. 
 
 
 
 
  
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
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Sak 54/08    Gjetemyren gård barnehage (tidligere k alt Geitmyra)  
 
Arkivsak: 200800771 
Arkivkode: 00 
Saksbehandler: Tom Petter Bærum 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.04.08 28/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 54/08  
 
 
GJETEMYREN GÅRD BARNEHAGE (TIDLIGERE KALT GEITMYRA)   
 
Sammendrag: 
Bydelsdirektøren anbefaler bydelsutvalget å avslutte utredning av Gjetemyren gård til 
barnehage 
 
Saksframstilling: 
Gjetemyren gård er fredet 27.02.1924 etter Lov om bygningsfredning. Dette innebærer at det 
ikke finnes nye eller andre detaljerte fredningsbestemmelser for anlegget. 
Fredningsbestemmelsen står imidlertid fast. Det er Byantikvaren som forvalter anlegget, og 
som har delegert dispensasjonsmyndighet fra Riksantikvaren i henhold til kulturminnelovens § 
15. Eventuell dispensasjonsbehandling bygger på en konkret vurdering i den enkelte sak. 
Forutsetning for å kunne gi dispensasjon er at det foreligger særlige grunner, og at tiltaket 
medfører ”en mindre vesentlig endring”. 
 
Bydelen har 20 oktober 2006 gjennomført befaring av anlegget i samband med tidligere 
utredning for Bydelsutvalget. Befaringen ble gjennomført sammen med Omsorgsbygg Oslo 
KF, Etat for eiendom og byfornyelse, Kultur og idrettsetaten og Byantikvaren. Det er klarlagt at 
bygget ikke har våtromskjerne med infrastruktur. "Våtromskjerne med infrastruktur" betyr at 
det må innføres vann og avløpsrør, samt at rørsystemet til vasker, toaletter, kjøkken, 
oppvaskmaskin må strekkes i bygget. Det må etableres kum ute, graves grøfter innvendig og 
utvendig fordi bygget er uten kjeller. Det må etableres toalettanlegg/våtrom, rørføringer, samt 
tekniske rom og installasjoner (våtrom/baderom),  med sluk og avløp fra toaletter. Etablering 
av våtromskjerne med infrastruktur innebærer graving av grøfter både utvendig og under gulv 
inne, og er meget omfattende. Huset har ikke trapp til 2.etg. og tilgangen til denne går via en 
gammel trestige. Det er ikke anledning til å etablere ny trapp, og en slik etablering vil i likhet 
med våtromskjerne komme i strid med de hensyn fredningsvedtaket ivaretar.  
 
Videre er eiendommen beliggende på en regulert gravplass. Det er også en grav plassert på 
tunet.  Det er vanskelig å se at adkomst og lek i nærmiljøet ikke vil kunne komme i strid med 
dagens bruk av gravplassen og omgivelsene. ”Annen og alternativ bruk som festlokale, 
servering eller representasjon er også urealistisk med tanke på kirkegårdens tilstedeværelse.” 
(Arkitektene Skaflem og Tandberg 2005) 
 
I henhold til bydelsutvalgets vedtak i 2006 ba bydelen Omsorgsbygg Oslo KF om å utrede 
Gjetemyren gård som barnehage. Omsorgsbygg fant imidlertid at arbeidet og kostnadene ved 
en slik omfattende utredning ikke stod i forhold til sakens realiteter, nemlig fredningsvedtaket 
og de øvrige begrensninger som er nevnt.  
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I brev av 01.11.06 uttrykte de seg slik:  
 
”Viser til befaring av Tåsenveien 2 for mulig barnehage.  ..Omsorgsbygg Oslo KF vil ikke 
anbefale bydelen å gå videre med prosjektering av Tåsenveien 2, dels på bakgrunn av de 
føringer som er lagt fra Byantikvaren for bygget, samt tomtens uheldige beliggenhet på en 
gravlund. Eksisterende bygg er plassert på tomten slik at det ikke vil være mulig å sirkulere 
rundt bygget uten å bevege seg inn på selve gravlunden.” 
 
Bydelsdirektøren fant imidlertid at det var for tidlig å trekke en endelig konklusjon m.h.t. 
framtidig bruk av eiendommen i 2006. Bydelsutvalget behandlet saken i møte 28.11.06, der det 
ble fattet følgende vedtak: 
 
”1. Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren arbeide videre for etablering av barnehage i 
Tåsenveien” 
 
Etter en ny helhetsvurdering i 2008 kan bydelsdirektøren ikke se at Gjetemyren gård kan 
etableres som barnehage. En slik etablering kan etter direktørens syn ikke betraktes som ”en 
mindre vesentlig endring”. Bydelen ser det også som vanskelig å unngå å komme i konflikt 
med hensynet til pårørendes bruk av gravplassen. Dette synet deles av de involverte etater. De 
vesentlige byggearbeider en slik tilrettelegging krever (etablering av våtromskjerne, adkomst 
o.a.) vil medføre et særdeles dyrt prosjekt og et marginalt potensiale m.h.t. utnyttelse av 
bygningen. 
Bare kostnadene ved utarbeidelse av fullt mulighetsstudie er av Omsorgsbygg i dag anslått til  
kr. 50.000,- Bydelsdirektøren kan ikke anbefale en slik utredning så lenge alle involverte etater 
mener at en utredningen ikke vil resultere i faktisk byggeprosjekt grunnet fredningsvedtaket. 
 
Fredningsvedtaket begrenser imidlertid ikke at bydelen eller andre benytter huset til alternative 
formål av mer tradisjonelt kulturorientert type, og ser det som positivt om andre brukergrupper 
kan tilbys å drive aktiviteter som er tilpasset gårdens tålegrense som fredet kulturminne. Kultur 
og Idrettsetaten har for øvrig leiet ut en del av sidehuset til kunstaktivitet. 
 
Bydelsdirektøren vil etter dette ikke anbefale å etablere Gjetemyren gård som barnehage, og 
ber bydelsutvalget anse saken som avsluttet. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget ber om at videre utredning av Gjetemyren gård som barnehage avsluttes. 
 
 
 
Tone Frønes 
 bydelsdirektør 
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Sak 55/08    200800757 Samarbeid mellom private og kommunale 
barnehager i bydel St. Hanshaugen.  

 
Arkivsak: 200800757 
Arkivkode: 323.0 
Saksbehandler: Gøril Pedersen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.04.08 22/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 55/08  
 
 
200800757 SAMARBEID MELLOM PRIVATE OG KOMMUNALE BAR NEHAGER I 
BYDEL ST. HANSHAUGEN.  
 
Sammendrag: 
 
Bydel St. Hanshaugen har mange private barnehager, 26 private kontra 10 kommunale 
barnehager. Barnehagen skal gi barn grunnleggende kunnskap på sentrale og aktuelle områder. 
Barnehagen skal støtte barns nysgjerrighet, kreativitet og vitebegjær og gi utfordringer med 
utgangspunkt i barnets interesser, kunnskaper og ferdigheter. Barnehager er med andre ord 
institusjoner for omsorg, oppdragelse, lek og læring – uavhengig om det er private eller 
kommunale barnehager  - Barnehagelovens formål og innhold er det samme.  
 
Barnehageseksjonen ser viktigheten av  et godt samarbeid mellom de private og kommunale 
barnehagene. Vi har felles utfordringer i  barnehagesektoren på mange områder  og kvaliteten 
på barnehagetilbudet  kan kun bli bedre ved å legge til rette for gode kommunikasjonslinjer og 
samlingsarenaer mellom barnehagene. 
 
Saksframstilling: 
 
I strategi for kompetanseutvikling i barnehagesektoren 2007-2010 er det et viktig mål for 
regjeringen å sikre at alle barn får et tilgjengelig og likeverdig barnehagetilbud av høy kvalitet. 
I startegidokumentet understrekes det fra Kunnskapsdepartementets side de ulike parters rolle 
og ansvar i arbeidet, og at kommunen som barnehagemyndighet skal sikre et helhetlig 
barnehagetilbud av god kvalitet tilpasset lokale behov.  
 
Barnehageseksjonen i bydelen har et utstrakt samarbeid  med Høyskolen i Oslo, herunder en 
skriftlig samarbeidsavtale, som går på opplæring- og kompetanseutvikling innenfor 
rammeplanens fagområder. En samarbeidsavtale som inkluderer alle barnehagene i bydelen. 
 
Bydel St. Hanshaugen får som andre bydeler statlig midler, og mulighet til å søke midler, til 
kompetanseutvikling i barnehagesektoren. Det går spesielt på temaer innunder rammeplan for 
barnehager og A,B,C,1,2,3 som går på språk- og mattematikkopplæring i barnehagen. Bydelen 
mottar noen av disse midlene ut fra en egen kompetanseplan som er utarbeidet av et eget 
fagutvalg. Fagutvalget i vår bydel består av representanter for de private –og kommunale 
barnehagene, en representant fra Barnehageseksjonen og tillitsvalgte. Fagutvalgets 
representanter møtes jevnlig, og det sendes ut referat til alle barnehagene i bydelen. 
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Fagutvalget har  som mandat å spre informasjon om spesielle kurs/ seminar, sørge for at både 
private- og kommunale barnehager er representert/ har kontaktpersoner til ulike 
samarbeidsinstitusjoner, og deltar i nettverkssamlinger både innad i bydelen og med andre 
bydeler.  
 
Barnehagene har et sterkt fokus på  faglige kompetanse , kvalitet på innhold  og  
brukertilfredshet . Et viktig verktøy som brukes i dette arbeidet er brukerundersøkelser – en 
måte å inviterer foreldre til medvirkning. Foreldre og barnehagens personale har et felles ansvar 
for barns trivsel og utvikling, og det er viktig at samarbeidet mellom hjem og barnehage bygger 
på gjensidig tillit og åpenhet. Barnehagen har et samfunnsmandat og verdigrunnlag som det er 
personalets oppgave å forvalte, og på bakgrunn av det må personalet gi nødvendig informasjon 
om, og begrunnelse for, barnehagens virksomhet.  
 
Styrerne i de private barnehagene inviteres inn til møte med de kommunale barnehagene for å 
drøfte tiltaksplaner i forhold til brukerundersøkelsene. Her ses det på felles utfordringer, 
utfordringer som er spesielt knyttet opp mot enten de private eller de kommunale barnehagene, 
og hva vi kan bidra med og videreformidle, når det gjelder gode tiltak m.m.  
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
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Sak 56/08    Bydel St. Hanshaugen som lærebedrift 2 008-2011 - 
oppfølgingssak  

 
Arkivsak: 200800155 
Arkivkode: 472 
Saksbehandler: Runa Sørlie Rekstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.04.08 19/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 56/08  
 
 
BYDEL ST. HANSHAUGEN SOM LÆREBEDRIFT 2008-2011 - OPPFØLGINGSSAK  
 
Tidligere behandling og vedtak i saken: 
BU-sak 19/08 Bydel St. Hanshaugen som lærebedrift 2008-2011.  
Vedtak: 

1. Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren sette i gang arbeidet med lærlinger for høsten 
2008. 

2. Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren komme tilbake med en opptrappingsplan som i 
større grad ivaretar ambisjonene fra strategisk plan, på bydelsutvalgs-møtet i april. 
I dette arbeidet bør man se på mulighetene for å tilby lærlingplasser i flere fag, for 
eksempel institusjonskokk og IKT-drift. Man bør også se på muligheten for å trekke 
inn andre aktører, for eksempel lokalsykehuset, lokale bedrifter og andre institusjoner 
og etater innenfor bydelens grenser. 

3. Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren se på muligheten for å opprette en stilling som 
lærlingkoordinator. Denne skal legge praktisk til rette for at lærlingene får en god 
oppfølging. 

4. Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren ta høyde for kompetanseheving av veiledere i de 
økonomiske kalkylene for opptrappingsplanen. 

5. Dersom det viser seg at bydelen har kapasitet til det, bør det tas inn flere lærlinger i 
perioden 2008-2011. 

 
Sammendrag: 
Etter behandling av sak om bydelen som lærebedrift 2008-2011 i februar 2008, ba 
bydelsutvalget om en ny sak til behandling i april. Saken beskriver mottak av lærlinger høsten 
2008, en opptrappingsplan for perioden med en kraftig økning av antallet læreplasser som 
stilles til disposisjon, noen økonomiske beregninger, vurdering av stilling som 
lærlingkoordinator, samt kompetanseheving for veiledere. Saken beskriver hvordan Bydel St. 
Hanshaugen kan stille til disposisjon 30 læreplasser i perioden 2008-2011.  
 
Saksframstilling: 
 
Lærlinger høsten 2008 
Bydel St. Hanshaugen er nå godkjent som lærebedrift for helsearbeiderfaget i tillegg til 
kontorfag og barne og ungdomsarbeider. Bydelen har mottatt en liste med søknader om 
læreplass fra Avdeling for fagopplæring i Utdanningsetaten, listen består av det totale antall 
søknader til alle lærebedrifter i Oslo. Listen har følgende antall søknader: 

• Kontorfaget    18 
• Barne og ungdomsarbeiderfaget 15 
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• Helsearbeiderfaget   38 
 
I tillegg til denne listen mottar bydelen enkelte søknader direkte fra søkere, dette er i hovedsak 
søkere som ikke er bosatt i Oslo.  
 
Bydelen er i gang med utvelgelse av potensielle kandidater, og intervjuer ble satt i gang i uke 
14. 
Bydelen vil koordinere arbeidet med mottak av lærlinger høsten 2008 på tvers av fag, og 
tilstreber å gi lærlingene en forberedt velkomst, og en velorganisert og god læretid i Bydel St. 
Hanshaugen. 
 
 
Opptrappingsplan for lærlinger 2008-2011 
Antallet læreplasser 
Bydelsdirektøren la i den tidligere saken frem et forslag om å stille til disposisjon 14 
lærlingplasser i perioden. Antallet var basert på en vurdering av kapasitet, ressursbruk, tilgang 
på veiledning og kvalitet på tilbudet til lærlingene. Etter bydelsutvalgets anmodning om å legge 
frem en opptrappingsplan med flere læreplasser, har bydelsdirektøren gjort en ny vurdering. 

• I kontorfaget har ikke bydelen mulighet for å øke antallet plasser.  
• I helsearbeiderfaget blir ikke antallet plasser endret, men det kan eventuelt gjøres en 

vurdering om det er større kapasitet etter at man har gjort seg erfaring med faget og 
lærlingene som tas inn høsten 2008. 

• I barne og ungdomsarbeiderfaget er det gjort en ny vurdering, og antallet plasser er økt 
kraftig. Bydelen stiller til disposisjon fem plasser per år, det vil si totalt 20 plasser i 
perioden.  

 
Bydelens antall læreplasser som stilles til disposisjon i perioden er da som følger: 
  Antall læreplasser År (oppstart høst) 

2 2008 Helsearbeiderfaget 
2 2010 
5 2008 
5 2009 
5 2010 

Barne- og ungdomsarbeiderfaget 

5 2011 
2 2008 
1 2009 
2 2010 

Kontorfaget 

1 2011 
Totalt 2008-2011 30*  
 
*) Kan eventuelt øke dersom det tas inn flere i helsearbeiderfaget. Dette vurderes etter at det er 
gjort erfaringer med faget og de første lærlingene. 
 
Viktige faktorer i vurderingen 
Bydelen har med dette nærmet seg målet om et antall lærlinger tilsvarende en promille av 
befolkningen. Følgende forhold har vært med i vurdering av antall lærlinger bydelen har 
kapasitet til å inngå avtale med: 
 
Økonomi  
Lærlinger er omfattet av de generelle bestemmelser i Oslo kommunes overenskomster med 
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arbeidstakerorganisasjonene (Dok. 25). En lærling vil få lønn tilsvarende ett års 
fagarbeiderlønn i lønnstrinn 16, det vil si kr. 198 400 fordelt på to år. Bydelens utgifter 
inkludert arbeidsgiveravgift og feriepenger vil da bli ca kr. 250 200 per lærling. 
 
Bydelen mottar tilskudd for å ha avtale med lærlinger. Dette er kr. 91 448 over to år for 
lærlinger med ungdomsrett og kr. 52 272 for andre lærlinger (voksne osv). I tillegg har Oslo 
kommune også for 2008 bevilget et tilskudd på kr. 4500 per måned for lærlinger fra Oslo i 
barne- og ungdomsarbeiderfaget og helsearbeiderfaget. Det er ikke klart om denne ordningen 
videreføres til senere år. 
 
Basert på tallene over vil bydelen ha følgende lønnsutgifter per lærling: 
Lærling Med vanlig tilskudd Med ekstra tilskudd for 

Oslo-lærlinger (2008) 
Ungdomsrett 158 752 50 752 
Voksenrett 197 928 89 928 
 
Tabellen viser at for de fleste lærlinger vil bydelen ha relativt store lønnsutgifter. Dette er 
utgifter som må inkluderes i budsjettprosessen de kommende år.  
 
Da det ikke er mulig å vite hvilke lærlinger som vil bli ansatt i perioden 2008-2011, og om 
ekstra tilskudd blir videreført, blir det ikke beregnet mer spesifikt om lønnsutgifter for 
perioden. Men som et eksempel kan det nevnes at dersom bydelen høsten 2008 og 2009 
ansetter lærlinger i tråd med opptrappingsplanen, viser et foreløpig anslag at lønnsutgiftene i 
2008 vil bli på rundt 950 000 kr (Det er tatt utgangspunkt i lærlinger med ungdomsrett, 
eventuelt ekstra tilskudd er ikke tatt med i beregningen).  
 
Veiledningsressurser 
I tillegg til rene lønnsutgifter for lærlingene, er det også viktig å se på tid brukt på veiledning. 
Basert på erfaringer fra bydelens lærlinger de siste årene er dette følgende: 
Barne og ungdomsarbeiderfaget:  

• Instruktør/veileder bruker ca. 1 time pr uke til veiledning, i tillegg jobber lærling inne 
på avdeling med veileder og går samme vakter, det vil si at veileder er 
rollemodell/tilgjengelig hele dagen. 

• Fagansvarlig bruker ca 2 timer hver måned, det går med til forberedelsessamtaler og 
eventuelle samlinger/kurs.  

• Leder og fagkonsulent i barnehagen bør også ha 2 veiledningstimer hver i løpet av 
barnehagepraksisen for gi opplæring av noen mål i læreplanen.  

• I tillegg kommer kursene som instruktør/veileder, fagansvarlig og lærling får tilbud om 
gjennom Utdanningsetaten, 2 - 3 dager.  

 
Kontorfaget: 

• Forberedelser og administrering av arbeidsoppgaver, tilrettelegging, avtaler med 
instruktører i andre seksjoner: Til å begynne med (første måned) to timer pr uke, så ca 1 
time pr uke. 

• Veiledning: 1,5 time hver annen uke. I perioder mindre. 
• Instruktører: fortløpende veiledning, ca 1,5 t pr. uke i starten av perioden, så mindre 

etter som lærlingen blir mer selvhjulpen.  
• For å sette seg inn i oppgaver har lærlinger tidligere jobbet sammen med en ansatt, altså 

"en til en" veiledning, og varighet på dette kommer an på lærlingen, minimum 5 
arbeidsdager mer eller mindre.  
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Når det gjelder kompetanseheving av veiledere, tilbyr Utdanningsetaten ulike kurs. Disse er 
gratis, og det eneste bydelen får av utgifter er knyttet til tapt arbeidstid for de som deltar.  
 
Tilgang og kvalitet på lærlinger 
Som det fremgår av tallene for søkere for høsten 2008, er det et relativt lavt antall lærlinger 
som søker læreplass. Erfaring tilsier at det er lave tall ved oppstart av ny reform, som det er nå. 
Tallene forventes derfor å øke noe etter 2008.  
 
For øvrig uttrykker Utdanningsetaten klart at lærebedriftene må gjøre en grundig jobb i 
utvelgelsen av lærlinger. Lærlingen får et ansettelsesforhold til bydelen, og man ansetter kun 
lærlinger som man vurderer at har kapasitet til å gjennomføre lærlingtiden og oppfylle de krav 
som blir satt. 
 
Lærlinger innen andre fag 
Bydelsutvalget har oppfordret bydelsdirektøren til å vurdere å søke godkjenning for andre fag. 
En vurdering av de fag som finnes, bydelens arbeidsområder og organisering, viser at det ikke 
er noen andre fag det vil være realistisk å bli godkjent som lærebedrift. IKT-servicefaget kunne 
vært aktuelt faglig sett, men kapasiteten for bydelens IT-seksjon er i dag så liten at det ikke vil 
være mulig å kunne tilby en læreplass med tilstrekkelig kvalitet uten å ansette flere 
medarbeidere. 
 
Det vil ikke være mulig å tilby lærlingplasser innenfor institusjonskokkfaget, da bydelen ikke 
lenger har virksomheter med institusjonskjøkken. 
 
Det har også kommet innspill om at bydelen bør forsøke å påvirke bedrifter beliggende i 
bydelen til å ta inn lærlinger. Bydelsdirektøren anser dette for å være utenfor bydelens 
ansvarsområde, da dette ligger hos Avdeling for fagopplæring i Utdanningsetaten. For øvrig 
viser tall fra Utdanningsetaten at det er lokalisert rundt 90 bedrifter som ligger i området 
bydelen dekker, som har ansvar for lærlinger (37 selvstendig godkjente bedrifter og 53 
medlemsbedrifter i Opplæringskontor). Bydelen har også ansvar for sentrum, der antallet 
lærebedrifter sannsynligvis er relativt høyt, men disse tallene har ikke vært tilgjengelig. 
 
Samarbeid med andre aktører 
Når det gjelder de fag der bydelen er godkjent som lærebedrift, vil bydelen forsøke å inngå 
avtaler med andre virksomheter i Oslo kommune for å gi lærlingene et godt faglig tilbud. Dette 
vil for eksempel være Sykehjemsetaten for helsearbeiderfaget, Utdanningsetaten for barne- og 
ungdomsarbeiderfaget, og Utviklings- og kompetanseetaten for kontorfaget. Avdeling for 
fagopplæring har også satt i gang en overordnet utredning av denne typen samarbeid med 
enkelte virksomheter. 
 
I tillegg er det satt i gang utredning av et mulig samarbeid med Lovisenberg Diakonale sykehus 
for lærlinger i helsearbeiderfaget.  
 
Lærlingkoordinator 
I bydelens organisering i dag ligger ansvaret for lærlinger til stillingen som spesialkonsulent for 
organisasjon og utvikling, via rollen som overordnet opplæringsansvarlig. Dette er rollen som 
ansvarlig leder i lærebedriften, med ansvar for administrative forhold, ansettelse av lærlinger, 
koordinering av felles oppfølging, formidling av kurs for veileder/instruktører osv. I tillegg er 
det utnevnt faglig ansvarlige for hvert fag bydelen er godkjent i, disse har fagansvar for 
lærlingene i det konkrete faget, veiledning av instruktører, noe veiledning av lærlingen, 
eventuell særskilt oppfølging osv. 
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I denne organiseringen vil en økt arbeidsmengde som følge av flere lærlinger bli delt mellom 
ansvarlig leder og de faglige ledere. Med det antall læreplasser bydelen har lagt opp til de neste 
fire årene, er det ikke vurdert som nødvendig å opprette en ekstra stilling som 
lærlingkoordinator.  
 
Flere lærlinger i 2008-2011 
Bydel St. Hanshaugen har lagt opp til en solid økning antall læreplasser som stilles til 
disposisjon i fireårsperioden. Antallet ligger innenfor målsetningen i strategisk plan, med en 
eventuell mulighet for ytterligere økning innen helsearbeiderfaget. Bydelen ser det ikke som 
mulig å stille flere plasser til disposisjon enn det tallet som nå er beregnet, og antallet søkere til 
de aktuelle fagene ser heller ikke ut til å nødvendiggjøre dette. Bydelen vurderer at dette er et 
rimelig antall som et første anslag, og legger opp til en mulighet for å vurdere antallet og 
opplegget for lærlinger for eksempel før inntaket høsten i 2010, da det første kullet elever fra 
Kunnskapsløftet skal uteksamineres.  
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar ny sak om Bydel St. Hanshaugen som lærebedrift 2008-2011 til orientering. 
 
 
 
 
  
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
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Sak 57/08    Orientering om miniprosjektet Casparie sgate 2- 4  
 
Arkivsak: 200800774 
Arkivkode: 00 
Saksbehandler: Karin Agnes Swanstrøm 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 22.04.08 17/08  
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.04.08 20/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 57/08  
 
 
ORIENTERING OM MINIPROSJEKTET CASPARIESGATE 2- 4  
 
Rapport fra miniprosjektet i  Caspariesgate 2 – 4 
 
Sammendrag : 
Prosjektgruppa for SaLTo i sentrum-øst  (kriminalitetsforebyggende arbeid blant barn og unge i 
bydelene St. Hanshaugen, Sagene, Grünerløkka og Gamle Oslo) har et samarbeid med Helse- 
og velferdsetaten og Boligbygg KS. Samarbeidet har som mål å etablere et prosjekt knyttet til 
en bedring av oppvekstvilkårene for barn i kommunale boliger. 
Bydel St. Hanshaugen har etter drøftinger med Boligbygg KF  og andre tjenestesteder i bydelen 
valgt ut Caspariesgate 2 –4 som vårt delprosjekt. 
 
Målsetting:  

• Trygge oppvekstvilkårene for barn og ungdom. – fokus på barn/unge  
• Forbedring av det fysiske miljøet 
• Samhandling mellom familiene og ansvarliggjøring av beboerne 
• Få eierforhold til egen bolig og hele blokken; holde det ryddig. Opprettholdelse av 

orden.  
 
Gjennomføringen:  
Helse- og velferdsetaten utarbeidet en intervjuguide i samarbeid med SaLTo-koordinatorene fra 
hver av de fire bydelene som deltar i prosjektet i januar 2008. 
  
Utekontakten og SaLTo-koordinator i Bydel St. Hanshaugen henvendte seg i forkant av 
undersøkelsen til de barnefamiliene, som vaktmesteren i Caspariesgate kjenner og de familiene 
bydelen kjenner via andre kanaler. Bakgrunn for henvendelsen var informasjon om 
intervjuundersøkelsen samt rekruttering av familier til deltakelse. Deretter gjennomførte 
representanter fra Helse- og velferdsetaten selve intervjuundersøkelsen. I noen av intervjuene 
var utekontakten eller SaLTo-koordinator tilstede som observatører. I alt 10 familier deltok. 
Rapporten fra intervjuundersøkelsen ferdigstiller Helse- og velferdsetaten innen april 2008. 
 
Hovedinntrykket fra intervjuene som utekontakten og SaLTo-koordinator sitter igjen med er i 
grove trekk problemer i forhold til rus, bruk og salg, og det fysiske miljøet i blokkene. 
Ingenting er tilrettelagt for barnefamilier.   
Gjennom kontakt med vaktmester har bydelen også fått en generell informasjon om bomiljøet 
og barn/unges  bosituasjon sett fra hans jobb. De har vært på vært på befaring inne i 
bygningene i Caspariesgate 2 – 4.    
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SaLTo-koordinator har hatt møte med leder for Seksjon psykisk helse og booppfølging i 
bydelen. For å skape et bedre bomiljø for alle beboerne bør en representant for Psykisk helse 
og booppfølging delta i en arbeidsgruppe rundt miniprosjektet i Caspariesgate 2 –4. Enheten 
benytter en leilighet i Caspariesgate 4 som baseleilighet for sine klienter. Prosjektet har fått  
mulighet til å låne/leie et rom i leieligheten som base for tiltak samt låne/leie stuen og 
kjøkkenet en ettermiddag i uken. 
    
Fremdriftsplan:  
Fokusområder sett ut i fra erfaringene så langt bør være: 

• Fysiske miljøet: hva kan gjøres med hensyn til trappeoppgangene og gangene i hver 
etasje? 

• Rengjøring generelt av oppganger, heiser etc..  
• Utearealet: opprydning, beplantning, innkjøp av utemøbler, lekeapparater etc. 
• Sosiale miljøet: Problemer med rusmisbrukere som overnatter i oppgangene og 

kjelleren, innbrudd i kjellerne.   
 
Med utgangspunkt i denne informasjonen har SaLTo-koordinator avtalt møte med 
representanter fra Boligbygg KF, vaktmester i Caspariesgate, leder av Psykisk helse og 
booppfølging, utekontakten, leder av boligkontoret og seksjonsleder for Oppvekstseksjonen. 
Agendaen er samordning og samarbeid rundt tiltak i Caspariesgate 2 – 4. 
 
Videre fremdrift blir å invitere beboerne til et. Agenda for dette møtet blir: 

• Hva er bra med å bo i Caspariesgate ? 
• Ansvar for egen og alles trivsel – hva kan man som beboer gjøre 
• Ønsker for eget bomiljø – hva bør rettes på.  
• Forslag til hva foreldre sammen med bydelen kan lage aktiviteter for barn. 

 
Erfaringer med beboermøter i andre bydeler viser at det blir behov for flere møter. Det er også 
viktig at prosjektet satser på ”små sikre suksesser” da den økonomiske rammen prosjektet har 
til rådighet er kr. 60.000 fra Helse- og velferdsetaten. Det blir viktig å fokusere på, og motivere 
til, beboernes egeninnsats.   
 
Prosjektet vil også invitere til et barnemøte med følgende agenda: 

• Tanker og ønsker for bomiljøet sett fra barns synspunkt 
• Eksisterende tilbud barn/unge i bydelen. – hvor finnes de.  
• Barn/unge tas med på planlegging av tiltak og gjennomføring.  

 
Evaluering: 
Miniprosjektet skal evalueres innen sommeren  2008. Prosjektet skal sammen med prosjektene 
fra de andre bydelene  diskuteres på styringsgruppemøtet for det regionale SaLTo samarbeidet 
til høsten 2008. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken om mini-prosjektet i Caspariesgate 2-4 til orientering. 
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Sak 58/08    Oppvekstsenter i Bydel St. Hanshaugen  
 
Arkivsak: 200800746 
Arkivkode: 00 
Saksbehandler: Grete Haga 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 22.04.08 14/08  
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.04.08 23/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 58/08  
 
 
OPPVEKSTSENTER I BYDEL ST. HANSHAUGEN  
 
Sammendrag: 
Bydel St. Hanshaugen skal starte opp et Familiesenter/Oppvekstsenter i tilknytning til 
Oppvekst og nærmiljøavdelingen.  
Begrepet familiesenter er benyttet til de institusjonene som tidligere hadde navnet mødrehjem. 
Navnet bør derfor endres, og det er kommet flere fantasifulle forslag til navn. Bydelsdirektøren 
har etter en samlet vurdering ønske å kalle senteret for St. Hanshaugen oppvekstsenter. Dette 
ordet dekker barn og unge fra 0-18 år, og deres foresatte og gir umiddelbar assosiasjoner til det 
mangfold av tilbud og tiltak som retter seg mot tilrettelegging av barns oppvekstmiljø.  
Oppvekstsenteret vil bli etablert i flere trinn. 
 
Saksframstilling: 
Det vises til BU-saker 201/06 og 99/07 om etablering av et familiesenter . 
 
Etter omorganisering i bydelen 01.01.2008 ble det, frem til og med juni 2008, midlertidig ansatt 
en koordinator for etablering av et familiesenter. Koordinator sin hovedoppgave er å kartlegge 
hvilke tjenester bydelen har til barn og unge på tvers av seksjoner og tjenestesteder i bydelen. 
Formålet er å innhente innformasjon om det enkelte tjenestested/fagområdet som vil være i et 
oppvekstsenter samt å koordinere det tverrfaglige samarbeidet som i dag eksistere, og å initiere 
til nye samarbeidsfora der det er hensiktsmessig. 
 
Oppvekstsenter er en teoretisk modell, et tankesett med en struktur for samordning av de 
tjenestesteder og fagområder bydelen har i dag. Det vil i et oppvekstsenter være behov for en 
koordinator som kan videreutvikle det samarbeidet som i dag eksisterer. 
 
Bydelen har i dag et todelt innsatsteam, et for barn og et for unge, som ledes av koordinator. 
Innsatsteam er organisert for å ta opp vanskelige og sammensatte enkeltsaker, problemer og 
utfordringer i barn og unges oppvekstmiljø. Innsatsteam kan fordele ansvar og foreslå tiltak for 
å forebygge eller løse miljømessige problemer for barn og unge. Dette innsatsteamet vil være 
viktig for det videre arbeidet med tverrfaglig samarbeid. De samarbeidende 
tjenestesteder/fagområder i et oppvekstsenter avgir ressurser inn i innsatsteam. Deltagere i 
innsatsteam vil fortsatt ha tilhørighet på sitt tjenestested og rapporterer til sin tjenestestedsleder. 
 
Koordinator for oppvekstsenteret vil ha ansvaret for det tverrfaglige samarbeidet, koordinere  
tjenestene inn i oppvekstsenteret, å ha publikumskontakt samt veilede og hjelpe den enkelte 
bruker videre i tjenesteapparatet. Det vil også være koordinator sin oppgave, i samarbeid med 
tjenestestedslederne, å videreutvikle tjenester og tilbud som i dag ikke eksisterer til beboere.  
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Hovedansvaret for tjenesteproduksjon og utvikling vil fortsatt ligge på det enkelte tjenestested. 
 
Oppstarten av et oppvekstsenter kan foregå i flere trinn, avhengig av fremdriftsplan for 
etablering av NAV i bydelen. 
 
Trinn 1. Mai 2008 
St. Hanshaugen oppvekstsenter presenteres i lokalpressen og på bydelen sin intra- og internett 
sider. 
Publikum kommer i kontakt med oppvekstsenteret gjennom et direkte telefonnummer og en e-
postadresse. Det er koordinator som til enhver tid betjener telefon og e-postadressen og 
koordinator vil ha ansvaret for at henvendelsen blir videreformidlet til rett 
tjenestested/fagperson.  
Bydelens internettsider vil bli tilpasset denne nye presentasjonen, og det er her viktig at 
bydelens tjenester er spesifisert slik at bydelens beboere først og fremst tar direkte kontakt med 
den tjenesten/fagperson de har behov for. 
 
Trinn 2. Høsten 2008 
Tjenester som retter seg mot barn og unge skal da tilrettelegges fysisk slik at de i størst grad er 
lokalisert rundt en resepsjon for oppvekstsenteret. Bydelsdirektøren ønsker å ha flest mulige av 
tjenestene plassert på samme etasje som helsestasjonen. Inngangspartiet som i dag benyttes av 
helsestasjonens brukere er mest imøtekommende og tilrettelagt for familier, barn og unge, og 
forutsetter derfor benyttet som inngang til oppvekstsenteret. 
Når første fase av NAV etableres fører dette til at deler av sosial- og kvalifiseringssenteret 
flytter ut av Akersbakken 27. En del av tjenestene for barn- og unge blir flyttet tettere mot 
oppvekstsenterets resepsjon som samtidig etableres. Dette vil sannsynlig skje i september 2008. 
 
Trinn 3.  
NAV har flyttet ut av Akersbakken 27, og et større areal er frigitt til samlokalisering av 
tjenestesteder/fagområder i oppvekstsenteret. Åpen barnehage kan flyttes til lokaler i nærheten 
av oppvekstsenteret. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
 
Tone Frønes 
Bydelsdirektør 
 
 
 
Vedlegg : 
Vedlegg 1. Eksisterende tjenester. 
Vedlegg 2. Rapport utekontakt. 
Vedlegg 3. Rapport SaLTo. 
Vedlegg 4. Rapporter fritidsklubbene. 
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Sak 59/08    Nytt boligtilbud i omsorgstrappen - "O msorg +"  
 
Arkivsak: 200800763 
Arkivkode: 220 
Saksbehandler: Torun Nilsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 22.04.08 29/08  
Eldrerådet 22.04.08 16/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 59/08  
 
 
NYTT BOLIGTILBUD I OMSORGSTRAPPEN - "OMSORG +"  
 
Saksframstilling: 
 
Bystyremelding nr. 1/2008 omhandler fremtidens eldreomsorg i Oslo. Ett av tiltakene for å 
utvikle eldreomsorgen i Oslo de nærmeste årene er å forbedre tilbudet om varig, tilrettelagt 
opphold, herunder etablere boliger innenfor konseptet Omsorg +. 
 
Omsorg+ er beskrevet som et nytt trinn i omsorgstrappen, og opprettes for å redusere gapet 
mellom det tilbudet hjemmebaserte tjenester på en effektiv måte kan gi personer som bor i sine 
egne hjem, og det tilbudet som gis i sykehjem. Det er ikke alle som opplever at sykehjem vil 
være det rette tilbudet for dem. Derfor mener byrådet det er behov for et nytt tilbud for de som 
føler seg utrygge eller ensomme ved å bo hjemme.  
 
Omsorgstrappen forutsetter en godt utbygd og balansert tiltakskjede. Byrådet vil derfor legge til 
rette for at det etableres flere boligtilbud som kan tette gapet mellom eget hjem og institusjon 
og møte fremtidige utfordringer, knyttet til de eldres behov for og ønske om trygghet og hjelp i 
eget hjem. Årsaken til at mange eldre søker plass på sykehjem er nettopp fordi de føler seg 
utrygge, er engstelige eller ensomme. 
 
Utrygghet forbindes særlig med muligheten for å tilkalle nødvendig hjelp dersom behov for 
pleie- og omsorgstjenester skulle vise seg. Døgnbemannede boliger, hvor hjelp kan tilkalles på 
kort varsel samt øvrige tjenester som kan tilbys fra den ordinære hjemmetjenesten, vil være et 
godt supplement til dagens tjenestetilbud (hjemmebaserte tjenester og ordinære 
omsorgsboliger). 
 
Omsorg + er en type boligbasert tilbud med personell tilgjengelig på døgnbasis, og i nær 
tilknytning til ulike aktivitets- og servicefunksjoner, som kafeteriadrift, hudpleie/fotpleie, 
frisør, og seniorsenter. Dette for å skape et levende bomiljø. Tilbudet innrettes for å dekke 
behov for trygghet og aktivitet i samvær med andre. Felleslokalene skal tilrettelegges slik at 
andre i nærmiljøet også kan benytte servicetilbudet. Omsorg+ skal være en moderne bolig som 
har beholdt aldershjemmets sentrale kvaliteter. Her kan de som ikke ønsker eller trenger 
sykehjem få dekket behov for trygghet, sosialt fellesskap og tjenester som de ikke kan få 
tilstrekkelig av i eget hjem.  
 
I tillegg vil man i Omsorg+ ha større mulighet til å tilpasse nivået på ytelser til den enkelte 
bruker, sammenlignet med tilbud i sykehjem og enkeltstående omsorgsboliger. 
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Byrådet ønsker å etablere boliger innenfor konseptet Omsorg+.  Økernveien 11-13 i Bydel 
Gamle Oslo er vedtatt disponert til formålet. I tillegg har Helse- og velferdsetaten 
fremforhandlet leieavtale for Treschowsgate 2 i Bydel Sagene til samme formål. Begge disse 
tilbudene er tenkt å være byomfattende tilbud.  Byrådet vil i tillegg utarbeide kriterier for 
tildeling av bolig i Omsorg+. 
 
Prosessen med Omsorg+ er helt i startfasen, og det pågår for tiden møter med Plan- og 
bygningsetaten. Det er derfor altfor tidlig å si noe om husleie og andre detaljer om tilbud og 
tjenester som vil ligge i konseptet. 
 
De nye boligtilbudene kan være innflytningsklare i løpet av 2009-2010. 
 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken om nytt boligtilbud innenfor eldreomsorgen – Omsorg+ 
til orientering 
 
 
 
Tone Frønes 
Bydelsdirektør 
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Sak 60/08    Årsregnskap 2007 - St. Hanshaugen Eldr esenter  
 
Arkivsak: 200800686 
Arkivkode: 121.2 
Saksbehandler: Eirik Gjerde Holdhus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 22.04.08 30/08  
Eldrerådet 22.04.08 18/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 60/08  
 
 
ÅRSREGNSKAP 2007 - ST. HANSHAUGEN ELDRESENTER  
 
 
 
Saksframstilling: 
I henhold til Oslo kommunes økonomireglement for 2007, budsjettfullmakter delegert til 
bydelsutvalgene pkt. 4.2 g, gis bydelsutvalget fullmakt til å godkjenne regnskaper for private 
som mottar driftstilskudd fra Oslo kommune.  
 
Bydelsdirektøren legger med dette fram regnskapsresultatet og revisjonsberetning for 2007 for  
St. Hanshaugen Eldresenter som mottok driftstilskudd over bydelens budsjett i 2007. 
 
 

Institusjon Driftstilskudd Overskudd Underskudd 
St. Hanshaugen Eldresenter 3 709 996  148 205  
 
Bydelsdirektøren foreslår at prinsippet om at private tiltak får beholde eventuelt overskudd og 
selv må inndekke eventuelt underskudd, videreføres. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar årsregnskap 2007 med revisorberetning for St. Hanshaugen Eldresenter til 
orientering. 
 
 
 
Tone Frønes  
bydelsdirektør 
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Sak 61/08    Rådenes mulighet for innflytelse - opp følgingssak  
 
Arkivsak: 200800185 
Arkivkode: 026.0 
Saksbehandler: Runa Sørlie Rekstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 22.04.08 14/08  
Råd for funksjonshemmede 22.04.08 15/08  
Ungdomsrådet 22.04.08 13/08  
Helse- og sosialkomiteen 22.04.08 31/08  
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.04.08 27/08  
Miljø- og byutviklingskomiteen 24.04.08 13/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 61/08  
 
 
RÅDENES MULIGHET FOR INNFLYTELSE - OPPFØLGINGSSAK  
 
Tidligere behandling og vedtak i saken: 
Bydelsutvalgets sak 14/08: Muligheter for å styrke rådenes innflytelse.  

Vedtak: Bydelsutvalget ber administrasjonen om å starte en prosess for å utrede hvilke 
muligheter bydelen har for å styrke rådenes innflytelse i saker som spesielt gjelder sine 
områder, samt forvaltning av rådenes midler. 
 
Endelig forslag legges frem for behandling i bydelsutvalgets møte i april. 

 
Saksframstilling: 
Etter behandlingen i februar ble saken også behandlet i ungdomsrådet og rådet for 
funksjonshemmede i mars. Ved en feil fikk ikke eldrerådet saken før sitt møte, men saken er 
protokollført i samråd med leder for rådet. 
 
Følgende innspill fremkom fra de ulike råd og utvalg i behandlingen av saken i februar: 

• Eldrerådet 
Eldrerådet mener at de tre rådene bør holde et felles møte med tema om å utveksle 
erfaringer vedrørende innflytelse på sine respektive områder. Det foreslås å holde et 
forberedende møte med lederne i de tre rådene for så å avholde et møte med alle 
rådsmedlemmene. Eldrerådet synes også det kan være en god ide å ta en prat med et par 
av de andre eldrerådene i nabobydelene (for eksempel Frogner, Sagene eller Nordre 
Aker). 

• Råd for funksjonshemmede 
Råd for funksjonshemmede er enig i forslagene men ønsker opplæring i saksgang og 
muligheter i å påvirke. Rådet vil også arbeide med brosjyre for rådet og andre kanaler 
for å nå ut til bydelens befolkning. Råd for funksjonshemmede vil blant annet at 
brosjyren skal være tilgjengelig på nettet. 

• Ungdomsrådet 
Ungdomsrådet føler at de blir hørt i saker som angår barn og unge. Ungdomsrådet 
bruker Åpen halvtime før BU-møtet. Medbestemmelse og påvirkningsmuligheter i 
samfunnsdebatten vil ungdomsrådet ta opp som et tema i Kafédialogen rådet skal 
arrangere 10.april 2008.  
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• Bydelsutvalget og helse- og sosialkomiteen 
Rådene bør ha mulighet for å få innflytelse tidlig i prosessen for en sak. Bydelsutvalget 
ber om at rådene tilskrives for å få konkrete forslag om hvilke områder de ønsker større 
innflytelse på. Bydelsutvalget ber administrasjonen fremme forslag til delegasjoner 
bydelsutvalget kan gi rådene innenfor Oslo kommunes regelverk for delegasjoner. 
Bydelsutvalget ber også administrasjonen innhente høringsuttalelser fra rådene i saker 
som gjelder dem før saker fremmes for bydelsutvalget og komiteene. Bydelsutvalget vil 
også utvide ordningen med fremtidsverksted. 
 
I forbindelse med behandlingen av Bydel St. Hanshaugens budsjett for 2008, ble rådene 
styrket med NOK 20.000 ekstra pr. år. Bydelsutvalget presiseres at rådene står fritt til å 
disponere disse midlene innefor sitt virkeområde. 

 
Følgende supplerende innspill ble fremlagt i ny behandling av saken i rådene i mars: 

• Eldrerådet 
Eldrerådet har ingen ytterligere innspill i saken, men avventer og ser fram til 
saksframstillingen til saken i bydelsutvalget i april. 

• Rådet for funksjonshemmede 
o Råd for funksjonshemmede støtter de andre rådenes forslag til tiltak. 
o Påpeker også viktigheten av å få fremlagt saker tidlig nok til å ha en reell 

mulighet til påvirkning. 
o Foreslår at det settes inn en annonse på bydelssidene med e-postadresse til 

rådene, eventuelt i Aftenposten 1 gang i mnd. 
• Ungdomsrådet 

Ungdomsrådet føler at de blir hørt i saker som angår barn og unge. Det er viktig at 
argumenter som ungdomsrådet legger frem blir behandlet seriøst. Ungdomsrådet 
etterlysertilstedeværelse av den politiske representant i ungdomsrådsmøtene. 
Vedkommende er en viktig person for ungdomsrådets kontakt med bydelsutvalget. 

 
Oppsummering av innspill til nye tiltak 

• Større grad av samarbeid mellom de tre rådene. For eksempel avholde et felles møte for  
å utveksle erfaringer vedrørende innflytelse på sine respektive områder. Det foreslås å 
holde et forberedende møte med lederne i de tre rådene for så å avholde et møte med 
alle rådsmedlemmene. Det kan eventuelt også opprettes kontakt med tilsvarende råd i 
nabobydelene. 

• Opplæring for rådene i saksgang og muligheter i å påvirke.  
• Utarbeide brosjyre for rådene som også kan være tilgjengelig på internett, og bruk av 

andre kanaler for å nå ut til bydelens befolkning.  
• Bruk av Kafedialog som arena for å øke medbestemmelse og påvirkningsmuligheter 
• Innhenting av høringsuttalelser fra rådene i saker som gjelder dem før saker fremmes 

for bydelsutvalget og komiteene.  
• Utvide ordningen med fremtidsverksted. 
• For at rådene skal ha en reell mulighet til påvirkning er det viktig at saker blir fremlagt 

saker tidlig. 
• Det settes inn annonse på bydelssidene med e-post adresse til rådene, eventuelt i 

Aftenposten en gang i måneden. 
• Mest mulig seriøs behandling av uttalelser fra alle rådene. 
• Den politiske representanten må være tilstede i rådsmøtene. 
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget oppfordrer lederne av de tre rådene til å gjennomføre et møte der forslagene til 
tiltak blir diskutert, med planlegging av iverksettelse av tiltakene. Møtet bør avholdes i løpet av 
våren. 
 
Bydelsutvalget oppfordrer bydelsdirektøren til å sette i gang opplæring for rådene i saksgang 
og muligheter i å påvirke. 
 
Bydelsutvalget oppfordrer bydelsdirektøren til å gjennomføre evaluering av om rådenes 
innflytelse er blitt styrket. Dette bør gjøres innen utgangen av 2008. 
 
Bydelsutvalget tar for øvrig saken til orientering. 
 
  
 
 
  
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
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Sak 62/08    Deltagende budsjettering  
 
Arkivsak: 200800470 
Arkivkode: 121.0 
Saksbehandler: Sveinung Lervåg 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.04.08 62/08  
 
DELTAGENDE BUDSJETTERING  
 
Tidligere vedtak i saken. 
BU-sak 41/08 Vedtak: 
Bydelsutvalget tar sak om deltagende budsjettering til orientering. Det opprettes en 
prosjektgruppe bestående av AU og representanter for administrasjonen (bydelsdirektør, 
avdelingssjef Administrasjonsavdelingen, seksjonsleder Økonomiseksjonen) som får i mandat å 
utarbeide et konkret forslag til hvordan budsjettprosessen legges opp for budsjettåret 2009. 
Økonom fra VST inviteres med som ekstern representant/rådgiver. Konklusjon legges fram for 
bydelsutvalget i egen sak i mai. 
 
Bydelsutvalget  understreker at som folkevalgt organ har bydelsutvalget et suverent ansvar for 
å vedta et helhetlig budsjett for bydelen. 
 
Budsjettprosessen skal fortsatt være åpen og gi god adgang for beboere i bydelen til å komme 
med synspunkter på enkeltposter i budsjettet; både gjennom åpne budsjettkonferanser, åpen 
halvtime, e-post og annet kontakt med bydelsutvalgets medlemmer. 
 
Bydelsutvalget har et særlig ansvar for å ivareta hensyn til dem som ikke har ressurser til på 
egen hånd fremføre synspunkter om konsekvenser som ulike budsjettvedtak kan ha. Derfor må 
bydelsutvalget holde fast på sitt helhetlige ansvar, slik at hensyn til enkelte grupper ikke 
overdøver behovene til andre. 
 
Bydelsutvalget mener at bydelsutvalgets medlemmer i sterkere grad kan involveres mer og 
tidligere i selve budsjettprosessen.” 
 
Sammendrag: 
Bydelsdirektøren legger her fram en nærmere beskrivelse av budsjettmodell med deltagende 
budsjettering med forslag til mulige alternativer for gjennomføring. 
 
Saksframstilling: 
Bydelsutvalget vedtok i budsjettvedtaket for 2008 å gjennomføre et prosjekt for deltagende 
budsjettering og ordlyden var følgende i pkt  17 i bydelsutvalgets budsjettvedtak.  
 

 
17. Bydelsutvalget viser til A, SV og Rs politiske samarbeidserklæring, der det heter at partiene 

vil ”Gjennomføre et forsøksprosjekt med deltagende budsjettering”. Bydelsutvalget er 
opptatt av at et slikt forsøksprosjekt blir gjennomført på en grundig måte, og ønsker derfor 
nedsatt en prosjektgruppe, bestående av medlemmer fra både bydelsadministrasjonen, 
bydelsutvalget, samt ekstern kompetanse på temaet deltagende budsjettering. Bydelsutvalget 
ønsker å behandle prosjektgruppens sammensetning og mandat i egen sak. 
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Formålet med deltagende budsjettering er å i økt grad involvere personer som vanligvis står 
utenfor eller føler seg ekskludert fra ordinære beslutningsprosesser, og på denne måten også 
skape økt engasjement og oppslutning om demokratisk folkestyre som styreform. 
 
Hovedelementet er en form for direkte demokrati hvor folkemøter og avsetninger av hele eller 
deler av budsjettet som befolkningen gjennom forskjellige former for møter bestemmer over, 
inngår. 
 
Beskrivelse av en modell fra Brasil 
Byen Porto Alegre i Brasil er mest kjent for å ha brukt deltagende budsjettering. Byen med 
over en million innbyggere er delt inn i 16 bydeler. Prosessen begynner med 
bydelsforsamlinger. Der diskuterer innbyggerne behovene sine, hva som skal gjøres og i 
hvilken rekkefølge. Hvert møte vedtar en liste over oppgaver og velger representanter som skal 
samarbeide med de andre bydelene. Etter hvert oppstår det en oppgaveliste for hele byen. 
 
Byens folkevalgte overborgermester lager sammen med byparlamentet en fordelingsnøkkel for 
byens regioner. Det vurderes, hvilke bydeler som er de mest forsømte, og hvilke som ikke har 
så store behov. Når fordelingsnøkkelen kombineres med byens finansielle ressurser og 
borgernes ønskeliste skapes det endelige budsjettet, og arbeidet med å sette planene ut i livet 
kan begynne. 
Prosessen består av to faser med 16 i bydelene og fem (siden 2002 er det seks) i de tematiske 
forene. Den første finner sted fra midten av mars til midten av april. Byadministrasjonen 
informerer over hvor langt de har kommet med å sette ut i livet de tiltakene som ble vedtatt året 
før. Det er en mulighet for innbyggerne å kritisere myndighetene. Dessuten blir årets 
investeringsplan presentert og diskutert. 
 
Så følger en mellomfase fra midten av april til begynnelsen av juni uten at byadministrasjonen 
er tilstede. Her er det mange møter: møter i bydelene og de tematiske forene. Dessuten: Alle 
mulige lag og foreninger som mødregrupper, idrettslag og fagforeninger arrangerer møter og 
diskuterer prioritetene sine og velger delegater til de offisielle møtene. 
 
Fase 2 finner sted fra begynnelsen av juni til begynnelsen av juli. På en stor konferanse får de 
kommunale myndighetene høre hva delegatene av de regionale og de tematiske forene vil 
prioritere. De velger representantene sine for det videre arbeidet med budsjettet. Et 
budsjettutkast og en investeringsplan leveres til byrådet / kommunestyret. 
 
Overført til norske forhold kan modellen beskrives på følgende måte: Man har en prosess styrt 
av et etablert folkevalgt organ (i denne sammenheng bydelsutvalget), men der deltakerne er 
befolkningen. Bydelsutvalget må ta stilling til om dette skal gjelde hele befolkningen eller en 
avgrenset del. Prosessen har til hensikt å fordele en nærmere avgrenset del av bydelens 
årsbudsjett, og denne myndigheten skal være tildelt deltakerne i prosessen (noe som praktisk 
må løses ved at bydelsutvalget fatter vedtak om at det er deltakerne i prosessens vedtak som 
skal gjøres gjeldende for fordelingen av nettopp disse budsjettmidlene). 
 
Mulige konsekvenser av modellen 
En modell med deltagende budsjettering kan medføre økt motivasjon til deltakelse blant 
befolkningen dersom man får direkte råderett over deler av budsjettet.. 
 
Samtidig vil det være en fare med modellen at avsetting av en del av budsjettet til deltagende 
budsjettering kan føre til en mindre helhet i budsjettet. Bydelsutvalget har et ansvar for å vedta 
et helhetlig budsjett for bydelen, i dette inngår det at bydelsutvalget har et særlig ansvar for å 



 74

ivareta hensyn til dem som ikke har ressurser til på egen hånd å fremføre synspunkter om 
konsekvenser som ulike budsjettvedtak kan ha. Derfor må bydelsutvalget holde fast på sitt 
helhetlige ansvar, slik at hensyn til enkelte grupper ikke overdøver behovene til andre. 
 
Det har vært reist som innvending mot deltagende budsjettering at det bare vil gi allerede svært 
ressurssterke og innflytelsesrike personer og miljøer enda en arena for påvirkning. I så fall vil 
modellen kunne virke mot sin hensikt. Bydelens prosjekt bør derfor også ha fokus på om dette 
blir en konsekvens.  
 
Kommuneloven og Oslo kommunes økonomireglement setter visse rammer for 
videredelegering. Bydelsdirektøren har henvendt seg til byrådsavdelingen om hvorvidt 
ordningen vil være i samsvar med gjeldende lovverk og reglement. Det understrekes at 
bydelsutvalget har et ansvar for å vedta et helhetlig budsjett for bydelen og denne fullmakten 
kan ikke delegeres.  
 
Bydelsutvalget kan i møte avsette et beløp på et fastsatt område hvor man kan gi innbyggere 
råderett over. Rent budsjettsteknisk kan dette gis på bevilgning på lik linje med tildelinger til 
frivillige lag og organisasjoner men her med en løsere sammenknytning. Dette fordrer 
imidlertid regnskapsføring etter gjeldende regler. Dersom dette ikke er ønskelig vil 
bydelsdirektøren anbefale følgende alternativ. 
 
Som modell kan bydelsdirektøren da se for seg en implementering gjennom at folkemøter som 
kan rådgi bydelspolitikerne på utvalgte temaer og områder. Deretter er det ingen hindring at 
bydelspolitikerne etterlever de signaler som framkommer innen tildelt budsjettramme. 
 
En slik prosess bør starte i juni og inneholde 1. et innledende informasjonsmøte, 2. en innspills- 
og forslagsrunde og 3. en vedtaksprosess. Bydelsutvalget vedtar deretter budsjettet på ordinær 
måte i desember etter at alle innspill er kommet. 
 
Bydelsdirektøren vil foreslå at gruppen som ble vedtatt i bydelsutvalget i marsmøtet får som 
oppgave å lage et forslag til hvordan deltagende budsjettering kan inngå som en del av 
budsjettprosessen for 2009. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om deltagende budsjettering til orientering. Det opprettes en 
prosjektgruppe bestående av AU og representanter for administrasjonen (bydelsdirektør, 
avdelingssjef for Administrasjonsavdelingen, seksjonsleder for Økonomiseksjonen) som får i 
mandat å utarbeide et konkret forslag til hvordan deltagende budsjettering kan implementeres i 
budsjettprosessen for budsjettåret 2009. Økonom fra VST inviteres med som ekstern 
representant/rådgiver. Konklusjon legges fram for Bydelsutvalget i egen sak i juni. 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
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Sak 63/08    Søknad om prøveordning for ny sammense tning av 
skolenes driftsstyrer  

 
Arkivsak: 200500501 
Arkivkode: 400 
Saksbehandler: Runa Sørlie Rekstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.04.08 26/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 63/08  
 
 
SØKNAD OM PRØVEORDNING FOR NY SAMMENSETNING AV SKOL ENES 
DRIFTSSTYRER  
 
Tidligere behandling og vedtak 
Bydelsutvalgets sak 21/08: Representanter til driftstyrer 
 
Vedtak:  
Bydelsutvalget ber om at det settes i gang en prosess der bydelen søker byrådet om en 
prøveordning hvor sammensetningen av skolenes driftsstyrer endres, og foreldre overtar en 
eller flere av bydelsutvalgets medlemmers plasser i skolenes driftsstyrer. 
Ny sak med forslag til søknad legges frem for bydelsutvalget i april. 
 
 
Saksframstilling: 
På bakgrunn av bydelsutvalgets vedtak har bydelsdirektøren utarbeidet et forslag til søknad 
som kan sendes byrådet.  
 
Forslaget til søknadsbrev er vedlagt. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner forslag til søknadsbrev for søknad om at bydelen blir prøveordning 
for endring sammensetning av skolenes driftsstyrer. 
 
 
 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
Vedlegg: Forslag til søknadsbrev 
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Sak 64/08    Interpellasjoner og grunngitte spørsmå l - rutiner  
 
Arkivsak: 200800745 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Runa Sørlie Rekstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.04.08 64/08  
 
INTERPELLASJONER OG GRUNNGITTE SPØRSMÅL - RUTINER  
 
Saksframstilling: 
I det nye bydelsutvalgets konstitueringsmøte 25. oktober 2007 vedtok bydelsutvalget en 
videreføring av bruk av interpellasjoner og grunngitte spørsmål slik det har vært praktisert 
tidligere, jfr vedlegg 1.  
 
Det er fremsatt ønske om en avklaring av rutiner for hvordan interpellasjoner og grunngitte 
spørsmål skal behandles og protokollføres. Bydelsdirektøren har innhentet informasjon fra 
bystyret, hvordan de har/har hatt rutiner på dette. Basert på disse opplysningene foreslår 
bydelsdirektøren følgende rutine: 

1. Innkomne interpellasjoner og grunngitte spørsmål blir satt på sakskartet. 
2. Leder av bydelsutvalget besvarer det grunngitte spørsmålet/styrer en eventuell 

diskusjon rundt interpellasjonen. 
3. Svar på det grunngitte spørsmålet/eventuelt resultat av diskusjon rundt interpellasjonen 

protokollføres. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner følgende rutine for behandling og protokollføring av 
interpellasjoner og grunngitte spørsmål: 

1. Innkomne interpellasjoner og grunngitte spørsmål blir satt på sakskartet. 
2. Leder av bydelsutvalget besvarer det grunngitte spørsmålet/styrer en eventuell 

diskusjon rundt interpellasjonen. 
3. Svar på det grunngitte spørsmålet/eventuelt resultat av diskusjon rundt interpellasjonen 

protokollføres. 
 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
Vedlegg: Informasjon om interpellasjoner og grunngitte spørsmål   
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Sak 65/08    Økonomisk status pr mars 2008  
 
Arkivsak: 200800299 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Linda Krogh Lyche 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.04.08 65/08  
 
ØKONOMISK STATUS PR MARS 2008  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 66/08    Tildeling frivillighetsmidler 2008  
 
Arkivsak: 200800139 
Arkivkode: 356.6 
Saksbehandler: Christine Anett Jarli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 22.04.08 17/08  
Ungdomsrådet 22.04.08 16/08  
Råd for funksjonshemmede 22.04.08 17/08  
Oppvekst- og kulturkomiteen 23.04.08 24/08  
Bydelsutvalget 29.04.08 66/08  
 
 
TILDELING FRIVILLIGHETSMIDLER 2008  
 
Saksfremstilling: 
 
Bydelsutvalget har i sitt budsjett for 2008 avsatt kr. 270. 000,- til frivillighetsmidler. Ordningen 
har blitt kunngjort i lokalavisen og på bydelens hjemmesider. Det er i år 30 søkere som totalt 
søker om kr. 629.001,-. 
 
Bydelsdirektørens innstilling og prioritering er basert på vurdering av søkerne opp mot 
retningslinjene. Vi har valgt å tilgodese relativt mange i og med at de fleste er  
stønadsberettiget, og har gode prosjekter å vise til. 
 
Bydelsdirektøren anbefaler i år å prioritere kulturelle arrangementer som retter seg mot store 
deler av bydelen befolkning, og aktiviteter for barn/ungdom og eldre. I prioriteringen ligger det 
også at tiltakene foregår innenfor bydelens grenser. 
 
Det er blitt gjort prioriteringer i forhold til organisasjoner som samarbeider med bydelen og 
fremhever Bydel St. Hanshaugens miljømessige og kulturelle aktiviteter. 
 
Da dette er enkeltvedtak med klagegang må hvert vedtak og avslag begrunnes. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget fordeler midler til frivillig aktivitet for 2008 etter vedlagt liste. 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
Trykt vedlegg: retningslinjer 
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Søker  Tiltak Sum Vurdering/be
grunnelse 

Bydelsdire
ktørens 
innstilling 

BU 
vedtak 
 

1)Oslo og 
Omland 
Friluftsråd 

Ferieklubb for barn i 
bydelens 
skolefritidsordningen.  
”lek og lær i naturen” 

15.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres. 

5.000  

2) Galleriene i 
Theresesgt 5 

Synliggjøring av 
galleriene i Theresesgt 5- 
kunsnerdrevne gallerier. 
”Non-profit” senter for 
aktivitet for unge 
uetablerte kunstnere. 

30.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

15.000  

3) Ullern 
Kammerkor 

Konsertstøtte til 3 
konserter i Fagerborg 
kirke. 

20.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

15.000  

4) Sagene-
Torshov Lokal 
Agenda 21 
forum 

”Eventyr i Torggata” 
med mål om å sette 
fokus på en sak og 
belyse fremtidige 
muligheter til en 
bærekraftig utvikling av 
et nærmiljø.  

10.000 kr  Ikke 
stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. Aktivitet 
utenfor 
bydelsgrense
n, prioriteres 
ikke. 

0  

5) Oslo 
Chorale 
selskap 

Konsert i 
Trefoldighetskirken i 
anledning kirkens 150 
års jubileum. 

20.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

15.000  

6) Oslo Nord-
Vest 
revmatikerfore
ning 

3 dagers tur for 
medlemmer til Røros 
varmtvannbasseng. 

15.000 kr Ikke stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. Aktivitet 
utenfor 
bydelsgrense
n, prioriteres 
ikke. 

0  

7) Vestre Aker 
Eldresenter 

Frivillighet i sentrum. 
Årlig ”input” for de 
frivillige, som 
oppmuntring i 
hverdagen. 

10.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

10.000  

8) AKKS Oslo ”kvinnescene ” på 
Musikkfest for å fremme 
kvinner og kvinners 
interesser i en 
mannsdominert bransje. 

15.601 Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. Aktivitet 
i sentrum, 
prioriteres 
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ikke. 
9) Marienlyst 
og Ullevål 
Småstrykere 

Vårseminar for 
småstrykere. 
Småstrykerne er en 
gruppe på 15 fiolinelever 
i alderen 8-14 år. 

6.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

5.000  

10) Ila skoles 
musikkorps 

Musikal-prosjekt for 
elever, familie og 
bydelens befolkning. 

40.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

15.000  

11) 
Hammersborg 
fritidsklubb 

Ferieklubb for barn i 5-7. 
klasse i 3 uker. 
Tur/aktiviteter hver dag. 

20.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

20.000  

12) Møllergata 
skoles 
musikkorps 

Tilskudd til videreføring 
av arbeidet som er blitt 
gjort med korpsets nye 
start siden høsten 2000. 

10.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

5.000  

13) Oslo 
Bygdekvinnela
g 

Potetdyrkekonkurranse 
til alle grunnskolene i 
Oslo, en konkurranse for 
å få flere til å få øynene 
opp for den verdien som 
ligger i skolehagene, 
knyttet til Geitmyra 
skolehage. 

60.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

10.000  

14) 
Trefoldighet 
menighet 

Værestedet 
Trefoldighetskirken- 
oppfølging og veiledning 
av ”gjestefrivillige”. 

25.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

20.000  

15) Diskoteket Diskotek for psykisk 
utviklingshemmede 

3900 kr Ikke stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. Aktivitet 
utenfor 
bydelsgrense
n, prioriteres 
ikke. 

0  

16) 
Natteravnere 
på Ila, Ila 
skoles FAU 

Natteravnene på Ila 2000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

2.000  

17) Bolteløkka 
skoles FAU 

Nytt høytaleranlegg på 
Bolteløkka skole 

10.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres. 

5.000  
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18) 
Foreldregruppe 
for 4. klasse på 
Ila skole 

17. mai feiring på 
bakhaugen 

10.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

5.000  

19) ADHA 
Norge 
Oslo/Akershus 

Barne-og ungdomstreff, 
temamøter, ADHD-cafe, 
Verdensdagen for 
psykisk helse, Østlands 
lærerstevne, 
lærerseminar, seminar 
for minoritetssprålelige 

4000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

3.000  

20) Marienlyst 
Vel 

Halvor Blinderns grav: 
Lokal/kulturhistorisk 
brosjyre og kulturelt 
arrangement. 

18.500 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

15.000  

21) De Frie 
Evangeliske 
Forsamlinger 

Noahs Ark. Tilbud for 
barn . Søndagsskole fra 2 
år, med turer, aktiviteter 
og samlinger. 

37.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

3.000  

22) Arthaus Utekino på St. 
Hanshaugen. Gratis 
filmopplevelse på 
Haugen. 

12.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

10.000  

23)Foreningen 
Kongene på 
Haugen 

Kongene på Haugen 
festivalen 2008. En 
idealistisk 
kulturorganisasjon stiftet 
for å fremme og 
synliggjøre 
kulturmangfold i Oslo. 
Festivalen er tilgjengelig 
og gratis for alle. 

40.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

35.000  

24) Bolteløkka 
skoles 
musikkorps 

Julenissekorps prosjekt. 
Korpset ønsker 
organisere flere små 
julenissekorps som kan 
spille for borettslag, 
sykehjem og andre 
egnede steder. 

12.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

10.000  

25) østkanten 
Bluesklubb 

Konsertrekke på Herr 
Nilsen. Klubben drives 
ideelt. 

20.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. Aktivitet 
i sentrum, 
prioriteres 
ikke. 

0  

26) St. 
Hanshaugen 

Rekruttering av yngre 
pensjonister til frivillig 

50.000 kr Stønads-
berettiget jfr 

20.000  
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eldresenter arbeid. retningslinje
ne. 
Prioriteres 

27) Marienlyst 
og Ullevål 
skoleorkester 

Orkesterseminar. 
Målgrupper er barn fra 
6-16 år. 

40.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

5.000  

28) 
Valleløkken-
Bolteløkken 
Vel 

Lokalmiljøtiltak 
Valleløkken-Bolteløkka. 
Låsbare oppslagstavler, 
rutsjebane for terreng, 
strøkfest-dugnader. 

44.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriterer 
delfinansieri
ng, se søknad 
29 

0  

29) 
Valleløkken- 
Bolteløkka Vel 

Delfinansiering av lokale 
miljøtiltak Valleløkken- 
Bolteløkka  

9000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

7.000  

30) Marienlyst 
aktivitetspark 
og fritidsklubb 
og Skateboard 
og 
Rulleskøyteklu
bb 

Rehabilitering av ramp 20.000 kr Stønads-
berettiget jfr 
retningslinje
ne. 
Prioriteres 

15.000  

SUM  629.001  270.000  
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Sak 67/08    Arbeiderpartiet oppnevner nye og endre  på 
sammensetning av representanter i komiteer  

 
Arkivsak: 200401472 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.04.08 67/08  
 
ARBEIDERPARTIET OPPNEVNER NYE OG ENDRE PÅ SAMMENSET NING AV 
REPRESENTANTER I KOMITEER  
 
Sammendrag: 
Kathrine Sund, vararepresentant til BU og medlem av OKK, flytter fra bydelen. 
Lena Haugseth, vararepresentant til BU og varamedlem til OKK, er blitt ansatt i en 
lederstilling i bydelen – som ligger under OKK. Vi foreslår derfor at hun blir vara i en annen 
komitè.  
Jørn A. Henriksen, som ble valgt som nr 13 (og dermed den som rykker opp som siste vara 
ved nytt valgoppgjør), og som er vara til HSK, flytter fra bydelen. 
 
Saksframstilling: 
Arbeiderpartiet foreslår følgende endringer i komité-sammensetningen 
 
HSK 

1. Trude Johansen 
2. Haakon Sandøy 
1. vara Liv Kalnins 
2. vara Lena Haugseth 

 
OKK 

1. Lars Martin Mediaas 
2. Sigrid K-Gramstad 
1. Vara Øyvind Skorge 
2. Vara Jonas Uchermann 

 
MBK 

1. Gudmund Brede 
2. Beate Svenningsen 
1. Vara Steffen Moen 
2. Vara Tor Hugo Wee 

 
Arbeiderpartiets forslag til vedtak 
HSK 

3. Trude Johansen 
4. Haakon Sandøy 
3. vara Liv Kalnins 
4. vara Lena Haugseth 

 
OKK 
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3. Lars Martin Mediaas 
4. Sigrid K-Gramstad 
3. Vara Øyvind Skorge 
4. Vara Jonas Uchermann 

 
MBK 

3. Gudmund Brede 
4. Beate Svenningsen 
3. Vara Steffen Moen 
4. Vara Tor Hugo Wee 
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Sak 68/08    Interpellasjon til bydelsutvalgsmøte 2 9. april 2008 fra 
Rune Aale-Hansen om innsats overfor bostedsløse i 
Bydel St. Hanshaugen/sentrum  

 
Arkivsak: 200800485 
Arkivkode: 00 
Saksbehandler: Hilde Lund 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 29.04.08 68/08  
 
INTERPELLASJON TIL BYDELSUTVALGSMØTE 29. APRIL 2008  FRA RUNE 
AALE-HANSEN OM INNSATS OVERFOR BOSTEDSLØSE I BYDEL ST. 
HANSHAUGEN/SENTRUM  
 
Interpellasjon:  
  
Til : Bydelsdirektøren 
Fra: Høyres gruppe, ved Rune Aale-Hansen  
 

Om: Innsats overfor bostedløse i bydel St. Hanshaugen /sentrum 
 
Begrunnelse 
Høyre er opptatt av kvalitet i omsorgen og hjelp til dem som sliter i hverdagen.  
 
Etter at St Hanshaugen bydel etter bydelsreformen fikk ansvar for sentrum, har Høyre vært 
opptatt av å jobbe målrettet med de oppgavene bydelen er pålagt i henhold til lov om sosiale 
tjenester, lov om barnevernstjenester og lov om kommunale tjenester for personer som 
oppholder seg i sentrum. Etter Høyres vurdering er dette blant bydelens kjerneoppgaver. 
 
Bydelen har gjort en solid innsats de siste årene og Høyre er opptatt av å videreføre dette 
arbeidet. I BU-sak 34/08 redegjøres for iverksatte prosjekter samt planlagte prosjekter.  
 
Høyre viser til omtalen av de 2 søknadene (kulepunktene) som er omtalt under “Planlagte 
virksomheter rettet mot voksne med oppstart i 2008”. Høyre stiller seg bak disse 
prosjektsøknadene, og mener de er viktige bidrag for å sikre både akuttilbud til bostedløse samt 
bidra til en god ordning for hjemreise for folk som er bostedshørende i andre kommuner enn 
Oslo. Høyre viser også til hovedutfordring 7 i strategisk plan. 
 
Høyre mener det er viktig at dette arbeidet kommer i gang og ber derfor bydelsdirektøren 
redegjøre grundigere for planlagt fremdrift, herunder status for behandlingen av søknadene.  
 
Spørsmål: 

1. Kan bydelsdirektøren redegjøre for status i behandlingen av søknadene for planlagte 
virksomheter rettet mot voksne med oppstart i 2008, ref BU-sak 34/08? 

 
Svar fra bydelsdirektør Tone Frønes:  
  
Bydelen er forpliktet til å sende alle søknader om statlige midler via Byrådsavdeling for velferd 
og sosiale tjenester.  
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Bydel St. Hanshaugen har kartlagt de uteboende rusmiddelmisbrukere i Oslo sentrum og 
brukerne av Rusmiddeletatens akutte overnattingstilbud. Kartleggingen viser at ett betydelig 
antall rusmisbrukere er hjemmehørende i andre kommuner enn Oslo. Disse har ofte flyttet fra 
bolig og behandlingsapparat i hjemkommunen og kan lett gå ”til grunne” i Oslo. 
 
Søknad om midler i denne forbindelse er til etablering av en liten enhet for avklaring og 
hjemsendelse av de som kan motiveres for dette. Dette arbeidet krever forberedelse av 
hjemmekommunens hjelpeapparat slik at sjansen øker  for at vedkommende kan nyttiggjøre seg 
sitt tilbud i hjemmekommunen. 
 
Det at Oslos hjelpeapparat tar den økonomiske belastningen med hjelp til denne brukergruppen 
fordi vi er ”storbysentrum” må sies å være noe staten burde hjelpe økonomisk til med. 
  
Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester har valgt å ikke videresende søknaden til statlig 
nivå.    
    
I forbindelse med søknad om Storbymidler til psykisk helsearbeid 2008  ble det også søkt  
prosjekt midler til ” Tranen”,  et boligtiltak for personer med omfattende alkoholmisbruk og 
dårlig somatisk helse.  
   
Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester har valgt å heller ikke videresende denne 
søknaden til statlig nivå.       
 

2. Kan bydelsdirektøren utdype hvordan prosjektene er planlagt gjennomført? 
 
Svar fra bydelsdirektør Tone Frønes:  
 
Ut fra at de to ovennevnte søknadene ikke er videresendt fra Byrådsavdeling for velferd og 
sosiale tjenester til statlige nivå er det på det nåværende tidspunkt ikke mulig å utdype hvordan 
prosjektene er planlagt gjennomført i 2008.   
 
 
Resultat: 
 
 
  
Tone Frønes 
bydelsdirektør  
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REFERATSAKER 
 
Periode: 26. mars 2008 - 29. april 2008   
   
Sak nr. Arkivsak Tittel 
   
26/08 200501830-4 Søknad fra Fastfood Paleet AS om Serverings- og alminnelig 

skjenkebevilling for øl, vin og brennevin / Uteservering ved 
PaleKjelleren, Karl johans gate 37 

   
27/08 200800403-2 Søknad om bevilling, ny - Cafè Skansen, Rådhusgaten 32 
   
28/08 200800381-2 Søknad om bevilling, utvidelse av areal ute - Theatercafeen, 

Stortingsgata 24-26 
   
29/08 200601703-4 Søknad om bevilling, utvidelse av areal inne - Bella Napoli, 

Storgata 26 
   
30/08 200800502-2 Søknad om bevilling, ny med fornyelse 2012 - Kaffekroken, 

Wdm. Thranes gate 25 
   
31/08 200800540-2 Java espressobar & kaffeforretning, Ullevålsveien 47: Søknad om 

åpnings- og skjenketidsbevilling for servering ute 
   
32/08 200800526-6 Søknad om bevilling - Oslo Sjømannsforenings Selskapslokaler, 

Kronprinsens gate 1 
   
36/08 200701662-13 Pilestredet 56 - gnr 217 bnr 263 - underrettning om vedtak om 

mindre vesentlige reguleringsendring 
   
37/08 200800467-2 Invitasjon til innspill fra bydelen - Blindernveien 6 
   
38/08 200800625-2 Søknad fra ICA Detaljs AS om Salgsbevilling for alkoholholdig 

drikk med høyst 4,7 volumprosent alkohol / Fornyelse av 
salgsbevilling ved ICA Nær Pilestredet park, avd 6179, Pilestredet 
park 11-13 

   
39/08 200701291-4 Søknad om bevilling, fornyelse - Smart Club Cafe Bislett, 

Dalsbergstien 19 
   
40/08 200800676-2 Søknad om bevilling, fornyelse til 2012 - Funhouse, St. Olavs 

gate 23 
   
41/08 200800711-2 Søknad om bevilling, fornyelse - Wok`n Roll, Thereses gate 28 
   
42/08 200702262-13 Søknad fra Bydelsutvalg St. Hanshaugen om deltakelse i forsøket 

med delegasjon av myndighet for tildeling og inndragning av 
skjenkebevillinger på bydelsnivå. 

   
43/08 200500151-61 Kommentar til bemerkninger i brev av 13.03.08 
   
 


